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1  Περιοδεία ΑΔΕΔΥ σε κέντρα υγείας
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ

ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ
Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
03-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

98.75 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Περιοδεία ΑΔΕΔΥ 
σε κένιρα υγείας

Π
εριοδεία σε κένιρα υγείας της Μεσσηνίας πραγματοποιεί 
σήμερα αντιπροσωπεία της ΑΔΕΔΥ.

Συγκεκριμένα, το μέλος της Εκτελεστικής Επιτροπής της ΑΔΕΔΥ 
Γιώργος Πετρόπουλος, μαζί με τον πρόεδρο και μέλη του Νο
μαρχιακού Τμήματος, στα πλαίσια της στήριξης των κινητοποιήσεων 
που έχει εξαγγείλει η ΠΟΕΔΥΝ και η ΟΕΝΓΕ για τα θέματα της δη
μόσιας υγείας, επισκέπτονται τα Κ.Υ. Πύλου, Μεσσήνης και Κα
λαμάτας.

Σύμφωνα με το πρόγραμμα, στις 9.30 το πρωί θα βρίσκονται 
στο Κ.Υ. Πύλου, στις 11.30 στο Κ.Υ. Μεσσήνης και στις 12.30 
το μεσημέρι στο Κ.Υ. Καλαμάτας, όπου μία ώρα αργότερα θα πα
ραχωρήσουν συνέντευξη Τύπου, τηρώντας όλα τα μέτρα προ
στασίας.

Η περιοδεία πραγματοποιείται με αφορμή την Ημέρα Δράσης 
για την ανάδειξη των προβλημάτων της δημόσιας υγείας και πρό
νοιας, που διακήρυξε η ΑΔΕΔΥ, με αιτήματα: Ισχυρή δημόσια 
υγεία με επαρκή στελέχωση και χρηματοδότηση. Επαρκή μέτρα 
ατομικής προστασίας. Ενταξη στα ΒΑΕ. Χαρακτηρισμός των 
θανάτων των εργαζομένων από κορονοϊό ως εργατικό ατύχημα. 
Μονιμοποίηση εκτάκτων. Αύξηση στους μισθούς.
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1  Μια ακόμη πολιτική αθλιότητα εις βάρος των
«ηρώων»

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 32 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

288.0 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

οιχι ψιλά

Του
ΠΕΤΡΟΥ

ΚΑΤΣΑΚΟΥ

Είναι μολιτικά 
αμαράδεκτο και ηθικά 

άθλιο δημοσίως η 
μρόεδρος της Εθνικής 

Εμιτρομής 
Εμβολιασμών να κάνει 

λόγο γιαμιθανή 
«δυσμισύα» των 

υγειονομικών του 
νοσοκομείου «Άγιος 

Ανδρέας» της Πάτρας 
αμέναντι στο εμβόλιο

Μια ακόμη πολιτική αθλιότητα 
εις βάρος των «ηρώων»

Δ
εν ήταν μόνο η άδικη και προσβλητική 
επίθεση που δέχτηκαν οι υγειονομικοί 
της Πάτρας, ήταν και η, με επικίνδυνες 
προεκτάσεις, στοχοποίησή τους ως 
αρνητών του εμβολίου.Όπως ήταν λοιπόν 

αναμενόμενο, έντονη ήταν η αντίδραση των 
υγειονομικών στο νοσοκομείο «Άγιος Ανδρέας» 
της Πάτρας, μετά τις αναφορές της προέδρου της 
Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμών Μαρίας 
Θεοδωρίδου ότι το ιατρικό προσωπικό «αμέλησε» 
να εμβολιαστεί και γι’ αυτό υπήρξε διασπορά του 
ιού.
Μπορεί η πάγια τακτική της κυβέρνησης, που 
μεταθέτει μονίμως τις δικές της ευθύνες στους 
άλλους, να βρίσκει πρόσφορο έδαφος όταν στήνει 
στον τοίχο τους νέους στις πλατείες, τους φοιτητές 
στις διαδηλώσεις και τους εργαζόμενους που 
μπαίνουν στα λεωφορεία, αλλά όταν στοχοποιείς 
τους υγειονομικούς της πρώτης γραμμής, τα 
πράγματα αλλάζουν και μάλιστα προς το πολύ 
επικίνδυνο.

Γιατί δεν είναι να παίζεις με τις λέξεις όταν για 
μικροπολιτικούς λόγους δημιουργείς προς τα έξω

μια εικόνα που λειτουργεί σαν βούτυρο στο ψωμί 
των αντιεμβολιαστών. Γιατί είναι πολιτικά 
απαράδεκτο και ηθικά άθλιο να εμφανίζεται 
δημοσίως η κυρία Θεοδωρίδου και να κάνει λόγο 
για πιθανή «δυσπιστία» των υγειονομικών απέναντι 
στο εμβόλιο. «Από αμέλεια, από δυσπιστία, από 
κόπωση αμέλησαν οι νοσηλευτές και λιγότερο οι 
γιατροί να εμβολιαστούν;» αναρωτήθηκε η 
πρόεδρος της Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμών, 
ταυτίζοντας τους «ήρωες» με το επικίνδυνο 
αντιεμβολιαστικό κίνημα και προκαλώνταςτην 
οργισμένη αντίδραση των υγειονομικών, που, όπως 
συνηθίζεται σε αυτές τις περιπτώσεις, κανένα ΜΜΕ 
δεν βρέθηκε να τους φιλοξενήσει ώστε να 
αποκατασταθεί η επικίνδυνη αδικία.

Οι υγειονομικοί της Πάτρας είχαν προειδοποιήσει 
για μεγάλη διασπορά στο νοσοκομείο τους από τα 
μέσα Ιανουάριου, τονίζοντας ότι οι επισκέπτες 
μπαίνουν στο νοσοκομείο χωρίς έλεγχο και 
ξεκαθαρίζοντας πως, όσον αφορά τον εμβολιασμό, 
κάποιοι γιατροί κόλλησαν μετά την πρώτη δόση και 
κάποιοι δεν πρόλαβαν να την κάνουν. Αλλά αυτά 
είναι ψιλά γράμματα για την κυβέρνηση.
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1  Ούτε οι γιατροί δεν εμβολιάστηκαν!
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

72.07 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ούτε οι γιατροί δεν 
εμβολιάστηκαν!

Η εμβολιαστική κάλυψη των εργαζο
μένων στο ΕΣΥ, όπωε και στιε ιδιωτι- 
κέε κλινικέε είχε τεθεί σε ύψιστη προ
τεραιότητα, ωστόσο τα νούμερα λένε 
άλλα. Οι περισσότεροι υγειονομικοί 
δεν έχουν εμβολιαστεί. Από αμέλεια; 
Από δυσπιστία; Πάντωε, παρά την πρό
σκληση να εμβολιαστούν, δεν έδειξαν 
θερμή ανταπόκριση. Η «πρόσκληση» 
ήταν ανοιχτή προε όλουε, γιατρούε, νο- 
σηλευτέε, παραϊατρικό, διοικητικό, τε
χνικό προσωπικό, καθώε και προσω
πικό καθαριότηταε, φύλαξηε κ.ά.
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1  Χωρίς μικροβιολογικές εξετάσεις το Κέντρο Υγείας
ΠΑΡΟΥ

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

360.2 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

κοορο υγβαχ'iupoy

Xupis μικροβιολογία εξετάσει το Κέντρο Yysias ΠΑΡΟΥ
«Εν μέσω διενέργειικ εμβολιασμών 
στο ΚΥ Πάρου και ενώ φαίνονται να 
κυλούν όλα onus πρέπει, τα χρόνια 
προβλήματα συνεχίζουν να υπάρχουν.

Η έλλειψη μικροβιολογικών εξετάσεων εί
ναι αδικαιολόγητη μιαε και απασχολείται άτομο 
το οποίο πληρώνεται cos βοηθόε μικροβιολό
γου. Για ποιον λόγο δεν διενεργεί μικροβιολογι- 
K0s εξετάσει Η δήθεν δικαιολογία περί έλλει- 
ψηε μικροβιολόγου δε περνάει πια. Το μόνο που

υπάρχει στο Μικροβιολογικό είναι ένα γεμάτο με 
ληγμένα αντιδραστήρια ψυγείο. Γ ια ποιο λόγο η 
εν λόγω υπάλληλθ5 δεν διενεργεί εξετάσει 
Πού πάνε τα λεφτά των ασφαλισμένων;Έχουν 
πλουτίσει τα ιδιωτικά κέντρα».

Αναγνώστης
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1  Γιατρός που δεν εμβολιάζεται βλάπτει
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 19 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

325.1 cm² Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΝΩΜΗ

Γιατρός που δεν 
εμβολιάζεται βλάπτει

Π
οιος είναι ο ελάχιστος στό
χος της λειτουργίας μιας 
μονάδας υγείας και η ευθύ
νη κάθε υγειονομικού; Η ασφάλεια 

του ασθενή.
Ο εμβολιασμός έναντι της νόσου 

Covid-19 είναι το πλέον αποτελε
σματικό μέσο προφύλαξης των 
ανθρώπων. Γιατί πρόκειται για 
υπερμεταδοτική νόσο, που δημι
ούργησε πρωτοφανή πανδημία, 
αναγκάζει σημαντικό ποσοστό 
ασθενών σε νοσηλεία στα νοσο
κομεία, οδηγεί αρκετούς από αυτούς 

σε μονάδες εντα
τικής θεραπείας 
και δυστυχώς 
στον θάνατο.

Ειδικά ο εμ
βολιασμός των 
υγειονομικών 
πρέπει να εμ
φορείται από 
αίσθημα απο

στολής. Ο εργαζόμενος σας μονάδες 
υγείας μετά την ατομική προφύλαξη, 
χωρίς το άγχος της νόσησης απο
δίδει καλύτερα στη δουλειά του, 
συμβάλλει αποτρεπτικά στη μετα
τροπή των μονάδων υγείας σε εστίες 
μετάδοσης, αποτελεί παράδειγμα 
προς μίμηση και παρέχει ασφάλεια 
και εμπιστοσύνη στους ασθενείς.

Στην παρούσα φάση σημαντικό 
ποσοστό υγειονομικών δεν προ
σέρχεται να εμβολιαστεί. Η πράξη 
είναι κατακριτέα. Με διαβαθμίσεις.

Η σύγχρονη ιατρική βασίζεται 
ως επιστήμη σε στοιχεία (evidence 
based medicine) ορθά σχεδιασμέ
νων και εκτελεσμένων κλινικών 
μελετών, που πριν δημοσιευθούν 
κρίνονται από έγκυρους σχετικούς 
με το αντικείμενο επιστήμονες και 
τέλος ελέγχονται από ισχυρές διε
θνείς ή εθνικές ρυθμιστικές αρχές. 
Τα διαθέσιμα εμβόλια έχουν διέλθει 
από αυτή τη σχολαστική διαδικασία 
και κρίθηκαν ασφαλή και αποτε
λεσματικά. Κάθε έλληνας ιατρός, 
από τον υπολογιστή του, έχει τη 
δυνατότητα της άμεσης πρόσβασης 
στις πηγές των δεδομένων ώστε να 
ενημερωθεί. Ελάχιστη επιστημο
νική και επαγγελματική συνέπεια 
συνιστά η ανάγνωση των εκθέσεων 
για τα προς έγκριση εμβόλια του 
αμερικανικού FDA ή της ευρωπαϊ
κής ΕΜΑ. Θα το διατυπώσω χωρίς 
δισταγμό. Γιατρός ο οποίος, χωρίς 
σαφή αιτιολογία, δεν εμβολιάζεται 
παραβιάζει την ιπποκράτειο αρχή 
«Ωφελέειν ή μη βλάπτειν», δηλαδή 
βλάπτει.

Πέραν των ιατρών στις υπηρεσίες 
υγείας εργάζονται πλείστοι όσοι 
κλάδοι. Διαχωρίζω τις κατηγορίες 
των κλάδων που έρχονται άμεσα 
(φαρμακοποιοί, νοσηλευτές, τεχνο

λόγοι) ή έμμεσα σε επαφή με τον 
ασθενή (επιστήμονες βιοϊατρικών 
κλάδων, παρασκευαστές) οι οποίοι 
υπάγονται σε μια γενική θεώρηση 
της ιπποκράτειας αρχής. Μερικοί 
χρειάστηκε να διέλθουν των, κατά 
Σοπενχάουερ, σταδίων αποδοχής 
της αλήθειας: Να λοιδορείται, να 
αμφισβητείται και τέλος να καθί
σταται αυτονόητη. Εχουν ζήσει την 
εξάπλωση και τη βαρύτητα της νό
σου, την αγωνία των ασθενών και 
τον μοναχικό θάνατο επί ένα χρόνο. 
Αρκεί να παραμερίσουν κάθε εί
δους ιδεοληψία και να αγνοήσουν 
κάθε παραπληροφόρηση. Αν όχι, 
το επιεικέστερο που μπορεί να κα
ταλογιστεί είναι ο χαρακτηρισμός 
αδικαιολόγητοι.

Μ
ένουν όσοι δεν έρχονται 
σε επαφή με τον ασθενή. 
Διοικητικοί, τεχνικοί, ερ
γαζόμενοι σε υπηρεσίες τροφοδο

σίας, φύλαξης και καθαριότητας. 
Οι εργαζόμενοι αυτοί έχουν ως 
κοινό παρονομαστή την υπαλλη- 
λο-κεντρική νοοτροπία εργασίας, 
ειδικά στο Δημόσιο. Κατά πλειο
νότητα είναι αποστασιοποιημένοι 
από τις απαιτήσεις κύρια αποστολή 
των ιδρυμάτων να υπηρετούν τις 
ανάγκες των αρρώστων τους. Η 
προσέγγισή τους όσον αφορά τον 
εμβολιασμό πρέπει να είχε γίνει με 
τα κριτήρια και τις μεθόδους που 
επιλέγονται για το γενικό κοινό. 
Ενημέρωση και κατανόηση πως 
κάθε εμβόλιο ενδέχεται να έχει 
κάποιες επιπτώσεις, αλλά δεκάδες 
ως εκατοντάδες φορές μικρότερης 
βαρύτητας από την ίδια τη νόσο. Να 
κρατήσουμε δε, πως αλλαγή του ΕΣΥ 
δεν γίνεται αν δεν μεταβληθεί και 
αυτή η βαθιά συντηρητική δημοσι
οϋπαλληλική νοοτροπία.

Προς αποφυγή παρεξηγήσεων 
να τονίσω πως σε καμιά κατηγορία 
πληθυσμού η εμβολιαστική κάλυψη 
πολύ δύσκολα μπορεί να υπερβεί 
το 90%. Για αρκετούς ιατρικούς λό
γους, δυστυχώς, μερικοί συνάνθρω
ποί μας δεν μπορούν ή δεν πρέπει 
να εμβολιαστούν προς το παρόν.

Καταλήγοντας συμφωνώ και 
επαυξάνω στην υποχρεωτικότη- 
τα του εμβολιασμού εναντίον του 
Covid-19 από τους υγειονομικούς. 
Θα αρκούσαν μια ή δύο εβδομά
δες για την ενημέρωση όσων δεν 
έχουν επαρκή συνάφεια με τα ια
τρικά δεδομένα. Μετά επιβάλλεται 
καθολικότητα στην εφαρμογή και 
επί αρνήσεων προσδιορισμός των 
διοικητικών επιπτώσεων.

Ο Γlawns Δατσέρηβ είναι ηυρηνικόε ιατρόε 
MD, PhD, συντονιστήε διευθυντήε και 
τομεάρχηβ των εργαστηρίων στον «Ευαγ
γελισμό»

ΤΟΥ ΓΙΑΝΝΗ 
ΔΑΤΣΕΡΗ
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1  Δεύτερη ευκαιρία στους υγειονομικούς να
εμβολιαστούν

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 18 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

354.69 cm² Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΟ ΠΗΡΑΝ... ΑΠΟΦΑΣΗ ΚΑΙ ΚΑΤΑΘΕΤΟΥΝ ΑΙΤΗΜΑΤΑ

Δεύτερη ευκαιρία oious υγειονομικούς να εμβολιαστούν
ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Μ
ία «δεύτερη ευκαιρία» ζητούν οι 
υγειονομικοί του ΕΣΥ που εξέφρα- 
σαν αμφιβολία κατά τον πρώτο κύκλο 
εμβολιασμών που αφορούσε το προσωπικό 

των δημόσιων νοσοκομείων, καθώς σύμφωνα 
με τους εκπροσώπους τους μέρα με την ημέρα 
αυξάνονται τα σχετικά αιτήματα.

Στελέχη του υπουργείου Υγείας σημειώνουν 
στα «ΝΕΑ» ότι, παρ’ όλα αυτά, το προσωπικό 
του ΕΣΥ δεν έχει χάσει την προτεραιότητα στους 
εμβολιασμούς, επιμένονιας ότι η οχύρωσή τους 
είναι αναγκαία εν μέσω πανδημίας. Ωστόσο, 
πλέον κατέχουν το προβάδισμα στη χρήση 
μόνο των... αδιάθετων δόσεων.

Μάλιστα, οι ίδιες πηγές προσθέτουν με νό
ημα ότι ήδη 8.000 δόσεις - που θα μπορούσαν 
να μείνουν αναξιοποίητες επειδή ισάριθμοι 
πολίτες δεν ήταν συνεπείς στα ραντεβού τους 
- κατευθύνθηκαν σε υπαλλήλους των Σωμάτων 
Ασφαλείας με στόχο να «μην πάει χαμένο ούτε 
ένα εμβόλιο».

Αξίζει δε να σημειωθεί ότι αναφορικά με τους 
γιατρούς και τους νοσηλευτές που αρνούνται

να εμβολιαστούν, ο υπουργός Υγείας, Βασίλης 
Κικίλιας, σχολίασε χθες από το βήμα της Βουλής 
ότι «είναι προαιρετικός ο εμβολιασμός, αλλά 
υπάρχει η ευθύνη και η αίσθηση καθήκοντος 
του καθενός και όταν περιθάλπεις ασθενείς η 
ευθύνη αυτή είναι πιο μεγάλη».

Σε κάθε περίπτωση, το ποσοστό εμβολια- 
στικής κάλυψης διαφέρει από νοσοκομείο σε 
νοσοκομείο και από κλινική σε κλινική, ενώ 
από τα διαθέσιμα στοιχεία διακρίνεται ότι οι 
γιατροί είναι εκείνοι που επέδειξαν μεγαλύτε
ρη συμμετοχή στην εμβολιαστική εκστρατεία 
«Ελευθερία».

ΤΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ. Τα παραδείγματα είναι 
πολλά: Στην περίπτωση του «Αγίου Ανδρέα» 
στην Πάτρα, μόλις το 44% των εργαζόμενων από 
τους 1.300 συνολικά έχουν εμβολιαστεί όπως 
αποκάλυψε ο διοικητής της 6ης Υγειονομικής 
Περιφέρειας Γιάννης Καρβέλης. Στο Νοσοκο
μείο Καβάλας το αντίστοιχο ποσοστό αγγίζει το 
50%, παρότι η Βόρεια Ελλάδα χτυπήθηκε στα 
τέλη του περασμένου έτους από τον πανδημικό 
ιό. Στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο Λάρισας, 
εκτιμάται ότι έχει εμβολιαστεί το 70-80% των

γιατρών, όμως στην Πνευμονολογική Κλινική 
η συμμετοχή στο πρόγραμμα άγγιξε το 100%. 
Αναφορικά, δε, με τους νοσηλευτές υπολογίζεται 
ότι τέσσερις στους δέκα απείχαν. Στο Πανεπι
στημιακό Νοσοκομείο Ηρακλείου (ΠΑΓΝΗ), το 
ποσοστό των λειτουργών του Ιπποκράτη που 
ένιωσε το τσίμπημα της βελόνας ξεπέρασε το 
90% και των νοσηλευτών το 70%.

Αντίστοιχες διακυμάνσεις εντοπίζονται και 
εντός της Αττικής: Στο «Σωτηρία», οκτώ στους 
δέκα αναζήτησαν ανοσία μέσω του εμβολίου. 
Αντίστοιχα, στον «Ευαγγελισμό» το ποσοστό 
του ιατρικού προσωπικού που έχει υποβληθεί 
σε εμβολιασμό φτάνει το 90%, όμως εκτιμάται 
ότι τέσσερις στους δέκα νοσηλευτές αρνήθηκαν 
να ενταχθούν στη λίστα. Στο «Δρομοκαΐτειο»

Βασίληδ Κικίλιας; «Είναι προαιρεπκόδ 
ο εμβολιασμός, αλλά υπάρχει η 
ευθύνη και η αίσθηση καθήκοντος του 
καθενός και όταν περιθάλπεις ασθενείς 
η ευθύνη αυτή είναι πιο μεγάλη»

το αντίστοιχο ποσοστό δεν ξεπερνά το 41%, 
με αρκετούς εργαζόμενους στο ΕΣΥ να πα
ραδέχονται ότι κατά το πρώτο διάστημα ήταν 
επιφυλακτικοί.

Η ΕΜΠΙΣΤΟΣΥΝΗ. Οπως σημειώνει στα «ΝΕΑ» 
ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλης Γιαννάκος, 
η εμπιστοσύνη των υγειονομικών στα εμβόλια 
αυξάνεται μέρα με την ημέρα με τον ίδιο να 
υπογραμμίζει ότι εάν «ανοίξει και πάλι η δια
δικασία για τον εμβολιασμό του προσωπικού 
στο ΕΣΥ το ποσοστό θα αυξηθεί σημαντικά, 
αγγίζοντας ακόμη και το 90%».

Υπενθυμίζει, δε, ότι στις αρχές του έτους 
οι σχετικές λίστες καταρτίστηκαν σε σύντο
μο χρονικό διάστημα, υπό συνεπώς συνθήκες 
και χωρίς να δοθεί ο απαραίτητος χρόνος για 
σχετική ενημέρωση στους εργαζόμενους. Και 
προσθέτει ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ: «Εάν στις 
αδιάθετες δόσεις έχουν προτεραιότητα οι εργα
ζόμενοι στο ΕΣΥ θα πρέπει να υπάρξει σαφής 
οδηγία, ώστε να καταρτιστούν νέες λίστες με 
όσους το επιθυμούν για να ενημερώνονται 
άμεσα, όπως συμβαίνει τώρα με το προσωπικό 
των Σωμάτων Ασφαλείας».
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1  «Task force για να παραδοθούν τα εμβόλια στην ώρα
τους»

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

953.8 cm² Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ «ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ»

Τιερί Μπρετόν

«Task force για
να παραδοθούν 

ια εμβόλια 
σιην ώρα rous»

Η Ευρωπαϊκή Ενωση σχεδιάζει με παρεμβάσεις ms 
να ενισχυθεί η παραγωγική ικανόιηια ίων εταιρειών, 

όπως διαβεβαίωσε χθες ο επίτροπος εσωτερικής 
αγοράς Παραμένει θολό το τοπίο όσον αφορά 

ns παραδόσεις της AstraZeneca

Π
ροκειμένου να αποφύγει νέες καθυστερήσεις 
στην παράδοση των εμβολίων κατά του Covid, 
ώστε να παραδοθούν στην ώρα τους οι δόσεις 
που προβλέπεται να λάβει η ΕΕ μέχρι το τέλος του 

καλοκαιριού βάσει των συμβάσεων με τις φαρμακο
βιομηχανίες, η Κομισιόν θα επιδιώξει με τη βοήθεια 
νέας task force να βοηθήσει με συγκεκριμένες παρεμ
βάσεις τις εταιρείες να επιλύσουν προβλήματα, αλλά 
και να ενισχύσουν την παραγωγική τους ικανότητα, 
δήλωσε ο επίτροπος εσωτερικής αγοράς Τιερί Μπρε
τόν σε συνέντευξη που έδωσε χθες σε ανταποκριτές

ευρωπαϊκών εντύπων, ανάμεσά τους και «ΤΑ ΝΕΑ».
Στόχος της Κομισιόν, όπως επεξήγησε ο Τιερί 

Μπρετόν, είναι αφενός «να βοηθήσουμε τις εταιρεί
ες να ενισχύσουν την παραγωγή για να κάνουν τις 
παραδόσεις στην ώρα τους», αλλά και να αυξηθεί η

παραγωγή ώστε να καταστεί η ΕΕ αυτόνομη σε εμβόλια 
μεσοπρόθεσμα. Με τη δημιουργία της νέας task force 
ο Μπρετόν, πρώτον, θα βρίσκεται σε συνεχή επαφή 
με τις φαρμακοβιομηχανίες «24 ώρες την ημέρα, επτά 
μέρες την εβδομάδα», ώστε να υπάρχει συνεννόηση 
μεταξύ Κομισιόν και εταιρειών, προκειμένου να επι
λύονται τυχόν προβλήματα. Από τα πρώτα ζητήματα 
που θα επιδιώξει να επιλύσει είναι με την AstraZeneca, 
καθώς όπως φάνηκε και από τα λεγάμενα του Τιερί 
Μπρετόν παραμένει θολό το τοπίο όσον αφορά τις πα
ραδόσεις εμβολίων της βρετανοσουηδικής εταιρείας.
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1  «Task force για να παραδοθούν τα εμβόλια στην ώρα τους»
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

«θα αναζηιηθούν 
παραγωγικές μονάδες, 
οι οποίες μπορούν 
να συμβάλουν 
αποφασισπκά 
στην επίλυση 
προβλημάτων 
συμφόρησης που 
αντιμετωπίζουν 
οι παρασκευασιές 
των εμβολίων»

Ο επίτροποε 
Εσωτερική5 Αγοράε 
Τιερί Μπρετόν 
έδωσε χθεβ 
συνέντευξη Τύπου 
σε ανταποκριτέβ 
ευρωπαϊκών 
εντύπων, ανάμεσα 
tous και «ΤΑ ΝΕΑ», 
για το θέμα 
των εμβολίων

Δεύτερον, στόχος είναι η ενίσχυση της παραγωγής, 
διότι όπως εξήγησε ο γάλλος επίτροπος η τεχνολογία 
που χρησιμοποιήθηκε για τα εγκεκριμένα εμβό
λια του Covid είναι καινούργια, οπότε δεν υπάρχει 
εκτενής εμπειρία στη συγκεκριμένη παραγωγική 
διαδικασία, ενώ σημαντική βοήθεια μπορεί να πα
ράσχει η Κομισιόν και στην εφοδιαστική αλυσίδα, 
με δεδομένο τον μεγάλο αριθμό των συστατικών 
που χρειάζονται για την παρασκευή των εμβολίων. 
Τρίτον, θα αναζητηθούν παραγωγικές μονάδες, οι 
οποίες μπορούν να συμβάλουν αποφασιστικά στην

επίλυση προβλημάτων συμφόρησης, που αντιμετω
πίζουν οι παρασκευαστές των εμβολίων, ώστε να 
αυξηθεί η ικανότητα παραγωγής κατ’ αναλογία των 
συμφωνιών που έχουν γίνει, για παράδειγμα μεταξύ 
της Novartis με τις Pfizer-BioNTech για αύξηση της 
παραγωγής του εμβολίου τους.

«Το σημαντικό είναι να μην ξεκινήσουμε από το 
μηδέν, η δημιουργία νέας παραγωγικής μονάδας 
χρειάζεται τέσσερα με πέντε χρόνια» είπε ο επί
τροπος εσωτερικής αγοράς, ο οποίος συμμετείχε 
στην τηλεδιάσκεψη της περασμένης Κυριακής, που 
διοργάνωσε η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν με τους 
CEO των έξι φαρμακοβιομηχανιών με τις οποίες έχει 
συνάψει συμβάσεις η ΕΕ, αλλά και στην αντίστοιχη 
που έκανε μία μέρα αργότερα η Ανγκελα Μέρκελ με 
τις γερμανικές εταιρείες και σε αυτήν που οργάνωσε 
ο Εμανουέλ Μακράν με τις γαλλικές. «Θα βρούμε 
υφιστάμενες μονάδες, έχω ήδη υπόψη μου συγκε
κριμένες, που γνωρίζουμε ότι μπορούν να παράγουν 
τα εμβόλια, για να αυξήσουμε την παραγωγή». Σε 
ερώτηση αν θα αναζητηθούν εταιρείες σε όλες τις 
χώρες, συμπεριλαμβανομένης της Ελλάδας, ο Μπρε
τόν σημείωσε ότι η Κομισιόν θα πρέπει να κινηθεί 
γρήγορα και γνωρίζει ποιες παραγωγικές μονάδες 
μπορούν να συμβάλουν άμεσα στην προσπάθεια, 
η οποία θα στηριχθεί από το Ταμείο Ανάκαμψης, 
αφήνοντας το ενδεχόμενο συμμετοχής περισσότε
ρων κρατών-μελών σε μελλοντικό στάδιο. Αλλωστε, 
όπως είπε, έχει ήδη δεχτεί σχετικές επιστολές από 
υπουργούς κρατών-μελών.

ΑΥΤΟΝΟΜΙΑ. Πέρα από την άμεση τόνωση της 
παραγωγής, η οποία συζητήθηκε εκτενώς στις συ
ναντήσεις με Μέρκελ και Μακρόν, ο Τιερί Μπρετόν 
θέτει επίσης στόχο έναν σχεδίασμά για να διασφα
λιστεί αυτονομία στην παραγωγική ικανότητα εμβο
λίων της ΕΕ σε 18-24 μήνες. «Δεν γνωρίζουμε ακόμη 
πλήρως τι θα χρειαστούμε» λέει, αναφερόμενος 
στην απειλή νέων στελεχών, στην ανάγκη για επα
ναληπτικούς εμβολιασμούς, καθώς δεν είναι ακόμη 
σαφής η διάρκεια της ανοσίας των εμβολίων, αλλά 
και την πιθανότητα νέων ιών. Κάνοντας λόγο για 
την ανάγκη «δραστικής αύξησης της παραγωγικής 
ικανότητας» τόνισε ότι «πρέπει να διασφαλίσουμε 
ότι η παραγωγή θα ακολουθήσει σε ταχύτητα την 
ανάπτυξη των εμβολίων» με δεδομένο ότι οι εται
ρείες που ανέπτυξαν τα εμβόλια δεν έχουν εμπειρία 
παραγωγής τέτοιας κλίμακας.
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1  Νέα δεδομένα για τον εμβολιασμό
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1722.08
cm²

Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Νέα δεδομένα για τον εμβολιασμό
Σε πρώτη φάση το εμβόλιο της AstraZeneca θα χρησιμοποιηθεί στις ηλικίες κάτω των 65 ετών
Διαφορετικό τοπίο διαμορφώνεται για τους 
εμβολιασμούς καθώς, σύμφωνα με εξα
κριβωμένες πληροφορίες, και στην Ελ
λάδα δεν θα εμβολιασθούν άτομα άνω 
των 65 ετών με το εμβόλιο της εταιρείας 
ΑςίΓαΖθηεεε. Οι σχετικές αποφάσεις ανα
μένονται πιθανότατα αύριο και δημιουρ
γούν νέα δεδομένα, καθώς στην πράξη

σημαίνουν ότι παράλληλα με τη γραμμή 
εμβολιασμού που ήδη έχει ενεργοποιηθεί, 
θα λειτουργήσει μια δεύτερη για άτομα 
ηλικίας μικρότερης των 65 ετών. Αυτά 
θα αρχίσουν να εμβολιάζονται νωρίτερα 
από ό,τι αναμενόταν, μόλις φτάσουν στη 
χώρα μας τα εμβόλια της ΑςίΓαΖοηεεπ. 
Σύμφωνα με τον προγραμματισμό που

υπάρχει, από τις 10 Φεβρουάριου έως το 
τέλος Μαρτίου αναμένονται 950.000 δό
σεις. Ο «παράλληλος εμβολιασμός» των 
νεότερων έχει ιδιαίτερη σημασία καθώς 
αφορά ανθρώπους που κινούνται και κυ
κλοφορούν περισσότερο. Εν τω μεταξύ, 
το δίλημμα της επιβολής ή όχι ενός νέου 
lockdown προβάλλει όλο και πιο επιτα

κτικά, καθώς τα ετπδημιολογικά στοιχεία 
δείχνουν επιβάρυνση, ενώ ο καθηγητής 
Παθολογίας - Λοιμώξεων Σωτήρης Τσιό- 
δρας έκρουσε χθες τον κώδωνα του κιν
δύνου ειδικά για την περιοχή της Αττικής, 
αναφέροντας ότι τα στοιχεία δείχνουν 
εικόνα αντίστοιχη με εκείνη του Νοεμ
βρίου. Σελ. 4
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1  Νέα δεδομένα για τον εμβολιασμό
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Οι παράγοντες που θα κρίνουν ένα νέο lockdown
Η οικονομία και οι αντοχές της κοινωνίας στους περιορισμούς, οι μεταλλάξεις και οι εισαγωγές στο ΕΣΥ στο τραπέζι των ειδικών

Στην Αττική, σύμφωνα με την ανάλυση των λυμάτων, καταγράφεται πολύ μεγάλη αύξηση του ιικού φορτίου, αντίστοιχη με αυτήν του Νοεμβρίου.

Για τους κάτω των 65 το εμβόλιο της AstraZeneca

ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ 
ΤΟ ΔΕΥΤΕΡΟ 
ΚΥΜΑ

Του ΤΑΣΟΥ ΤΕΛΛΟΓΛΟΥ

«Δεν είναι δυνατόν να λαμβάνο- 
νται μέτρα τη Δευτέρα και να συ
ζητάμε την αλλαγή τουε επί το 
αυστηρότερον την Τρίτη», λέει 
στην «Κ» μέλσε τηε επιτροπήε 
των λοιμωξιολόγων. Τα περισσό
τερα μέλη τηε επιτροπήε ωστό
σο συμφωνούν, όπωε είπε ο κα- 
θηγητήε Παθολογίαε Λοιμώξεων 
Ευάγγελοε Γιαμαρέλλοε, ότι «η 
οικονομία είναι δημόσια υγεία». 
Ο καθηγητήε Νίκοε Σύψαε προ
τείνει ένα νέο lockdown στην πε
ρίπτωση τηε απότομηε αύξησηε 
των κρουσμάτων. Και ο καθηγη
τήε Σωτήρηε Τσιόδραε δεν απέ
κλεισε χθεε, μιλώνταε στην Επι
τροπή Θεσμών και Διαφάνειαε 
τηε Βουλήε, την επικράτηση τηε 
παραλλαγήε Β117 (βρετανική με
τάλλαξη). Ο κ. Τσιόδραε έθεσε το 
ερώτημα, με αφορμή την κατά
σταση στην Πορτογαλία: «Η χώρα 
αντέχει 300 θανάτουε την ημέρα; 
Νομίζω πωε όχι».

Στην επιτροπή των ειδικών 
υπάρχει συναίνεση ότι η χώρα 
δεν είναι δυνατόν να κλείσει την

Παρά τις διαφορετικές 
εισηγήσεις 
των λοιμωξιολόγων, 
υπάρχει συναίνεση ότι 
η χώρα δεν είναι δυνατόν 
να κλείσει την οικονομία 
έως ότου παρουσιαστεί 
επάρκεια εμβολίων.

οικονομία έωε ότου παρουσιαστεί 
επάρκεια εμβολίων, που αναμένε
ται αμέσωε μετά το Πάσχα. Είναι 
χαρακτηριστικό ότι τα μέλη τηε 
επιτροπήε, που είναι στην συντρι
πτική πλειονότητά τουε κλινικοί 
γιατροί, συζητούν όλο και περισ
σότερο για την οικονομία και τιε 
αντοχέε τηε κοινωνίαε στουε πε- 
ριορισμούε, εμπλουτίζονταε τα 
κριτήρια με βάση τα οποία προ
χωρούν στιε εισηγήσειε τουε και 
με άλλα, πέραν των αμιγώε ιατρι
κών. Αλλωστε, οι προσλαμβάνου- 
σεε από την κοινωνία, η ανησυχία

και η αγωνία των πολιτών, είναι 
πολύ ισχυρέε.

Η ηγεσία του υπουργείου Υγεί- 
αε, που γνωρίζει τιε αντοχέε του 
ΕΣΥ αλλά και τη σφοδρότητα του 
κύματοε που προκαλούν οι μεταλ- 
λάξειε ή οι παραλλαγέε σε άλλεε 
χώρεε, θεωρεί ότι το όποιο άνοιγ
μα δραστηριοτήτων δεν πρέπει 
να τροφοδοτεί το κύμα, αλλά να 
αρθρώνονται έτσι ώστε να περι
ορίζεται κατά το δυνατόν η επί
δρασή τουε σε τυχόν ενίσχυση 
ενόε νέου κύματοε τηε πανδημί- 
αε. «Δεν βλέπουμε εκτίναξη των 
αριθμών παρά μόνο στο κέντρο 
τηε Αθήναε και τηε Θεσσαλονί- 
κηε και στην Δυτική Ελλάδα και 
στην Κρήτη, όπου όμωε η πανδη
μία είναι υπό έλεγχο», είπε στην 
«Κ» χθεε το απόγευμα, την ώρα 
τηε συζήτησηε στη Βουλή, μέ- 
λοε τηε επιτροπήε. Σύμφωνα με 
τη μελέτη επιδημιολογικήε επι- 
τήρησηε, πάντωε, το φορτίο του 
ιού στα λύματα τηε Αθήναε χθεε 
αυξήθηκε 2,5 φορέε μέσα σε ένα 
μήνα, ενώ στη Θεσσαλονίκη πα- 
ρέμεινε σταθερό στο διάστημα 1 
Ιανουάριου -1 Φεβρουάριου 2021.

Ενισχυμένη μάσκα
Οι αριθμοί διασποράε στην κοι

νότητα διατηρούν ένα ισοζύγιο 
στιε εισαγωγέε προε τα εξιτήρια, 
με μεγαλύτερεε αυξήσειε στην Πά
τρα. Δεν αποκλείεται, αντί να προ
χωρήσει σε περαιτέρω περιορισμό 
των δραστηριοτήτων, οικονομικών 
και εκπαιδευτικών, η επιτροπή να 
αποφασίσει τη χρησιμοποίηση ενι- 
σχυμένηε μάσκαε (FFP2) στα μέσα 
μαζικήε μεταφοράε. «Δεν έχει νό
ημα να προσθέτουμε διαρκώε μέ
τρα που δεν ελέγχουμε, έχουμε ένα 
lockdown που δεν εφαρμόζεται», 
είπε στην «Κ» μέλοε τηε επιτρο- 
πήε που συμφωνεί ότι ένα ακόμα 
lockdown που δεν θα εφαρμόζε
ται θα συμβάλλει στην περαιτέρω 
κόπωση του κόσμου και στη γενί
κευση τηε μη τήρησηε μέτρων που 
έχουν ήδη επιβληθεί.

Μερικά πράγματα που θα μπο
ρούσαν να γίνουν πιο γρήγορα κα
θυστερούν μήνεε, όπωε ένα ακόμα 
κέντρο γονιδιωματικήε ανάλυσηε 
στη Λάρισα, που η Περιφέρεια το 
έχει εντάξει σε ευρωπαϊκά προ
γράμματα, αλλά η προκήρυξη ενόε 
διαγωνισμού 400.000 ευρώ περι
μένει δυόμισι μήνεε, την ώρα που 
το κράτοε συζητάει την αποστολή 
δειγμάτων για ανάλυση και σε ερ
γαστήριο του ECDC στην Ιταλία.

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Στην απόφαση να μη χορηγείται το 
εμβόλιο τηε A8traZeneca σε άτο
μα ηλικίαε άνω των 65 ετών, όπωε 
άλλωστε έχει αποφασιστεί και σε 
άλλεε χώρεε τηε Ε.Ε., φέρονται, 
σύμφωνα με εξακριβωμένεε πλη- 
ροφορίεε, να έχουν καταλήξει τα 
μέλη τηε Εθνικήε Επιτροπήε Εμ
βολιασμών, που θα συνεδριάσουν 
εντόε των επόμενων ημερών, πι
θανότατα αύριο, για το θέμα, ώστε 
να γίνουν και επισήμωε οι σχετικέε 
ανακοινώσειε. Ο λόγοε είναι ότι στιε 
έωε σήμερα κλινικέε μελέτεε δεν 
συμμετείχε μεγάλοε αριθμόε ηλι
κιωμένων ατόμων, κάτι που έχει 
επισημανθεί και από τιε αρμόδι- 
εε Αρχέε των άλλων ευρωπαϊκών 
χωρών που κατέληξαν σε ανάλο
γη απόφαση.

Το ζήτημα θα ξανασυζητηθεί 
από την Επιτροπή Εμβολιασμών σε 
περίπου ένα μήνα, όταν θα υπάρ
χουν και τα δεδομένα τήε εν εξελί
ξει κλινικήε μελέτηε τηε εταιρείαε 
στην Αμερική, στην οποία συμμετέ
χουν και 7.500 άτομα μεγάληε ηλικί
αε. Σημειώνεται ότι η απόφαση για 
ηλικιακό όριο χορήγησηε του εμβο
λίου σε ενηλίκουε θα φέρει χρονικά 
πιο κοντά τον εμβολιασμό ατόμων 
νεότερων ηλικιών -παράλληλα με 
τιε πιο μεγάλεε ηλικίεε-, αφού από 
τιε 10 Φεβρουάριου έωε το τέλοε 
Μαρτίου η χώρα μαε αναμένεται να 
παραλάβει 950.000 δόσειε του εμβο
λίου τηε A8traZeneca. Ουσιαστικά 
θα λειτουργήσουν ταυτόχρονα δύο 
εμβολιαστικέε γραμμέε, αυτή που 
ήδη «τρέχει» για τα άτομα μεγαλύ- 
τερηε ηλικίαε και μία δεύτερη για 
άτομα κάτω των 65 ετών, που θα 
εμβολιασθούν με το εμβόλιο τηε 
AstraZeneca. Η εξέλιξη αυτή έχει 
και μία ακόμη ιδιαίτερη σημασία, 
καθώε η «παράλληλη» γραμμή θα 
αφορά ανθρώπουε που κινούνται, 
εργάζονται και κυκλοφορούν πε
ρισσότερο.

Την ίδια στιγμή, σοβαρέε ενδεί- 
ξειε για έξαρση τηε επιδημίαε στην 
Αττική, αντίστοιχη με αυτή του πε
ρασμένου Νοεμβρίου, λαμβάνουν

οι ειδικοί επιστήμονεε, που εκφρά
ζουν την αγωνία τουε για την εξέλι
ξη τηε πανδημίαε. Η εικόνα πάντωε 
σε όλη την επικράτεια προκαλεί 
ανησυχία. Εκτόε λίγων εξαιρέσε
ων (π.χ. η Ηπειροε), την τελευταία 
εβδομάδα παρατηρείται αύξηση 
των κρουσμάτων σε σχεδόν όλη 
την επικράτεια, με τιε προβλέψειε 
να κάνουν λόγο για 7.000 έωε 8.000 
νέα κρούσματα αυτή την εβδομάδα 
και 80 έωε 100 νέεε ασαγωγέε ασθε
νών με COVID-19 σε ΜΕΘ.

Μιλώνταε στην Επιτροπή Θε
σμών και Διαφάνειαε τηε Βουλήε, ο 
καθηγητήε Παθολογίαε Λοιμώξεων

Την επιλογή που 
έκαναν και άλλες χώρες 
της Ε.Ε. ακολουθεί 
η Ελλάδα, μέχρι 
να ανακοινωθούν 
νεότερα δεδομένα από 
εν εξελίξει κλινική 
μελέτη, στην οποία 
συμμετέχουν άτομα 
μεγαλύτερης ηλικίας.

του ΕΚΠΑ Σωτήρηε Τσιόδραε τόνι
σε ότι η Αττική είναι μία περιοχή 
η οποία θέλει ιδιαίτερη προσοχή, 
αφού και σύμφωνα με την ανάλυ
ση των λυμάτων του λεκανοπεδίου 
καταγράφεται πολύ μεγάλη αύξη
ση του ιικού φορτίου, αντίστοιχη 
με αυτή του Νοεμβρίου. Ο κ. Τσιό
δραε σημείωσε για τον Δυτικό Το
μέα Αθηνών ότι «έχει πρόβλημα», 
ενώ εξέφρασε την αγωνία του και 
για το επιδημιολογικό φορτίο τηε 
Πάτραε.

Σύμφωνα με τον καθηγητή, χθεε 
το πρωί τα ενεργά κρούσματα στην 
επικράτεια ήταν 7.562. Από αυτά, 
τα 3.791 ήταν στην Αττική. «Εί
ναι πάρα πολλά», σχολίασε ο κα
θηγητήε και πρόσθεσε: «Πρέπει 
να συνειδητοποιήσουμε ότι δεν 
έχει τελειώσει ακόμα ο ιόε. Είναι 
εδώ. Ελπίζουμε να είναι για λίγουε 
μήνεε ακόμα και με το εμβόλιο να 
τον καταπολεμήσουμε, αλλά είναι 
εδώ. Και θα μαε πιέζει ία άλλο. Θέ
λει λοιπόν προσοχή». Στην Αττική 
την τελευταία εβδομάδα η επιδη
μία καταγράφει αύξηση κατά 78%. 
Η μεγαλύτερη αύξηση εντοπίζεται 
στον Δυτικό Τομέα Αθηνών (123%) 
και ακολουθούν ο Πειραιάε (90%), 
ο Βόρειοε Τομέαε Αθηνών (81%),

ο Κεντρικόε Τομέαε Αθηνών (67% 
και 1.040 ενεργά), η Ανατολική 
Αττική (62%) και η Δυτική Αττική 
(38,9%). Την ανησυχία των ειδικών 
για την Αττική εντείνουν και οι μα- 
ζικέε ανοιχτέε δειγματοληψίεε που 
διενεργεί ο ΕΟΔΥ σε πλατείεε και 
κεντρικά σημεία τηε πόληε. Οπωε 
εξήγησε ο κ. Τσιόδραε, «το πάνω 
από 1% σε ένα τυχαίο δειγματο
ληπτικό έλεγχο είναι ανησυχητικό. 
Σημαίνει καμπανάκι», και ανέφερε 
ενδεικτικά ότι στον Δυτικό Τομέα 
Αθηνών στουε ελέγχουε του ΕΟΔΥ 
είναι στο 4,8%.

Στην Πάτρα με τα 293 ενεργά 
κρούσματα καταγράφεται αύξη
ση τηε επιδημίαε κατά 94%, στην 
Πελοπόννησο κατά 68,4%, στην 
Εύβοια κατά 116% και στη Θεσ
σαλονίκη κατά 24,9%. Στη Χαλκι
δική παρατηρείται αύξηση κατά 
147,5% και στο Λασίθι 372%, πε- 
ριοχέε που παρακολουθούν πολύ 
προσεκτικά οι ειδικοί, καθώε έχει 
εντοπιστεί το βρετανικό μεταλλαγ
μένο στέλεχοε -παραλλαγή, όπωε 
το χαρακτήρισε ο καθηγητήε- του 
κορωνοϊού. «Εάν επικρατήσει στη 
χώρα μαε η παραλλαγή του κορω- 
νοϊού, μπορεί να έχουμε πρόβλημα 
έωε τιε αρχέε Μαρτίου», εκτίμησε ο 
κ. Τσιόδραε. Και τόνισε: «Πιστεύω 
ότι με τα εμβόλια θα τελειώσει αυ
τή η επιδημία. Αρκεί τα εμβόλια να 
είναι δημόσιο αγαθό, όπωε οφεί
λουν να είναι».

Σημειώνεται ότι χθεε ανακοινώ
θηκαν από τον ΕΟΔΥ 1.151 νέα πε
ριστατικά τηε νόσου, εκ των οποί
ων 612 εντοπίστηκαν στην Αττική, 
83 στη Θεσσαλονίκη και 82 στην 
Αχαΐα, και 27 θάνατοι. Ο αριθμόε 
των διασωληνωμένων ασθενών 
σε μονάδεε εντατικήε θεραπείαε 
ήταν χθεε 246. Συνολικά έωε χθεε 
το πρωί 1.562 ασθενείε νοσηλεύο
νταν, με το ποσοστό κάλυψηε των 
απλών κλινών να είναι στο 26% και 
των κλινών Εντατικήε 42% (48% 
και 63% αντίστοιχα σε Αττική). Την 
προηγούμενη εβδομάδα (25 έωε 31 
Ιανουάριου) καταγράφηκαν 977 νέ
εε νοσηλείεε ασθενών με COVID-19, 
ενώ εκδόθηκαν 708 εξιτήρια.

Νεκρή Ιόχρονη με κορωνοϊό
Ενα δεκαεξάχρονο κορίτσι είναι το ηλικιακό νεότερο θύμα του κορω- 
νοϊού στη χώρα μας. Η άτυχη νεαρή, που είχε υποκείμενα νοσήματα, 
άφησε την τελευταία της πνοή χθες στο νοσοκομείο της Θήβας, στο 
οποίο διακομίσθηκε λινές ώρες νωρίτερα σε σοβαρή κατάσταση. Ση
μειώνεται ότι είχε ήδη επισκεφθεί το νοσοκομείο δύο φορές, ωστόσο 
δεν νοσηλεύθηκε, καθώς ήταν σε καλή κατάσταση. Η μητέρα της, η 
οποία επίσης έχει προσβληθεί από τον κορωνοϊό, νοσηλευόταν -του
λάχιστον έως αργά χθες- διασωληνωμένη στο νοσοκομείο «Ευαγ
γελισμός». Σύμφωνα με την ανακοίνωση του νοσοκομείου Θήβας, η 
δεκαεξάχρονη είχε απευθυνθεί στο νοσοκομείο την περασμένη Πα
ρασκευή, έχοντας ήδη διαγνωσθεί θετική στον κορωνοϊό, με ήπια κλι
νικά συμπτώματα και επέστρεψε στην οικία της. «Τη Δευτέρα 1η Φε
βρουάριου επανήλθε στο ΤΕΠ του νοσοκομείου μας, πραγματοποίησε 
τις απαραίτητες εξετάσεις, της δόθηκαν οδηγίες και επέστρεψε στην 
οικία της σε πολύ καλή κατάσταση», αναφέρεται στην ανακοίνωση. 
Χθες τα ξημερώματα, η δεκαεξάχρονη έφθασε ξανά στο νοσοκομείο 
σε πολύ επιδεινωμένη κατάσταση, διασωληνώθηκε και, παρά τις προ
σπάθειες των γιατρών να την κρατήσουν στη ζωή, κατέληξε.

Οι αντοχές του συστήματος Υγείας κριτήριο για τα μέτρα
Του ΣΤΑΥΡΟΥ Γ. ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ

Παρότι τα κρούσματα που καταγρά
φηκαν είναι για δεύτερη συνεχή 
ημέρα τετραψήφια στον αριθμό και 
ειδικά στην Αττική παρατηρείται 
μεγάλη άνοδοε του ιικού φορτίου 
έωε και 50%, η κυβέρνηση εξακο
λουθεί να συνιστά ψυχραιμία και 
να μη βιάζεται να λάβει νέα μέτρα, 
όπωε ζητάει μια μερίδα των ειδι
κών. Ο λόγοε, σύμφωνα με πληρο- 
φορίεε τηε «Κ», έχει να κάνει με τα 
ποιοτικά στοιχεία που φθάνουν 
στο Μέγαρο Μαξίμου και κυρίωε με 
τουε δείκτεε στο σύστημα υγείαε.

Παρά τη δεδομένη άνοδο των

Οι εισαγωγές, παρότι 
έχουν σαφώς ανοδική 
τάση, δεν έχουν 
εκτοξευθεί, όπως είχε 
συμβεί τους τελευταίους 
δύο μήνες του 2020.

κρουσμάτων, που σε πολλέε πε- 
ριπτώσειε φθάνει ακόμα και τα 
μεγέθη του Νοεμβρίου, δεν παρα- 
τηρείται αντίστοιχη άνοδοε στουε 
διασωληνωμένουε και στιε νοση
λείεε, ενώ και οι εισαγωγέε, πα

ρότι έχουν σαφώε ανοδική τάση, 
δεν έχουν εκτοξευθεί, όπωε είχε 
συμβεί τουε τελευταίουε δύο μή
νεε του 2020. Αυτό κάνει, προσώ- 
ραε τουλάχιστον, την κυβέρνηση 
να μην προχωράει στη λήψη νέων 
μέτρων, καθώε παρά την αριθμη
τική αύξηση υπάρχουν πολύ πε- 
ρισσότερεε αντοχέε στο ΕΣΥ από 
ό,τι τον Νοέμβριο.

Ο λόγοε, ωστόσο, που συμβαί
νει αυτό χρήζει ανάλυσηε από τουε 
ειδικούε. Μία ερμηνεία -η αισιό
δοξη- είναι πωε ο ιόε δεν είναι σε 
αυτή τη φάση το ίδιο επιθετικόε 
όσο τον Νοέμβριο και τον Δεκέμ
βριο, κάτι που άφησε να εννοηθεί

και ο Σωτήρηε Τσιόδραε κατά τη 
χθεσινή ομιλία του στην Επιτρο
πή Θεσμών και Διαφάνειαε τηε 
Βουλήε. Η άλλη εκδοχή, που θέλει 
προσοχή, είναι να μην έχει εξε
λιχθεί ακόμα το φαινόμενο και η 
άνοδοε στα κρούσματα να φανεί 
λίαν συντόμωε και στα νοσοκο
μεία. Αυτόε είναι και ο λόγοε που 
στην κυβέρνηση δεν αποκλείουν 
ανά πάσα ώρα και στιγμή παρέμ
βαση -όπωε είπε τόσο ο κ. Κικί- 
λιαε όσο και ο κ. Χρυσοχοΐδηε-, 
και πολλά θα κριθούν και από τη 
σημερινή ημέρα και τον αριθμό 
των κρουσμάτων, αλλά κυρίωε από 
την ποιοτική ανάλυση των δεδο

μένων. Εάν αυτή δείξει περαιτέρω 
άνοδο, προφανώε και θα ληφθούν 
νέα μέτρα.

Βεβαίωε, κρίσιμη παράμετροε 
για τιε αποφάσειε, με βασική προ
ϋπόθεση ότι αντέχει το ΕΣΥ και 
δεν κινδυνεύουν ζωέε, είναι να 
δουλέψει και η οικονομία, η οποία 
όσο περνάει ο καιρόε βρίσκεται 
όλο και υπό μεγαλύτερη πίεση. Η 
πρόσφατη δήλωση του υπουργού 
Οικονομικών Χρήστου Σταϊκούρα 
πωε τα προβλεπόμενα 7,5 δισεκα
τομμύρια για μέτρα στήριξηε δεν 
επαρκούν, χτυπάει πολλαπλά «κα
μπανάκια». Συνεπώε στο Μαξίμου, 
χωρίε να διακινδυνεύουν σε καμία

περίπτωση το υγειονομικό σκέλοε, 
θέλουν η οικονομία να μείνει ενερ
γή όσο το δυνατόν περισσότερο, 
ώστε η επόμενη μέρα να βρει τη 
χώρα σε καλύτερη «αφετηρία», με 
στόχο την ανάκαμψη.

Στην κυβέρνηση είναι εδραιω
μένη η άποψη πωε η επόμενη μέ
ρα μετά την πανδημία θα κριθεί 
στην κοινωνική ατζέντα και ήδη 
στο Μαξίμου επεξεργάζονται το 
πλάνο τηε. «Μόλιε το ζήτημα τηε 
πανδημίαε γίνει δεύτερο θέμα», 
λέει στην «Κ» κυβερνητικό στέ
λεχοε, «εμείε πρέπει να είμαστε 
έτοιμοι για την οικοδόμηση τηε 
επόμενηε μέραε».
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1  «Υπερμεταδότες» ανοησίας
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Βαβέλ
ΤΟΥ ΝΙΚΟΥ ΦΙΛΙΠΠΙΔΗ

«Υπερμειαδόιες»
avonoias

Μ
πορεί σε αυτή τη φάση να μην έχουμε εμ
βόλια. Μπορεί η τεράστια και συγκινητική 
συμμετοχή των συμπολιτών μας άνω των 80 
ετών, όπως και των ενοίκων των γηροκομείων 
να απορροφά γρήγορα τα λίγα διαθέσιμα. 
Ωστόσο, μπορεί κάποιος να απαντήσει με ασφάλεια πόσοι 
από τις υπόλοιπες κατηγορίες του πληθυσμού θα έσπευδαν να 

εμβολιαστούν αν είχαμε για κάθε πολίτη διαθέσιμη μια διπλή 
δόση εμβολίου; Η ιστορία του 50% των γιατρών, των νοσηλευ
τών και του υπόλοιπου προσωπικού των μονάδων υγείας που 
απέχουν του εμβολιασμού πέραν από τον αυτονόητο κίνδυνο 
στον οποίο θέτουν τους ασθενείς τους, αλλά και τον εαυτό και 
την οικογένειά τους, δείχνει και κάτι άλλο. Αν αυτοί, που για 
τους πολλούς είναι οι άνθρωποι «που ξέρουν από μέσα», δεν 
κάνουν το εμβόλιο, τότε πώς θα πειστούν οι υπόλοιποι; Αν το 
επεκτείνουμε και πέραν της προσωπικής τους άποψης. Την 
«τεκμηρίωση» της άρνησής τους, την κρατούν για τον εαυτό 
τους; Ή μετατρέπονται σε «υπερμεταδότες» κάθε ανοησίας; 
Αν συμβαίνει - που συμβαίνει - υπάρχει πρόβλημα.

Τη στιγμή που δεν τρέχει καμία καμπάνια ενημέρωσης των 
πολιτών. «Τρέχει» μια «αντικαμπάνια». Επικίνδυνη όσο ο ιός. 
Περισσότερο ανεξέλεγκτη, γιατί βασίζεται στη φλυαρία και 
την ακατάσχετη έλξη αντιεπιστημονικών θεωριών. Οι πλέον 
έγκυροι για τους πολλούς, υιοθετούν θεωρίες που θα συζη- 
τούνταν μόνο στα καφενεία, αν ήταν ανοιχτά. Αλλά μεταδί
δονται πιο γρήγορα τώρα που είναι κλειστά, δημιουργώντας 
ανασφάλεια στους πολίτες.

Μπορεί τώρα να μην έχουμε διαθέσιμο επαρκή αριθμό 
εμβολίων και το πρόβλημα να φαίνεται μικρό. Αλλά φαντα
στείτε να είχαμε.

Εχει ενδιαφέρον τι γίνεται στο Ισραήλ που όπως διατείνεται 
εφαρμόζει το καλύτερο εμβολιαστικό πρόγραμμα του κόσμου. 
Τις τελευταίες μέρες έχει παρατηρηθεί μια επιβράδυνση στην 
ανοσοποίηση. Αποτέλεσμα, μετά από 43 ημέρες εμβολιασμών, 
να δοθεί μια νέα παράταση στο αυστηρό τρίτο lockdown. Το 
δε διεθνές αεροδρόμιο της χώρας Μπεν Γκουριόν παραμένει 
κλειστό για μια ακόμα εβδομάδα. ΕΙ εξέλιξη αποδίδεται στην 
απροθυμία των νεότερων ηλικιών να εμβολιαστούν. Υπάρχουν 
εμβόλια, αρκετά για όλους, αλλά το πρόγραμμα δείχνει να έχει 
κολλήσει. Αν δεν αλλάξει κάτι, δύσκολα θεωρείται ότι μπορεί να 
επιτευχθεί το σχέδιο για πλήρη ανοσοποίηση του πληθυσμού 
έως τον Απρίλιο, μέσω του εμβολιασμού 5 εκατ. Ισραηλινών.

Η Ελλάδα βρίσκεται τουλάχιστον δύο πίστες πίσω από το 
Ισραήλ, αλλά πολλά από τα προβλήματα που αντιμετωπίζει 
μπορεί να φανούν διδακτικά, για εμάς αλλά και για άλλες 
χώρες που έπονται.

Δ
εν ξέρω ποιος δεν το σκέφτηκε. Ούτε τι το καθυστερεί. 
Αλλά ήδη θα έπρεπε να εφαρμόζουμε ένα πρόγραμμα 
ενημέρωσης και πειθούς του πληθυσμού για τα καλά 
του εμβολιασμού. Δεν αναφέρομαι σε απλές καταχωρήσεις 

στον Τύπο, αλλά για συνολική στρατηγική. Που θα ξεκινάει 
πρώτα από τους «υπερμεταδότες» της πληροφορίας, που 
στον υγειονομικό χώρο είναι οι γιατροί. Το πρόβλημα σωστής 
ενημέρωσης αυτής της καταξιωμένης ομάδας του πληθυσμού, 
έχει υποτιμηθεί. Δεν είναι υπόθεση μόνο του κράτους η ενη
μέρωσή τους. Είναι και των φαρμακευτικών εταιρειών. Των 
επιστημονικών ενώσεων. Δεν καταλαβαίνω γιατί για κάθε 
υποκατάστατο φαρμάκου, στρατιές ιατρικών επισκεπτών 
σπεύδουν στα ιατρεία και καταφέρνουν να πείσουν για τη 
χρησιμότητα του σκευάσματος τους γιατρούς και δεν μπορεί 
να γίνει κάποια αντίστοιχη καμπάνια τώρα. Οσοι γιατροί δεν 
πειστούν, πρέπει να αποκλειστούν. Σε διαφορετική περίπτω
ση δεν μπορώ να φανταστώ ότι το κράτος εμπιστεύεται την 
υγεία μου σε ανθρώπους, που μου δίνουν θεραπεία που δεν 
εφάρμοζαν οι ίδιοι στους εαυτούς τους...
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1  Ανησυχία για υγειονομικού^εκπαιδευιικούε
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

254.61 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανησυχία για 
υγειονομικού^- 
εκπαιδευιικούε

Έντονο προβληματισμό προκαλούν τα 
χαμηλά ποσοστά εμβολιασμού στις τά
ξεις των υγειονομικών. Χαρακτηριστικό 
είναι το παράδειγμα του Νοσοκομείου 
«Άγιος Ανδρέας» στην Πάτρα, όπου το 
ποσοστό των εμβολιασθέντων υγειονομι
κών άγγιξε μόλις το 447., με αποτέλεσμα 
να υπάρξουν αυξημένα κρούσματα κορο- 
νοϊού στους κόλπους του νοσοκομείου. Η 
επιλογή να υπάρξει ρύθμιση που να υπο- 
χρεώνειτους υγειονομικούς να κάνουν 
το εμβόλιο δεν προκρίνεται από την κυ
βέρνηση. Χθες, ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ 
Μιχάλης Γιαννάκος κάλεσε όλουςτους 
συναδέλφουςτου να συνδράμουν στην 
καταπολέμηση της διασποράςτης πανδη
μίας, κάνοντας το εμβόλιο κατά του κορο- 
νοϊού.

Την ίδια στιγμή, μόλις το 11% των εκπαι
δευτικών έχει ζητήσει να υποβληθεί σε 
δωρεάντεστ Covid-19, μέσω της σχετικής 
πλατφόρμας www.edu.testing.gov.gr, 
που απευθύνεται σε δάσκαλους και κα
θηγητές αλλά και σε μαθητές λυκείου. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία του υπουργείου 
Παιδείας, μέχρι στιγμής έχουν υποβληθεί 
17.350 αιτήσεις από διδάσκοντες της 
Πρωτοβάθμιας και της Δευτεροβάθμιας 
Εκπαίδευσης, σε σύνολο περίπου 
160.000 δασκάλων και καθηγητών, γεγο
νός το οποίο οδηγεί στο συμπέρασμα ότι 
δεν υπάρχει μεγάλο ενδιαφέρον από την 
εκπαιδευτική κοινότητα να ελεγχθεί προ
ληπτικά για τον Covid-19.

Υπενθυμίζεται ότι εκπαιδευτικοί και 
μαθητές άνω των 16 ετών, με τη συγκατά
θεση των κηδεμόνων τους, μπορούννα 
υποβάλλονται σε προληπτικό τεστ για τον 
κορονοϊό, με μια απλή αίτηση στη σχετική 
πλατφόρμα, η οποία έχει τεθεί σε λει
τουργία εδώ και περίπου έναν μήνα. Τα 
τεστ πραγματοποιούνται σε 836 σημεία 
ελέγχου σε όλη τη χώρα και η επιλογή γί
νεται με σειρά χρονικής και γεωγραφικής 
προτεραιότητας, αναλόγωςτωνδιαθέσι- 
μωντεστ ημερησίως.



13;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Μετά την ΠΟΕΔΗΝ, δίωξη και κατά της ΟΕΝΓΕ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

209.53 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

H kHnon ins 
προέδρου ins 
ΟΕΝΓΕγια 
<<παρακώλυση 
συγκοινωνιών»

Μετά την ΠΟΕΔΗΝ, δίωξη και κατά της ΟΕΝΓΕ
ΜΕΤΑ ΤΑ ΧΕΙΡΟΚΡΟΤΗΜΑΤΑ και τα
κροκοδείλια δάκρυα ήρθαν οι ποινικές 
διώξεις των μαχητών της πρώτης γραμ
μής! Η δεύτερη ποινική δίωξη, ύστερα 
από αυτήν στον πρόεδρο της Πανελλή
νιας Ομοσπονδίας Εργαζομένων Δημο
σίων Νοσοκομείων (ΠΟΕΔΗΝ) Μιχάλη 
Γιαννάκο, επιδόθηκε στην πρόεδρο της 
Ομοσπονδίας Ενώσεων Νοσοκομειακών 
Γιατρών Ελλάδας (ΟΕΝΓΕ) Αφροδίτη 
Ρέτζιου χθες, πάντα στο πλαίσιο του κα
τάπτυστου νόμου για την απαγόρευση

των διαδηλώσεων.
«Ο αγώνας που δίνουμε οι νοσοκο

μειακοί γιατροί, όλοι οι υγειονομικοί εί
ναι αγώνας για την προστασία της υγεί
ας και της ζωής του λαού μας, αγώνας 
για την υπεράσπιση των δικαιωμάτων 
μας και της αξιοπρέπειάς μας.

Οσους νόμους και αν ψηφίσουν, 
όσους κατασταλτικούς μηχανισμούς και 
αν επιστρατεύσουν δεν μας εκφοβίζουν, 
δεν μας τρομοκρατούν. Θα συνεχίσουμε 
να κάνουμε το καθήκον μας, αυτό που

υπαγορεύει η συνείδησή μας. Αν νομί
ζουν ότι θα κάτσουμε με σταυρωμένα 
τα χέρια να παρακολουθούμε, να μη μι
λάμε, να σιωπούμε απέναντι στο συνεχι
ζόμενο έγκλημα σε βάρος της υγείας και 
της ζωής των ασθενών μας είναι βαθιά 
γελασμένοι», δήλωσε η πρόεδρος της 
ΟΕΝΓΕ.

Λίγες ώρες νωρίτερα η ΟΕΝΓΕ κα
τήγγειλε τη δίωξη του προέδρου της 
ΠΟΕΔΗΝ, ζητώντας να σταματήσει άμε
σα. ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ
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1  Κατηγορούν τους... γιατρούς για τη διασπορά στην
Πάτρα

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 14-15 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1397.8 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κατηγορούν τους... γιατρούς για τη
Το μεταλλαγμένο βρετανικό στέλεχος έχει 
εξαπλωθεί στην πόλη, μετατρέποντας τα δύο 
νοσοκομεία της σε εστίες μετάδοσης. 
Ενορχηστρωμένη επίθεση από κυβέρνηση 
και ΜΜΕ κατά των υγειονομικών «επειδή 
πολλοί δεν εμβολιάστηκαν» · «Οι κατηγορίες 
θα ήταν απλά γελοίες προσπάθειες να 
αποσείσουν, για άλλη μια φορά, τις ευθύνες 
τους οι αρμόδιοι, αν δεν εκφράζονταν σε μια 
πολύ κρίσιμη περίοδο που το τρίτο κύμα 
στην πόλη μας είναι προ των πυλών χωρίς 
κανένα σχέδιο και προετοιμασία του ΕΣΥ», 
τονίζουν οι νοσοκομειακοί γιατροί

► Tns ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ

Πάτρα φλέγεται 
και η κυβέρνηση 
συνεχίζει να παίζει 
το αγαπημένο της 
παιχνίδι, αυτό της 
μετακύλισης ευθυ- 

, .:,ζψψ,νών. Το άκρως με
ταδοτικό μεταλλαγ

μένο βρετανικό στέλεχος Β.1.1.7 
του ιού έχει εξαπλωθεί στην πόλη 
κάτω από τη μύτη μιας ανύπαρ
κτης επιδημιολογικής επιτήρησης 
μετατρέποντας τα δύο μεγαλύτερα 
νοσοκομεία της Αχαΐας -Πανεπι
στημιακό Γενικό Νοσοκομείο 
Πατρών στο Ρίο και Γενικό Νοσο
κομείο Πατρών «Ο Αγιος Ανδρέ- 
ας»- σε εστίες ενδονοσοκομειακής 
διασποράς. Η ανεπάρκεια της κυ
βέρνησης στη διαχείριση της παν
δημίας αναδεικνύεται για ακόμα 
μία φορά. Αντί για ανάληψη της 
ευθύνης φυσικά αναζητούνται 
(πάλι) εξιλαστήρια θύματα.

Οι κατηγορίες για τη διασπορά

του ιού στο νοσοκομείο από τους 
υγειονομικούς που δεν εμβολιά
στηκαν υπήρξαν έμμεσες και 
άμεσες: «Από τις ενορχηστρωμέ
νες επισημάνσεις του διοικητή 
του “Αγίου Ανδρέα”, του διοικητή 
της 6ης ΥΠΕ για το χαμηλό ποσο
στό εμβολιασμών στο νοσοκομείο 
και τη “δυσάρεστη έκπληξη” που 
επισήμανε η κ. Θεοδωρίδου στην 
επίσημη κυβερνητική ενημέρω
ση ώς την παρότρυνση γνωστού 
κυβερνητικού δημοσιογράφου 
[σ.σ. Αρη Πορτοσάλτε] να απο
λυθούν όσοι δεν εμβολιάστηκαν 
δεν υπάρχει μεγάλη απόσταση», 
καταδεικνύει σε ανακοίνωσή της 
η Ενωση Ιατρών Νοσοκομείων 
Αχαΐας (ΕΙΝΑ). Κατηγορίες που 
«θα αποτελούσαν απλά γελοίες 
προσπάθειες να αποσείσουν, για 
άλλη μια φορά, τις ευθύνες τους 
οι αρμόδιοι, αν δεν εκφράζονταν 
σε μια πολύ κρίσιμη περίοδο που 
το τρίτο κύμα στην πόλη μας εί
ναι προ των πυλών χωρίς κανένα 
σχέδιο και προετοιμασία του ΕΣΥ»,

Με την
ένδειξη
«εξαιρετικά
εηείγον»η
απόφαση
αναστοάής
χειρουργείων
της διοίκησης
τουΓΝΠ
«Ο Αγιος
Ανδρέας»

τονίζουν οι νοσοκομειακοί γιατροί 
και υπόσχονται πως «η χυδαία 
στοχοποίηση των εργαζόμενων 
του ΓΝΠ “Αγιος Ανδρέας” δεν θα 
μείνει αναπάντητη».

Από την αρχική ενδονοσο- 
κομειακή διασπορά στον «Αγιο 
Ανδρέα» από συνοδό ασθενούς 
μολύνθηκαν 16 υγειονομικοί, 4 
γιατροί όλοι εμβολιασμένοι με την 
πρώτη δόση και 12 εργαζόμενοι 
από το λοιπό προσωπικό, διευκρι
νίζει στην «Εφ.Συν.» ο πρόεδρος 
της ΕΙΝΑ, Δημήτρης Ζιαζιάς. Οι 
υπόλοιποι που μολύνθηκαν στη 
συνέχεια θεωρούνται μετάδοση 
από εστία εκτός του νοσοκομείου. 
Απ’ τα δείγματα που στάλθηκαν 
για ταυτοποίηση για το μεταλλαγ
μένο στέλεχος 11 ήταν θετικά, εκ 
των οποίων μόνο οι 5 υγειονομικοί 
και οι υπόλοιποι ασθενείς και συ
νοδοί, σημειώνει ο κ. Ζιαζιάς και 
κάνει λόγο για «σωρεία αστοχιών, 
παραλείψεων, καθυστερήσεων, 
παρεμβάσεων από μη αρμόδιους

που μετέτρεψαν το νοσοκομείο σε 
εστία ενδονοσοκομειακής διασπο- 
ράς του κορονοϊού και μάλιστα του 
μεταλλαγμένου βρετανικού στελέ
χους, γιατί πεδίο συνεννόησης με 
αυτούς που η επαγγελματική τους 
ενασχόληση είναι μόνο η μετάθε
ση των κυβερνητικών ευθυνών 
δεν υπάρχει».

Και η πρόεδρος του Ιατρικού 
Συλλόγου Πατρών (ΙΣΠ), Αννα 
Μαστοράκου, μιλάει στην «Εφ. 
Συν.» για ποσοστά εμβολιασμού 
των υγειονομικών της Πάτρας 
αντίστοιχα με της υπόλοιπης χώ
ρας, για 5 εμβολιασμένους από 
τους 11 υγειονομικούς που κόλ
λησαν στον «Αγιο Ανδρέα» και για 
8 περιστατικά ενδονοσοκομεια- 
κής διασποράς χθες στο Νοσοκο
μείο στο Ρίο. Η ίδια αναδεικνύει 
τα προβλήματα της διαδικασίας 
εμβολιασμού στη χώρα -από την 
αρχή του μέχρι και σήμερα- για 
τους υγειονομικούς, που έχουν 
πρώτη προτεραιότητα σύμφωνα

με τον Παγκόσμιο Οργανισμό 
Υγείας. «Δόθηκε διορία λίγων 
ωρών στους υγειονομικούς να 
απαντήσουν αν θα εμβολιαστούν 
στα τέλη Δεκεμβρίου, όταν ακόμα 
δεν είχαν ανακοινωθεί τα αποτε
λέσματα από τις ρυθμιστικές αρ
χές (τον Αμερικανικό και τον Ευ
ρωπαϊκό Οργανισμό Φαρμάκων). 
Δεν υπήρχαν επομένως δεδομένα 
για τα εμβόλια. Πολλοί υγειονομι
κοί επέλεξαν να αναμείνουν τα 
επιστημονικά δεδομένα, να ενη
μερωθούν προτού αποφασίσουν», 
μας λέει η κ. Μαστοράκου. Είχαν 
όμως μία και μοναδική ευκαιρία 
στον εμβολιασμό. Στη συνέχεια 
η διαδικασία πέρασε στον γενικό 
πληθυσμό με ηλικιακά κριτήρια 
και οι υγειονομικοί που επιθυ
μούν να εμβολιαστούν δεν μπο
ρούν, εξηγεί η ίδια. «Ακόμα και 
εάν προκόψει ακύρωση από κά
ποιον ηλικιωμένο, προηγούνται 
τα σώματα ασφαλείας! Οι υγειο
νομικοί είναι τελευταίοι. Δεν είναι
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1  Κατηγορούν τους... γιατρούς για τη διασπορά στην Πάτρα
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 14-15 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Το απαράδεκτο τουίτ 
τουΑρηΠορτοσάϋτε 
που καταγγέήήει ηΕί

ArisPortosalte @ArisPortosalte · id
Οταν το ιατρικό κ νοσηλευτικό 
προσωπικό Κρατικού Νοσοκομείου 
εντός ΕΣΥ αρνείται εμβολιασμό για 
κορονοϊό,
Τότε, η Κεντρική Διοίκηση οφείλει 
ρωτήσει άλλη μία φορά τους αρνητές 
Κι αν η απάντηση παραμένει αρνητική 
λύεται η σύμβαση εργασίας.
Μετά, απολαμβάνουν την ελευθεο 
τους..

να

«Χάθηκε»
Ιθχρονη
ΧΘΕΣ Ο ΕΟΔΥ κατέγραψε 
1.151 νέα γνωστά κρούσματα 
-612 στην Αττική, 83 στην Πά
τρα και 82 στη Θεσσαλονίκη- 
και ο δείκτης θετικότητας ήταν 
αυξημένος στο 7,5%. Ακόμα 
27 απώλειες ανθρώπινων ζω
ών και 246 βαριά νοσούντες 
διασωληνωμένοι σε Μονάδες 
Εντατικής Θεραπείας.

Χθες η χώρα μέτρησε την 
τραγική πρώτη απώλεια παι
διού από τον ιό της πανδη
μίας. Μια Ιδχρονη μαθήτρια 
με υποκείμενα νοσήματα, 
που επισκέφθηκε δύο φορές 
το Γενικό Νοσοκομείο Θήβας 
(την περασμένη Παρασκευή 
και Δευτέρα) αναζητώντας 
ιατρική βοήθεια, κάθε φορά 
στελνόταν σπίτι με οδηγίες, 
για να επιστρέφει τρίτη φορά 
χθες τα ξημερώματα σε πολύ 
επιδεινωμένη κατάσταση, δι- 
ασωληνώθηκε, δεν πρόλαβε 
να διακομιστεί στην Αθήνα, 
κατέληξε.

σωστή η διαδικασία αυτή. Διότι η 
προτεραιοποίηση είναι προτεραι- 
οποίηση. Δεν νοείται να μην υπάρ
χει διαδικασία που να θέλει ένας 
υγειονομικός να εμβολιαστεί και 
να μην μπορεί», τονίζει η κ. Μα- 
στοράκου.

Γεμάτη η Πάτρα
Για «έντονη παρουσία του με

ταλλαγμένου στελέχους του ιού 
στην πόλη, με ραγδαία διασπορά 
και πάρα πολλές συρροές σε διάφο
ρους χώρους: δημόσιες υπηρεσίες, 
επιχειρήσεις, πολυκατοικίες, σχο
λεία», κάνει λόγο η πρόεδρος του 
ΙΣΠ. «Από 20 σταθερά ημερήσια 
κρούσματα περάσαμε πολύ γρή
γορα στα 37, τα 43,64 προχθές, 82

χθες. Κάθε μέρα καταγράφεται νέο 
αρνητικό ρεκόρ κρουσμάτων στην 
περιοχή. Η πίεση στα νοσοκομεία 
μας είναι τεράστια και αυξάνεται 
από τις νοσηλείες Covid-19», επιση
μαίνει, προσθέτοντας πως υπάρχει 
αλλαγή βιολογικής συμπεριφοράς 
του ιού και επομένως χρειάζεται 
αναβάθμιση του υγειονομικού 
πρωτοκόλλου, καθώς το υφιστά
μενο δεν επαρκεί λόγω του νέου 
στελέχους.

Η Αννα Μαστοράκου προτείνει 
την επικαιροποίηση των οδηγιών 
στα νοσοκομεία και αναφέρει εν
δεικτικά τα μέτρα της επιτήρησης 
των συνοδών, της συχνής καθαριό
τητας και του αερισμού των χώρων, 
της ενίσχυσης της προστασίας του 
αναπνευστικού με τη χρήση δι
πλής μάσκας και από τους πολίτες 
στους οποίους ο Ιατρικός Σύλλογος 
Πατρών συστήνει ακόμα να περι
ορίσουν την κινητικότητα και τις 
επαφές τους στο μέτρο του δυνα
τού. «Μόνο έτσι μπορούμε να αντι
μετωπίσουμε τη μεγάλη διασπορά 
στην πόλη», υπογραμμίζει η ίδια, 
καθώς η συγκεκριμένη μετάλλαξη

δείχνει πολύ μεταδοτική, έχει πολύ 
μεγαλύτερη διείσδυση και διασπο- 
ρά στην κοινότητα και πιο συχνή 
εμφάνιση συμπτωμάτων σε σχέση 
με το αρχικό στέλεχος.

Ανησυχητική χαρακτηρίζουν 
την εικόνα στα σχολεία της Πάτρας 
οι γιατροί, με την κ. Μαστοράκου 
να υπογραμμίζει πως

«δεν είμαστε σύμφωνοι ότι δεν 
μεταδίδεται μέσω των σχολείων. 
Παρατηρούμε κάτι εντελώς δια
φορετικό και μετά το σχολείο ο ιός 
επιστρέφει στα σπίτια».

Λουκέτο στα χειρουργεία
Με εντολή της διοίκησης του 

«Αγίου Ανδρέα» ανακοινώθηκε 
χθες πλήρης αναστολή των τακτι
κών χειρουργείων από Δευτέρα 
8/2/21, χωρίς καμία προηγούμενη 
συνεννόηση με τους υπεύθυνους 
των κλινικών του χειρουργικού 
τομέα, καταγγέλλουν με επιστολή 
τους προς την ΕΙΝΑ οι οκτώ για
τροί του χειρουργικού τομέα του 
νοσοκομείου. Απόφαση που έρχε
ται μετά τη μερική αναστολή των 
τακτικών χειρουργείων πριν από

περίπου δύο μήνες, με εμφανές 
αποτέλεσμα τη δυσπραγία στην 
αντιμετώπιση χρόνιων χειρουργι
κών προβλημάτων του πληθυσμού.

Οι γιατροί εξηγούν πως «κα
λούμαστε να αντιμετωπίσουμε σε 
επείγουσα βάση παραμελημένες 
καταστάσεις ασθενών με γνωστά 
προβλήματα που δεν αντιμετωπί
στηκαν εγκαίρως, λόγω των ανω
τέρω περιορισμών εκ των εντολών 
της διοίκησης και του υπουργεί
ου». Επιπλέον επισημαίνουν ότι 
η αύξηση της νοσηρότητας και 
της θνητότητας στον πληθυσμό 
δεν οφείλεται μόνο στη λοίμωξη 
Covid-19 αλλά και στις υπόλοιπες 
παθήσεις (κακοήθειες, καρδιαγγει- 
ακά νοσήματα, “ψυχρά” νοσήματα 
που εξελίσσονται απειλητικά για 
τη ζωή όταν χρονίζουν κτλ.). Οι 
ίδιοι θεωρούν καταστροφική τη 
μετατροπή των δημόσιων νοσοκο
μείων σε νοσοκομεία μιας νόσου 
εξαιτίας της κεντρικής οδηγίας 
του υπουργείου Υγείας και καλούν 
τη διοίκηση του νοσοκομείου «να 
ανακαλέσει άμεσα την απαράδε
κτη αυτή απόφαση».

διασπορά στην Πάτρα Απών ο ΙΣΠ 
από την 
έκτακτη 
σύσκεψη
ΣΤΗΝ ΕΥΡΕΙΑ σύσκεψη 
που ουγκάλεσε ο υπουρ
γός Προστασίας του Πο
λίτη, Μιχάλης Χρυσοχο- 
ΐδης, στην Περιφέρεια 
Δυτικής Ελλάδας τη 
Δευτέρα, με αντικείμενο 
την «άμεση ενίσχυση και 
εφαρμογή των μέτρων 
για τον περιορισμό της 
πανδημίας, λόγω της 
ανησυχητικά έντονης 
αύξησης των κρουσμά
των που καταγράφεται 
στην Πάτρα, ανεξαρτή
τως μεταλλάξεων», ο 
Ιατρικός Σύλλογος Πα
τρών δεν προσκλήθηκε 
καν. «Θεώρησαν ότι σε 
μια πανδημία ο Ιατρικός 
Σύλλογος δεν θα πρέπει 
να κληθεί στη συνάντη
ση», καταγγέλλει η κ. 
Μαστοράκου.

Η Πάτρα δεν έχει 
άλλη λύση: αυτοορ- 
γανώνεται. Οι γιατροί 
-νοσοκομειακοί και 
Πρωτοβάθμιας Φροντί
δας Υγείας- του δημό
σιου kqi του ιδιωτικού 
τομέα πραγματοποιούν 
σύσκεψη σήμερα στις 8 
το απόγευμα με στόχο 
να δημιουργήσουν ένα 
δίκτυο ώστε να καταφέ
ρουν να κρατήσουν με 
ασφάλεια τα περιστα
τικά Covid-19 που δεν 
χρήζουν νοσοκομειακής 
περίθαλψης και να απο
φορτιστούν τα νοσοκο
μεία ώστε να ασχολη
θούν με τα περιστατικά 
που έχουν ανάγκη νοση
λείας.
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1  Διώκονται επειδή κατήγγειλαν ελλεΐψες στο ΕΣΥ
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

190.67 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Διώκονται επειδή κατήγγειλαν ελλεΐψειβ στο ΕΣΥ
ΤΕΛΙΚΑ στην Ελλάδα, εάν καταγγείλεις τις ελλείψεις του συ
στήματος Υγείας και είσαι εργαζόμενος σε νοσοκομείο, δεν 
θα γλιτώσεις την ποινική δίωξη! Αυτό συνέβη στην Εδεσσα 
και στα Γιαννιτσά, όπου ασκήθηκε πειθαρχική και ποινική 
δίωξη κατά δύο προέδρων εργαζομένων των Νοσοκομείων 
Εδεσσας και Γιαννιτσών από τις αντίστοιχες διοικήσεις των 
νοσοκομείων της Πέλλας.

Συγκεκριμένα, πειθαρχική και ποινι
κή δίωξη ασκήθηκε στην πρόεδρο του 
Σωματείου Εργαζομένων του Νοσοκομεί
ου Εδεσσας Ελένη Σταυρουλάκη και ποι
νική δίωξη στον πρόεδρο του Σωματείου 
Εργαζομένων του Νοσοκομείου Γιαννι
τσών Σίμο Φωστηρόπουλο για διασπορά 
ψευδών ειδήσεων.

Και οι δύο μίλησαν στον Τύπο στις 
αρχές του περασμένου Δεκεμβρίου και κατήγγειλαν τις ελ
λείψεις κλινών και εξειδικευμένου προσωπικού και εξοπλι
σμού στα Νοσοκομεία Εδεσσας και Γιαννιτσών, ενώ έκαναν 
λόγο για νοσηλείες σε ράντσα, κακό σχεδίασμά και κίνδυνο 
διασποράς του ιού.

0 Σίμος Φωσιηρόπουλος τόνισε: «Μίλησα για τον χώρο

στον οποίο νοσηλεύονταν οι ασθενείς και δεν πληρούσε τις 
προδιαγραφές. Επίσης, για την απουσία γιατρού στην πύλη, 
από όπου έμπαιναν ασθενείς με κορονοϊό σε χώρους με ρά
ντσα και χωρίς φιάλες οξυγόνου. Μίλησα και για τις προσλή
ψεις εργαζομένων, οι οποίες έγιναν πολύ αργότερα. Αυξήθη
καν οι κλίνες ΜΕΘ σε 14, αλλά δεν ήταν επαρκείς».

Οργανώθηκε διαμαρτυρία συμπαρά
στασης στους υγειονομικούς έξω από την 
3η ΥΠΕ από την ΠΟΕΔΗΝ και ο εκπρόσω
πος των υγειονομικών, δικηγόρος Νίκος 
Διαλυνάς, τόνισε: «Λανθασμένος ο τρό
πος των διοικητών. Οταν αυτούς τους αν
θρώπους που προσφέρουν τα πάντα προ
σπαθείς να τους φιμώσεις στο ίδιο σου το 
νοσοκομείο, είναι λάθος τακτική».

Ο Χαράλαμπος Αποστολίδης, πρόε
δρος της Ενωσης Νοσοκομειακών Γιατρών Πέλλας, επισήμα- 
νε: «Ο αυταρχισμός της κυβέρνησης είναι κάτι που το έχουμε 
δει πολλές φορές. Εχουμε καταγγείλει κατ’ επανάληψη ότι το 
ΕΣΥ έχει μείνει αθωράκιστο όλους αυτούς τους μήνες, παρό- 
τι οι υγειονομικοί είχαν συγκεκριμένες προτάσεις, έτσι ώστε 
να μη ζήσουμε όλα αυτά».

Πειθαρχικές και ποινικές 
διαδικασίες κινήθηκαν 

κατά προέδρων εργαζομένων 
σε νοσοκομεία για... 

διασπορά ψευδών ειδήσεων
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1  Οποιος θέλει εμβόλια... να τα φτιάξει μόνος του!
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,30 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

983.61 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΕΡΜΑΝΙΑ
«Τα κεφάλια μέσα»
• Σχεδόν χίλιοι νεκροί 
ανά ημέρα
• Η Μέρκελ 
υπερασπίστηκε την 
Ούρσουλα και ζήτησε 
«ακόμα λίγη υπομονή» 
και αυστηρότερα μέτρα
• Κοινοτικά κονδύλια 
για συμπαραγωγή 
εμβολίων υπόσχεται 
τώρα η Κομισιόν
ΣΕΑ.30
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1  Οποιος θέλει εμβόλια... να τα φτιάξει μόνος του!
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,30 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Οποιος θέλει εμβόλια... 
να τα φτιάξει μόνος του!

Για ακόμα μία φορά από ιην αρχή της πανδημίας η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή προκαλεί την κοινή λογική, προσπαθώντας να αντικρούσει 
τις κατηγορίες για τη σοβαρή καθυστέρηση του εμβολιαστικού 
προγράμματος με μια πρόταση για παραγωγή εμβολίων στα κράτη- 
μέλη · Η Ανγκελα Μέρκελ τρέχει να καλύψει τη Φον ντερ Λάιεν 
και τον Γενς Σπαν που βάλλονται από παντού

► Του ΓΙΩΡΓΟΥ ΤΣΙΑΡΑ

φού τα έκανε θά
λασσα με το πανευ
ρωπαϊκό πρόγραμ
μα προμήθειας 
εμβολίων, το οποίο 
έχει ήδη τιναχτεί 
στον αέρα, η Ευ
ρωπαϊκή Επιτροπή 

ρίχνει τώρα την «καυτή πατάτα» 
στα κράτη-μέλη, προτείνοντας - 
εννοείται με πολύμηνη καθυστέ
ρηση- να χρηματοδοτήσει την 
κατασκευή νέων εγκαταστάσεων 
παραγωγής, ώστε να καλυφθεί 
σε... βάθος χρόνου η μαύρη τρύπα 
στον προγραμματισμό της.

Ετσι, η πρόεδρος της Ευρω
παϊκής Επιτροπής και πρωτα
γωνίστρια του ευρω-φιάσκου, 
Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, και ο 
πρωθυπουργός της προεδρεύου- 
σας (και σε τραγική κατάσταση 
από την πανδημία) Πορτογαλίας, 
Αντόνιο Κόστα, απέστειλαν κοι
νή επιστολή προς τους τους αρ
χηγούς όλων των κρατών- μελών, 
σημειώνοντας πως η Κομισιόν 
«θα πρέπει να χρησιμοποιήσει 
κονδύλια από τον προϋπολογισμό 
της Ευρωπαϊκής Ενωσης για την 
αναβάθμιση ή τη μετατροπή υφι
στάμενων εγκαταστάσεων ή την 
κατασκευή νέων, ώστε να μπο
ρούν να παραχθούν περισσότερα 
εμβόλια». Τονίζουν επίσης ότι «θα 
πρέπει να ενθαρρυνθεί η συνερ
γασία των εταιρειών», φέροντας 
σαν παράδειγμα προς μίμηση 
τις Sanofi και Novartis, που ήδη 
ανακοίνωσαν πως θα παράξουν 
στα εργοστάσιά τους εμβόλια της 
Pfizer/Biontech.

Ταυτόχρονα, η Φον ντερ Λάι
εν και ο Κόστα τάσσονται -λέει- 
υπέρ ενός νέου προγράμματος 
«αντιμετώπισης βιολογικών κιν
δύνων» της Ευρωπαϊκής Επιτρο
πής, που θα χρηματοδοτεί και θα 
συντονίζει ερευνητικά κέντρα 
και εταιρείες και θα θωρακίζει 
-υποτίθεται- καλύτερα την Ε.Ε. 
από νέες υγειονομικές απειλές, 
μεταξύ των οποίων και τα διάφο
ρα μεταλλαγμένα στελέχη του ιού. 
«Αυτό το πρόγραμμα ετοιμότητας 
θα μπορούσε επίσης να είναι χρή
σιμο για την καταπολέμηση των 
μεταλλαγμένων στελεχών του 
κορονοϊού. Στόχος του είναι να 
φέρει στο ίδιο τραπέζι καινοτό- 
μες εταιρείες, κατασκευαστές και 
εποπτικές αρχές και να διασφα
λίσει ότι η Ε.Ε. θα εντοπίζει νέους 
επικίνδυνους ιούς και θα μπορεί 
να αντιδράσει σε αυτούς πολύ 
πιο γρήγορα, για παράδειγμα με 
την αύξηση της παραγωγής αντί
δοτων. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
θα μπορούσε να επεξεργαστεί το 
πρόγραμμα το συντομότερο δυνα

τό χρονικό διάστημα», τονίζουν 
στην επιστολή.

Περιττό να πούμε ότι οι κα
κές γλώσσες των Βρυξελλών χα
ρακτηρίζουν το νέο πρόγραμμα 
«στάχτη στα μάτια», προκειμένου 
να διασκεδαστούν οι κάκιστες 
εντυπώσεις από την ώς τώρα 
διαχείριση του ζητήματος των 
καθυστερήσεων στις παραδόσεις 
εμβολίων από την Ούρσουλα φον 
ντερ Λάιεν. Δεν είναι άλλωστε 
τυχαίο ότι τα τελευταία 24ωρα η 
Γερμανίδα καγκελάριος Ανγκελα 
Μέρκελ επιχειρεί με διαδοχικές 
δηλώσεις και εμφανίσεις να κα
λύψει τις παλινωδίες τόσο της 
εκλεκτής της «Κομίσιονερ», όσο 
και του υπουργού Υγείας και πι
θανού διαδόχου της, Γενς Σπαν. 
Στο πλαίσιο αυτής της επικοινω- 
νιακής «αντεπίθεσης», η Μέρκελ

δήλωσε στο δίκτυο ARD πως η 
Γερμανία θα έχει εμβολιάσει ώς 
τα τέλη Μαρτίου 10 εκατομμύρια 
πολίτες της, ενώ υπερασπίστηκε 
σθεναρά τους χειρισμούς τόσο 
της Κομισιόν όσο και της κυβέρ
νησής της.

Φθηνές προφάσεις
Ερωτηθείσα μάλιστα γιατί 

υπάρχει τόσο μεγάλη καθυστέ
ρηση στους εμβολιασμού σε σχέ
ση με χώρες όπως η Βρετανία, 
οι ΗΠΑ και το πρωτοπόρο στον 
τομέα αυτό Ισραήλ, η Μέρκελ 
αρνήθηκε πως τα χαμηλά ποσο
στά είναι απόδειξη αποτυχίας 
της Ε.Ε. και τόνισε ότι το ευρω
παϊκό μπλοκ είχε δίκιο να μην 
επιδιώξει την έγκριση χρήσης 
έκτακτης ανάγκης, όπως έκανε η 
Βρετανία, προκειμένου -λέει- «να

διατηρηθεί η εμπιστοσύνη των 
ανθρώπων στα εμβόλια»! Το βέ
βαιο είναι πως η Μέρκελ απορρί
πτει τη χαλάρωση του lockdown 
και παρακάλεσε τους πολίτες να 
«αντέξουν για λίγο ακόμα», χωρίς 
φυσικά να πει πόσους μήνες θα 
κρατήσει αυτό το «λίγο»...

Ο,τι δεν λέει δημόσια η Μέρ
κελ, όμως, το λένε οι επιστήμονες 
όπως ο ο λοιμωξιολόγος του Πα
νεπιστημίου Halle-Wittenberg 
Αλεξάντερ Κακουλέ, που επιβε
βαίωσε με τη σειρά του πως τα 
αντισώματα των εμβολίων αλλά 
και των μονοκλωνικών φαρμά
κων «είναι πολύ λιγότερο απο
τελεσματικά» ενάντια στις νέες 
μεταλλάξεις του ιού. «Ο ιός εξου
δετερώνεται λιγότερο. Οποιος 
έχει δημιουργήσει αντισώματα 
μετά από λοίμωξη κορονοϊού

μπορεί να ασθενήσει για δεύτε
ρη φορά πιο εύκολα από ιούς με 
τη μετάλλαξη Ε484Κ παρά από 
τον συμβατικό κορονοϊό. Τα καλά 
νέα, ωστόσο, είναι ότι η εξέλιξη 
της νόσου είναι συνήθως πιο 
ήπια. Είναι όμως σίγουρο ότι θα 
χρειαστούν νέες παραλλαγές του 
εμβολίου το αργότερο έως το φθι
νόπωρο», τόνισε ο ειδικός.

Μέτρα και πάλι μέτρα
Την ίδια ώρα ένας συνάδελφός 

του, ο διάσημος στη χώρα του 
λοιμωξιολόγος του βερολινέζικου 
Νοσοκομείου Charite, Κρίστιαν 
Ντρόστεν, προειδοποίησε για 
άλλη μια φορά σε πολύ αυστηρό 
τόνο ότι δεν πρέπει επ’ ουδενί 
να χαλαρώσουν τα περιοριστικά 
μέτρα, καθώς «δεν μπορούμε να 
αναμένουμε πλήρη προστασία 
των πολιτών μέσω του εμβολια
σμού μέχρι το Πάσχα [των καθο
λικών, στις 4 Απριλίου]: ακόμα και 
αν οι εμβολιασμοί μειώσουν τη 
θνησιμότητα, η μείωση του αριθ
μού των κρουσμάτων... πρέπει να 
ελέγχεται προσεκτικά. Σύμφωνα 
με ένα σενάριο, περισσότερα από 
23 εκατομμύρια άτομα της ηλικια- 
κής ομάδας 40-60 θα μπορούσαν 
να αναπτύξουν σοβαρές ασθέ
νειες εάν τα μέτρα χαλαρώσουν 
πολύ νωρίς και αυτά τα άτομα δεν 
έχουν ακόμη εμβολιαστεί»... Να 
σημειωθεί εδώ ότι η Γερμανία 
ανακοίνωσε χθες 975 νέους θανά
τους και 9.705 νέα κρούσματα, με 
τον απολογισμό των θυμάτων της 
πανδημίας του νέου κορονοϊού να 
αγγίζει πλέον τους 60.000.

Ηδη πάντως η «πέτρα του 
σκανδάλου» της περασμέ
νης εβδομάδας, η κοινοπραξία 
AstraZeneca/Οξφόρδης, διευκρί
νισε ότι στόχος της είναι η παρα
γωγή ώς το ερχόμενο φθινόπω
ρο εμβολίων «επόμενης γενιάς», 
που θα προστατεύουν από τις 
νέες μεταλλάξεις, ώστε «να είμα
στε έτοιμοι για τον επόμενο χει
μώνα». Τι σημαίνει αυτό για την 
(ήδη αμφισβητούμενη από πολλά 
κράτη-μέλη της Ε.Ε., όσον αφορά 
τους εμβολιαζόμενους άνω των 
65 ετών) αποτελεσματικότητα του 
υπάρχοντος εμβολίου, κανείς δεν 
το γνωρίζει ακόμη, όπως άλλωστε 
και για τα άλλα εμβόλια. Σύμφωνα 
με νέα μελέτη του Πανεπιστημί
ου του Κέιμπριτζ σε εμβολιασμέ
νους με σκεύασμα της Pfizer/ 
BioNTech, για την αντιμετώπιση 
του βρετανικού στελέχους χρειά
ζονται διπλάσια αντισώματα απ’ 
ό,τι ο πρωτότυπος κορονοϊός και 
για το νοτιοαφρικανικό απαιτού
νται... δεκαπλάσια - ενώ εξίσου 
αποθαρρυντικές είναι και οι κλι
νικές δοκιμές για τα εμβόλια των 
Novavax και Johnson&Johnson.
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1  Ζητείται ενίσχυση της πρωτοβάθμιας φροντίδας
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

625.19 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ζητείται ενίσχυση τηε 
πρωτοβάΟμιαε φροντίδαε

gg ΣΥΜΒΟΛΙΚΕΣ κινητοποιήσεις για την ανάδειξη των προ
βλημάτων της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας (ΠΦΥ) 

πραγματοποίησαν χθες το πρωί εργαζόμενοι στα Κέντρα Υγεί
ας αρκετών περιοχών ττκ; χώρας αντεποκρηήμενοι σε κάλεσμα 
της Ομοσπονδίας Ενώσεων Νοσοκομειακών Γιατρών Ελλάδας.

Στη Θεσσαλονίκη « νοσοκομειακοί γιατροί συγκεντρώθη
καν έξω από τα Κέντρα Υνείας θέρμης, Βότση, Πύλης Αξιού και 
Εύοσμου Θεσσαλονίκης, σε ένδειξη διαμαρτυρίας. «Οι ελλεί
ψεις σε προσωπκό συνεχίζουν να είναι τεράστιες, ενώ οι προ
σλήψεις γίνονται με το σταγονόμετρο και μάλιστα κυρίως επι- 
κουρικών, που έχουν ημερομηνία λήξης. Το προσωπικό είναι 
εξαντλημένο και αποδεκσπσμένο, με χιλιάδες συναδέλφους 
να έχουν νοσήσει και με την αναστολή αδειών του προσωπι
κού να συνεχίζεται εδώ και μήνες» αναφέρουν σε ανακοίνω
σή τους αγκπροί.

Οι νοσοκομειακοί γιατροί της Αχάος συγκεντρώθηκαν στο 
Κέντρο Υγείας Ζαρουχλέικων με βασικό αίτημα την ενίσχυση 
της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας. Την ίδια στιγμή, στην 
Αθήνα, παράσταση διαμαρτυρίας στο υπουργείο Υγείας πραγ
ματοποίησαν το Εργατικό Κέντρο Αθήνας και Σωματεία Εργα
ζομένων για την αποφασιστική ενίσχυση της δημόσιας Πρωτο- 
βάθμιας Φροντίδας Υγείας και την λήψη ουσιαστικών μέτρων 
προστασίας στους χώρους δουλειάς.

Η ΟΕΝΓΈ έστειλε κα ένα μήνυμα για το απεργιακό πρό
γραμμα δράαης, με επίθεση κατά της κυβέρνησης: «Η υποκρι
σία τους ξεχειλίζει! Ξεχειλίζει όμως και η αγανάκτησή μας! Για 
τα υποκριτικά χειροκροτήματα στα μπαλκόνια, για τα κροκο
δείλια τηλεοπτικά δάκρυα, γιατί μας αποκαλούν ψεύτες, για τις 
ΕΔΕ επειδή αρρωστήσαμε, για τη στοχοποίησή μας, για τους 
ασθενείς που άφησαν την τελευταία τους πνοή εκτός ΜΕΘ. Για 
τους εκβιασμούς, τις απειλές, τις πειθαρχικές διώξεις, τις απο
λύσεις επειδή σηκώσαμε κειράλε Εχουμε καθήκον να μετατρέ- 
ψουμε την οργή μας σε συλλσγκή διεκδίκηση κα πανυγειονο- 
μκό ξεσηκωμό»!

Στις 16/2 θα γίνει 24ωρη πανελλαδική απεργία με συγκέ
ντρωση στο υπουργείο Υγείας και πορεία προς τη Βουλή στην 
Αθήνα, κα αντίστοιχες απεργιακές συγκεντρώσεις κα πορείες 
σης άλλες πόλεις.
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1  Αναπάντητα ερωτήματα
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

474.37 cm² Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αναπάντητα ερωτήματα
Τρεις φορές πήγε οτο νοσοκομείο η Ιβχρονη .-...______
Μαργαρίτα που πέθανε από κορωνοϊό - Πρόκειται m -JZZL»
για το νεαρότερο θύμα της πανδημίας στη χώρα

Σ
υσσωρεύονται τα αναπάντη
τα ερωτήματα, μετά από την 
ανακοίνωση του νοσοκομείου 
της Θήβας για το ιστορικό 
νοσηλείας της 16χρονης που 
υπέκυψε από κορωνοϊό, έχοντας υπο
κείμενα νοσήματα.

Όπως προκύπτει, το κορίτσι είχε πάει 
στο νοσοκομείο, ήδη διαγνωσμένη με 
κορωνοϊό, δύο φορές, αλλά η σύσταση 
ήταν να επιστρέφει στο σπίτι. Λίγες ώρες 
αφότου πήγε τρίτη φορά, κατέληξε.
Το Γενικό Νοσοκομείο Θήβας, με ανακοί
νωσή του γνωστοποιεί το χρονικό της ει
σαγωγής της 16χρονης Μαργαρίτας. 
Αναλυτικά η ανακοίνωση του νοσοκομεί
ου της Θήβας:
"Παιδί θήλυ 16 ετών, με υποκείμενα νο
σήματα, προσήλθε στο Γενικό Νοσοκο
μείο Θήβας την Παρασκευή 29 Ιανουάρι
ου, έχοντας ήδη διαγνωσθεί θετικό στον 
κορωνοϊό με ήπια κλινικά συμπτώματα 
και επέστρεψε στην οικία του.
Τη Δευτέρα 1 Φεβρουάριου επανήλθε 
στο ΤΕΠ του Νοσοκομείου μας, πραγμα
τοποίησε τις απαραίτητες εξετάσεις, της 
δόθηκαν οδηγίες και επέστρεψε στην οι
κία της σε πολύ καλή κατάσταση. 
Σήμερα τα ξημερώματα, η δεκαεξάχρο- 
νη προσήλθε στο Νοσοκομείο σε πολύ ε
πιδεινωμένη κατάσταση, διασωληνώθη- 
κε και παρά τις υπεράνθρωπες προσπά
θειες των ιατρών, δυστυχώς απεβίωσε. 
Θα διενεργηθεί νεκροψία/νεκροτομή για 
να εξακριβωθεί η αιτία θανάτου.
Η Διοίκηση και το προσωπικό του Γενι
κού Νοσοκομείου Θήβας εκφράζουμε 
τα θερμά μας συλλυπητήρια στην οικο

γένεια της εκλιπούσης".
Η Ιβχρονη είναι το νεότερο θύμα κορω- 
νοϊού στη χώρα μας.
Η άτυχη Μαργαρίτα είχε υποκείμενα 
νοσήματα (καρδιακά προβλήματα και 
σάκχαρο).
Την ίδια ώρα διασωληνωμένη με κορω- 
νοϊό στο νοσοκομείο "Ευαγγελισμός" 
νοσηλεύεται και η μητέρα της .νεαρής 
κοπέλας.
Από την πλευρά του, ο πρόεδρος της 
Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Εργαζομέ
νων Δημόσιων Νοσοκομείων (ΠΟΕΔΗΝ) 
Μιχάλης Γιαννάκος αναφέρει:
"Μπαμπάς, μαμά και κόρη πήγαν την Πα
ρασκευή στο νοσοκομείο και στο τεστ 
κορωνοϊού, όπου τους έγινε διαγνώστη- 
καν και οι τρεις θετικοί. Ήταν όμως καλά 
γι’ αυτό και επέστρεψαν στο σπίτι τους. 
Την Δευτέρα η μητέρα Kat η κόρη πήγαν 
ξανά στο νοσοκομείο της Θήβας γιατί 
δεν αισθάνονταν καλά. Η μητέρα παρέ- 
μεινε στο νοσοκομείο με βαριά συμπτώ
ματα, όπου χρειάστηκε να διασωληνωθεί 
και να μεταφερθεί στην εντατική του 
Ευαγγελισμού. Στις εξετάσεις που έκα
ναν στην κόρη την Δευτέρα, όλα έδει
χναν πως πήγαιναν μια χαρά με αποτέλε
σμα να την στείλουν πάλι στο σπίτι της. 
Σήμερα στις 5 το πρωί το κορίτσι εμφανί
στηκε στο νοσοκομείο με δύσπνοια και 
χωρίς να αισθάνεται καθόλου καλά με α
ποτέλεσμα να την διασωληνώσουν. Μέ
χρι να την μεταφέρουν στην Αθήνα πέ
θανε. Το κορίτσι όπως μαθαίνω είχε δια
βήτη και ήταν υπέρβαρη. Αυτό δείχνει το 
πόσο ύπουλη είναι η αρρώστια αυτή", εί
πε χαρακτηριστικά.
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1  Φαρμακο-τρύπες σε υγεία - οικονομία
Πηγή: ΠΟΝΤΙΚΙ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2569.5 cm² Κυκλοφορία: 3820

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

01 ΦΑΡΜΑΚΕΥΤΙΚΕΣ ΕΤΑΙΡΕΙΕΣ ΑΝΑΤΡΕΠΟΥΝ ΤΟΝ ΣΧΕΔΙΑΣΜΟ ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ

ορμοκο-τρύπες
σε υγεία - οικονομία

► Χωρίς έγκαιρο εμβολιασμό, μειώνονται επικίνδυνα οι δυνατότητες να σωθεί το καλοκαίρι
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1  Φαρμακο-τρύπες σε υγεία - οικονομία
Πηγή: ΠΟΝΤΙΚΙ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Οι «ιδιοκτήτες» της 
παγκόσμιας υγείας

«Αυτοί που αναπτύσσουν τα εμβόλια διατηρούντο πνευματικά τους δικαιώματα. Για πολ
λές δεκαετίες τα προγράμματα έρευνας που χρηματοδοτήθηκαν από το Δημόσιο προ
βλέπουν ότι οι δικαιούχοι εταιρείες / πανεπιστήμια διατηρούν τα παραγόμενα πνευματι
κά δικαιώματα».

Η
 παραπάνω δήλωση (στο 

Mega) του εκπροσώπου 
της Κομισιόν Ιτέφαν Ντε 
Κεερσμάκερ περιγράφει 

συνοπτικά και εύγλωττα τον πυρήνα 
του «προβλήματος» της διανομής του 

απαραίτητου αριθμού εμβολίων για 
την επίτευξη της πολυπόθητης «πα
γκόσμιας» ανοσίας της αγέλης: οι φαρ
μακευτικές πολυεθνικές εισέηραξαν 
πακτωλό δημόσιου χρήματος προκα
ταβολικά για την έρευνα και την παρα
γωγή των εμβολίων τους.

Όμως, παρά τη δημόσια χρηματο
δότηση, ο τρόπος με τον οποίο θα δια
θέσουν το προϊόν τους (εμβόλιο) στην 
αγορά διεκδικούν να είναι δική τους, «ι
διωτική» υπόθεση.

Είναι μάλλον περιττό να σημειώσου
με ότι τα κριτήρια για τον ρυθμό παρα
γωγής και την κατεύθυνση της διανο
μής του προϊόντος» διαμορφώνονται 
από το «αόρατο χέρι» της αγοράς, το 
οποίο αναμφίβολα «βλέπει» τους τρό
πους για μεγιστοποίηση του κέρδους 
αδιαφορώντας για τις όποιες δυσά

ρεστες συνέπειες, ακόμη και αν αυτές 
αφορούν - όπως στην προκειμένη πε
ρίπτωση - ασύλληπτους αριθμούς θα
νάτων.

Φρούδες ελπίδες
Τα «αισιόδοξα» νέα για την ανακά

λυψη των εμβολίων κατά της Covid-19 
(ας περιορίσουμε την οπτική μας στον 
δυτικό κόσμο) συνέπεσαν με την επι- 
δημιολογική βεβαιότητα της αναμε
νόμενης εμφάνισης «τρίτου κύματος» 
της πανδημίας.

Όμως, αφού έγινε διεθνώς και με έ
νταση η επικοινωνία του μηνύματος 
ότι η ανθρωπότητα σώθηκε από την 
Pfizer και την AstraZeneca (οι οποίες 
είχαν χρηματοδοτηθεί γενναία με δη
μόσιο χρήμα), άρχισε να γίνεται αντι
ληπτό ότι το «καλάθι» ήταν ακόμη πιο 
μικρό από αυτό που ήδη κρατούσαν οι 
«απαισιόδοξοι» και οι «σκεπτικιστές», 
καθώς είναι πια σαφές ότι:
♦ Οι ποσότητες των εμβολίων δεν ε
παρκούν να καλύψουν τα προγράμμα
τα εμβολιασμού των πληθυσμών, και

Η υγεία είναι αγαθό, 
αρκεί να μπορείς 
να το αγοράσεις

μάλιστα σε ποσοστό μεγαλύτερο του 
70%.
♦ Οι μεταλλάξεις που διπλασιάζουν 
τη μεταδοτικότητα του ιού έχουν εμ
φανιστεί πολύ ταχύτερα από την εξέ
λιξη του όποιου εμβολιαστικού προ
γράμματος.
♦ Καμία προς το παρόν μελέτη δεν έ
χει διαπιστώσει ότι τα δεδομένα (και ή
δη χρυσοπληρωμένα) εμβόλια είναι α
ποτελεσματικά και με τις μεταλλάξεις 
του ιού.

Άγριος πόλεμος
Δεδομένων τούτων ξεκίνησε ένας 

«πολυεπίπεδος πόλεμος», στον οποίο 
προς το παρόν έχουμε τη δυνατότητα 
μόνο να «ακούμε» τα πυρά, χωρίς να 
μπορούμε να διακρίνουμε επακριβώς 
το πεδίο της μάχης και το... αίμα. Σ' αυ
τόν τον «πόλεμο» μάχονται:

ΙΟι πολυεθνικές του φαρμάκου 
μεταξύ τους προκειμένου να εξα
σφαλίσουν προνομιακή θέση (καταρ- 

χάς στη δημόσια χρηματοδότηση) 
στην αγορά.

2
Τα κράτη μεταξύ τους προκειμέ
νου να εξασφαλίσουν τις απαραί
τητες ποσότητες του προϊόντος.

3
Τα κράτη με τις φαρμακοβιομηχα
νίες για τους όρους και τις προτε
ραιότητες της διανομής.

Τα προβλήματα βγήκαν στην επιφά
νεια όταν άρχισαν οι καθυστερήσεις 
στις παραδόσεις των συμπεφωνημέ- 
νων ποσοτήτων εμβολίων. Ο πρώτος 
«εκνευρισμός» των Βρυξελλών είχε να 
κάνει με τις μειωμένες κατά 30% έως 
40% παραδόσεις εμβολίων από την 
Pfizer, γεγονός που ανέτρεπε τις στρα
τηγικές εμβολιασμού σε όλη την Ευ
ρώπη.

Μερικές (δύο με τρεις) βδομάδες 
πριν αρχίσει να διαπιστώνεται η «α
δυναμία» της Pfizer να εφοδιάσει την 
ευρωπαϊκή αγορά με τις συμπεφωνη- 
μένες ποσότητες εμβολίων, η πολυε
θνική φαρμακευτική εταιρεία έκλεινε 
συμφωνία με την απερχόμενη αμερι
κανική διοίκηση του Ντόναλντ Τραμπ 
για προμήθεια του αμερικανικού κρά
τους με 100 εκατομμύρια επιπλέον δό
σεις εμβολίων.

Σύμφωνα με δημοσίευμα των «New 
York Times» βασικό κομμάτι της συμ
φωνίας ήταν η προνομιακή πρόσβαση
της Pfizer στις απαιτούμενες πρώτες ύ
λες για την παραγωγή των εμβολίων.

Μπακαλίστικη λογική
Η ένταση στις διαμάχες (μεταξύ κρα

τών και μεταξύ κρατών - πολυεθνικών) 
για την πρόσβαση σε επαρκείς ποσότη
τες εμβολίων κορυφώθηκε όταν εμφα
νίστηκε στην αγορά και το προϊόν της 
AstraZeneca, το οποίο έσπευσε να 
«καπαρώσει» η Βρετανία με ταχύτατες 
διαδικασίες έγκρισης που δεν θέλησε

(ποιος ξέρει γιατί;) να ακολουθήσει η 
Ευρωπαϊκή Ένωση.

Την ίδια στιγμή που διαπιστώνεται 
η μη πρόσβαση σε επαρκείς ποσότη
τες εμβολίων το Ευρωπαϊκό Κέντρο Ε
λέγχου Νόσων ανακοίνωσε ότι πρέπει 
να προετοιμαστούμε για «πολλαπλές 
μεταλλάξεις του ιού», που πιθανόν θα 
είναι και πιο μεταδοτικές, γεγονός που 
οδήγησε τους Ευρωπαίους:
♦ Να προωθούν μαζικά τεστ για να ε
ντοπιστούν οι νέες μεταλλάξεις.
♦ Να προτρέπουν τον κόσμο να φο
ράει ενισχυμένες χειρουργικές μάσκες.
♦ Να κλείνουν σύνορα απαγορεύο
ντας μη απαραίτητα ταξίδια με χώρες 
που έχουν έξαρση του ιού.

Στο μεταξύ, υπό την πίεση της ανά
γκης, ο Ευρωπαϊκός Οργανισμός Φαρ
μάκου επιταχύνει τις διαδικασίες για 
αδειοδότηση του εμβολίου της Astra
Zeneca. Ωστόσο η εταιρεία ανακοινώ
νει ότι, λόγω «μειωμένης παραγωγι
κής απόδοσης» σε ένα εργοστάσιό της 
στην Ευρώπη και χωρίς να δώσει παρα
πάνω λεπτομέρειες, δεν είναι σε θέση 
να προσφέρει τις συμπεφωνημένες πο
σότητες εμβολίων. Προφανώς είχαν... 
προλάβει οι Βρετανοί.

Για την αντιμετώπιση των προφανών 
ελλείψεων υιοθετήθηκαν ακόμη και 
μπακαλίστικες λογικές, καθώς ξαφ
νικά ανακοινώθηκε ότι οι πέντε δόσεις 
ανά φιαλίδιο της Pfizer μπορούν να γί
νουν έξι.

Μια «πρόταση» που επίσης έπεσε στο 
τραπέζι ήταν να διπλασιαστεί ο χρόνος 
μεταξύ πρώτης και δεύτερης δόσης εμ
βολιασμού έτσι ώστε να εμβολιαστεί 
περισσότερος κόσμος, έστω κι αν η α- 
ποτελεσματικότητα του εμβολίου μει
ωνόταν σε σημαντικό ποσοστό.

Με τέτοιες μεθόδους προφανώς το 
πρόβλημα δεν επιλύθηκε, αλλά, αντίθε
τα, πολλαπλασίασε την ένταση της δι
αμάχης, η οποία αποκάλυψε και τα όρια 
των κυβερνήσεων να τα βάλουν με την 
«αγορά», που εξάλλου αποτελεί και την 
ιδεολογική βάση και αφετηρία τους.

Κάπως έτσι λοιπόν εγκαταλείφθη- 
καν άρον - άρον οι σκέψεις για απαγό
ρευση εξαγωγών εμβολίων που παρα
σκευάζονται σε ευρωπαϊκό έδαφος 
προς τρίτες χώρες αν δεν είναι πλεο- 
νάζουσες, αν δηλαδή δεν έχουν καλυ
φθεί προηγουμένως οι ανάγκες των 
χωρών της Ε.Ε.

Οι εν λόγω σκέψεις απορρίφθηκαν 
αυτόματα από τις πολυεθνικές, των ο
ποίων η προσοχή προφανώς δεν επικε
ντρώνεται στους εκατοντάδες εκατομ
μύρια κατοίκους της ευρωπαϊκής αγο
ράς, αλλά στους πολλαπλάσιους της 
Ινδίας, της νοτιοανατολικής Ασίας και 
της Κίνας...

Συμπέρασμα: Η υγεία είναι αγαθό, 
αρκεί να είσαι σε θέση να το αγορά
σεις...
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1  Φαρμακο-τρύπες σε υγεία - οικονομία
Πηγή: ΠΟΝΤΙΚΙ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Επιστροφή στον Οκτώβριο
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Όσο περνούν οι μέρες τόσο δυ
σκολεύει η προσπάθεια της κυ
βέρνησης να ελέγξει την πανδη
μία και τις συνέπειές της. Ήδη 
τα τελευταία εικοσιτετράωρα έ
χουν επανέλθει οι προβληματι
σμοί για το ενδεχόμενο ενός α
κόμη πιο αυστηρού λοκντάουν, 
καθώς η κατάσταση στην Αττι
κή επιδεινώνεται συνεχώς.

Σ
την πραγματικότητα το Μέγαρο Μα- 
ξίμου βρίσκεται ακόμη μια φορά σε 
δεινή θέση, καθώς αντιμετωπίζει έ
ναν συνδυασμό προβλημάτων που 
είτε είναι πολύ δύσκολο να αντιμετωπιστούν το 
καθένα χωριστά είτε η διαχείριση του καθενός 

επιδεινώνει ένα άλλο - όπως συμβαίνει με τη 
δύσκολη ισορροπία μεταξύ υγειονομικής προ
στασίας και οικονομίας.

Προς το παρόν το βέβαιο είναι ότι κάθε προ
σπάθεια για ξεκλείδωμα μιας ή περισσότερων 
δραστηριοτήτων έχει αρνητική επίπτωση στα 
επίπεδα της διασποράς του κορωνοϊού. Και κά
θε χαλάρωση των μέτρων περιορισμού τείνει 
να διαρκεί λιγότερο όχι μόνο από το προηγη- 
θέν αυστηρότερο λοκντάουν, αλλά και από την 
προηγούμενη χαλάρωση.

Ύστερα από αυστηρό - παρά τα «παράθυρα» 
- λοκντάουν δυόμισι μηνών, σε λιγότερο από έ
ναν μήνα ανοίγματος υπάρχει κίνδυνος, σε λίγες 
ημέρες από τώρα, να φτάσουμε στο επίπεδο 
κρουσμάτων του τέλους Οκτωβρίου, κάποια 
εκ των οποίων θα αφορούν τα νέα, πολύ πιο με
ταδοτικά στελέχη του SARS-CoV-2.

Εμβολιαστικός πονοκέφαλος
Ο πρώτος μεγάλος μπελάς αυτής της περιό

δου σχετίζεται με τις καθυστερήσεις στο πρό
γραμμα εμβολιασμού, καθώς όλοι οι σχεδια- 
σμοί που στηρίχθηκαν στον προγραμματισμό 
και τις ανακοινώσεις της Κομισιόν στο τέλος 
του 2020 έχουν ήδη πάει περίπατο.
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5.Τ® ΜΕΤΡΗΜΑ-

ο χρόνος δράσης 
για να σωθεί 
το καλοκαίρι

Οι προβολές που επιχειρούν διάφορα διεθνή 
ΜΜΕ, όπως εσχάτως το Politico, με βάση τον 
σημερινό ρυθμό εμβολιασμών στην Ε.Ε. είναι 
άκρως ανησυχητικές. Όχι επειδή δείχνουν ότι 
θα επιτύχουμε μεγάλα ποσοστά εμβολιασμού 
το... 2023, αλλά διότι είναι άγνωστο πόσες και 
ποιες εξελίξεις θα μπορούσαν να αποτρέψουν 
αυτό το ενδεχόμενο.
♦Η τουριστική σεζόν διατρέχει άμεσο κίνδυ
νο, αφού, ανεξάρτητα από τη δική μας κατά
σταση και το αν θα μπορούμε να υποδεχτούμε 
τουρισμό, είναι σημαντικό το ότι η πρόβλεψη 
για τα επίπεδα εμβολιασμού σε χώρες - μεγά
λους τουριστικούς μας πελάτες αναμένεται όχι 
μόνο κακή, αλλά και χειρότερη από τη δική μας. 
Με μόνη εξαίρεση τη Βρετανία.
4 Οι αντοχές του συστήματος Υγείας είναι γε
νικά χαμηλές και η νέα έξαρση βρίσκει κατει
λημμένες τις μισές ΜΕΘ.
4 Οι εντοπισμένες μεταλλάξεις του κορωνο- 
ϊού είναι εξαιρετικά μεταδοτικές, ενώ ο ιός - ό

πως άλλωστε όλοι οι ιοί - μεταλλάσσεται διαρ
κώς και είναι άγνωστο πόσες από αυτές θα παί
ξουν ρόλο στην εξάπλωση της πανδημίας της 
Covid-19, αλλά και αν - και πόσες απ' αυτές - θα 
είναι δυνατόν να αντιμετωπιστούν από τα δια
θέσιμα εμβόλια.
4 Παραμένει άγνωστος ο χρόνος διατήρησης 
της ανοσίας ύστερα από τον εμβολιασμό και, ά- 
ρα, ανοιχτό το ενδεχόμενο να μπούμε σε έναν 
κύκλο διαρκούς εμβολιασμού, με περιορισμέ
νο αποτέλεσμα λόγω της ανεπάρκειας των εμ
βολίων.

Θολή προοπτική
Στην οικονομία οι επιπτώσεις της πανδημίας 

ήταν τραγικές το 2020 και οι εκτιμήσεις περί 
μιας θεαματικής ανάκαμψης το 2021, οι οποίες 
βασίζονταν στον έγκαιρο μαζικό εμβολιασμό, 
είναι κιόλας κάτι περισσότερο από θολές. Ήδη 
στις αρχές Φεβρουάριου φαίνεται ότι έχει χαθεί ο 
Μάιος για τον τουρισμό και κινδυνεύει ο Ιούνιος. 
Η δε προμήθεια επιπλέον εμβολίων αναμένεται 
στο δεύτερο τρίμηνο του έτους, άρα ο χρόνος 
θα είναι ελάχιστος για να σωθεί το καλοκαίρι.

Επιπλέον έχει αρχίσει να μειώνεται η δυνατό
τητα του κράτους να χρηματοδοτεί τα λοκντά
ουν, αφού, όπως ήδη διαπιστώνεται, όχι μόνο η 
πανδημία κρατάει περισσότερο απ' όσο περίμε- 
νε η κυβέρνηση, αλλά και η χρήση των χρημα
τοδοτικών μέσων το προηγούμενο διάστημα 
υπήρξε ανορθολογική και ενδέχεται να χρεια
στεί αναθεώρηση.

Με αυτά τα δεδομένα η κυβέρνηση ακόμη μια 
φορά θα στρέψει την προσοχή και τις ελπίδες 
της στην Ευρώπη, από την οποία θα περιμένει: 
4 Την ταχεία - κατά το δυνατόν - κάλυψη του 
εμβολιαστικού κενού.
4 Την εμπροσθοβαρή ροή κοινοτικών πόρων. 
4 Κάποια ένδειξη ότι τα υψηλά ελλείμματα 
και τα θηριώδη νέα χρέη που δημιουργήθηκαν 
εξαιτίας της πανδημίας θα εξεταστούν με επιεί
κεια όταν θα έρθει η ώρα του απολογισμού των 
ζημιών.

Υποχρεωμένος ο Μπτσοτάκπς να κυνπγάει δυσάρεστες εξελίξεις
Με ένα τεράστιο εμβολιαστικό κενό, με αβεβαιότητα για 
τη μάχη μεταξύ εμβολίων και μεταλλάξεων, με εντεινό- 
μενη χρηματοδοτική δυσκολία, με την προοπτική της οι
κονομίας θολή, με τις αντοχές της υγείας πεπερασμένες 
και της κοινωνίας ήδη μειωμένες, ο Κυριάκος Μητσοτά- 
κης, υποχρεωμένος να κυνηγάει δυσάρεστες εξελίξεις 
και ανατροπές δεδομένων, κινδυνεύει να χάσει πλήρως 
τη δυνατότητα πρωτοβουλιών τόσο σε πολιτικό όσο και 
σε οικονομικό επίπεδο.
Εάν, για παράδειγμα, παραταθεί το εμβολιαστικό κενό 
και οι ταχείας και ευρείας μετάδοσης μεταλλάξεις νική

σουν στον αγώνα δρόμου, τότε, ύστερα από τα θερινά, 
μάλλον καίγονται - αν δεν έχουν ήδη καεί - και τα φθι
νοπωρινά σενάρια περί πρόωρων εκλογών.
Στην οικονομία - εφόσον συνεχίσουν επί μακρόν να ε
πικρατούν συνθήκες παρόμοιες με τις σημερινές - ο 
κίνδυνος αφορά τη μονομερή χρηματοδοτική δέσμευ
ση στις ανάγκες αντιμετώπισης της πανδημίας και την 
απώλεια της δυνατότητας εφαρμογής αναπτυξιακών 
μέτρων.
Η δε εξάρτηση από ευρωπαϊκά χρηματοδοτικά εργαλεία, 
τα οποία δεν είναι ακόμη διαθέσιμα και, όταν παρασχε

θούν, θα απαιτήσουν αρκετούς μήνες για να αποδώσουν 
απτά αποτελέσματα στην οικονομία, δημιουργεί έναν 
σοβαρό κίνδυνο διαρκούς εγκλωβισμού στη δίνη της ύ
φεσης και στην πολιτική απραξία, ο οποίος ενδέχεται να 
έχει και πολιτικές συνέπειες.
Με δυο λόγια, η κυβέρνηση - και η χώρα βεβαίως - χρει
άζεται να της πάνε καλά πάρα πολλά πράγματα, τα οποία 
μάλιστα σε μεγάλο βαθμό δεν εξαρτώνται από την ίδια, 
ώστε να καταφέρει να βγει αλώβητη από την πανδημία. 
Εάν, βεβαίως, υποθέσουμε ότι αυτή η έξοδος μπορεί να 
γίνει στο ορατό μέλλον...
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1  Προβληματισμός για τους αρνητές εμβολιασμού
εντός των τειχών

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

190.35 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

I Προβληματισμός 
για τους αρνητές 
εμβολιασμού 
εντός των τειχών

Παραμένει ανεμβολίαστο ποσοστό 
30% του προσωπικού στο ΓΝΒ, 
παρά τα καθημερινά 
θετικά σε κλινικές

Την ώρα που κορυφώνεται η ανησυχία για την 
πορεία της πανδημίας και οι νοσηλείες οτο Νοσο
κομείο έχουν πάρει και πάλι τηνάγουοα... με μο
ναδικό όπλο κατά του C0VID-19 το εμβόλιο, έν
τονος είναι ο προβληματισμός στην Ιατρική και 
Νοσηλευτική Υπηρεσία του ιδρύματος για τους 
«αρνητές του εμβολίου» μεταξύ των υγειονομι
κών.

0 προβληματισμός μάλιστα αυτός έχει γίνει εν
τονότερος τις τελευταίες μέρες καθώς κλινικές 
και ευαίσθητα τμήματα απογυμνώνονται σταδια
κά από προσωπικό, διότι νόσησε από κορονοίο.

Στην Α και Β' Παθολογική Κλινική του νοσοκο
μείου μόνο νοσούν περί τα 10 άτομα, νοσηλευτι
κό προσωπικό. Σύμφωνα με καλά πληροφορημέ- 
νες πηγές πρόκειται για άτομα τα οποία δεν ήθε
λαν να κάνουν το εμβόλιο κατά του κορονοϊού.

Υπολογίζεται πως από το σύνολο του νοσηλευ

τικού και βοηθητικού προσωπικού του Αχιλλο- 
πουλείου ένα ποσοστό 30% δεν έχει εμβολια
στεί, αντίθετα με τους γιατρούς που έδειξαν να εί
ναι πιο θετικοί στο πρόγραμμα «Ελευθερία» και 
έχει ήδη εμβολιαστεί ένα ποσοστό της τάξεως 
του 75%. Εκεί που επιδεικνύουν μία απίστευτη 
επιφυλακτικότητα να εμβολιαστούν είναι οι διοι
κητικοί υπάλληλοι αλλά και προοωπικό άλλωντο- 
μέων, όμως τραυματιοφορείς, καθαρίστριες και 
τραπεζοκόμοι. Το γεγονός ότι ο εμβολιαομός δεν 
είναι υποχρεωτικός τους δίνει βέβαια το δικαίω
μα της άρνησης, όμως πλέον το θέμα έχει ηθική 
διάσταση, διότι όπως επισημαίνεται στον ΤΑΧΥ
ΔΡΟΜΟ «δεν είναι δυνατόν να υπηρετείς τον το
μέα της υγείας, να έχεις να κάνεις με ασθενείς, 
να υπάρχει ανά πάσα στιγμή ο φόβος ότι θα νοσή
σεις με τον ιό ή ότι θα τον μεταδώσεις και την ίδια 
στιγμή να σου δίνεται η ευκαιρία να «θωρακι
στείς» και να αδιαφορείς. Τις τελευταίες μέρες 
τόσο εκ μέρους της Ιατρικής όσο και της Νοση
λευτικής Υπηρεσίας γίνεται μία προσπάθεια σε 
συνεργασία και με την Επιτροπή Λοιμώξεων 
ώστε να καμφθούν οι επιφυλάξεις.

«Δεν πρέπει ένας γιατρός ή νοσηλευτής που ερ
γάζεται στα νοσοκομεία να μην έχει εμβολιαστεί. 
Επειδή όμως ο εμβολιασμός δεν είναι υποχρεω
τικός, αλλά πρέπει ο καθένας να το κάνει συνει
δητά, ενδεχομένως να πρέπει το υπουργείο Υγεί
ας να εντείνει την καμπάνια για τον εμβολιασμό», 
σχολίασε ο πρόεδρος της Ενωσης Νοσοκομει
ακών Γιατρών Π. Μαλινδρέτος στον ΤΑΧΥΔΡΟ
ΜΟ.
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1  «Αφήνουν εκτός το Αχιλλοπούλειο» καταγγέλλουν
οι νοσοκομειακοί γιατροί

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

319.13 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Αφήνουν εκτός το Αχιλλοπούλειο» 
καταγγέλλουν οι νοσοκομειακοί γιατροί
Ενας γιατρός και κανένας... νοσηλευτής στον Βόλο,
116 στην υπόλοιπη Θεσσαλία - Στ. Ελλάδα

Τ
ον ασκό του Αιόλου άνοιξε η κατα
νομή νέων οργανικών θέσεων ει
δικευμένων ιατρών ΕΣΥ και νοση- 
λευτριών σε νοσοκομεία της χώρας, με 

απόφαση του αναπληρωτή υπουργό Υγεί
ας Βασίλη Κοντοζαμάνη, καθώς σε σύνο
λο 116 νέων οργανικών θέσεων που 
«ανοίγουν»στα νοσοκομεία της 5ης ΥΠΕ, 
στο Νοσοκομείο Βόλου αναλογεί μία νέα 
οργανική θέση ειδικευόμενου γιατρού 
στη ΜΕΘ, αλλά καμία νοσηλευτή!!! Οι νο
σοκομειακοί γιατροί καταγγέλλουν την 
5η ΥΠΕ και το υπουργείο Υγείας πως 
«αφήνουν εκτός του Αχιλλοπούλειο», κά
νουν λόγο για εμπαιγμό και ζητούν να αρ
θεί η αδικία σε βάρος του νοσοκομείου.

Σύμφωνα με καλά πληροφορημένες πη
γές, η απόφαση Κοντοζαμάνη αιφνιδίασε 
και τη διοίκηση του Νοσοκομείου που δεν 
ερωτήθηκε ποτέ, αλλά ούτε κλήθηκε να 
καταθέσει εισήγηση στην 5η ΥΠΕ για την 
κατανομή νέων οργανικών θέσεων.

Στο ερώτημα που έθεοε ο ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ, 
με ποια κριτήρια και για ποιόν λόγο δεν 
υπάρχει πρόβλεψη για κατανομή νέων ορ
γανικών θέσεων γιατρών και νοσηλευτών 
στη ΜΕΘ ή στις Κλινικές COVID-19 για πα
ράδειγμα που σηκώνουν μεγάλο βάρος 
της πανδημίας εδώ και ένα χρόνο, οι πηγές 
της διοίκησης του Νοσοκομείου παρέπεμ- 
παν στην 5η ΥΠΕ, αφού με βάοη το ΦΕΚ η 
απόφαση του αν. υπουργού έγινε μετά από 
τις εισηγήσεις που έκανε η ΔΥΠΕ στο Κεν
τρικό Συμβούλιο των Υγειονομικών Περι
φερειών (ΚΕΣΥΠΕ) στις 7-12-2020, στις 
11-12-2020 και στις 16-12-2020 αντί
στοιχα.

«Δεν μας ζητήθηκε καμία εισήγηση, ούτε 
ερωτηθήκαμε ποτέ. Με ποια κριτήρια έγι
νε η η πρόταση της 5ης ΥΠΕ στο ΚΕΣΥΠΕ 
και για ποιόν λόγο απουσιάζει το Αχιλλο- 
πούλειο είναι θέμα που πρέπει να απαντη
θεί από άλλους», υπογραμμίζονταν σχετι
κά από τις ίδιες πηγές.

Πάντως το επίμαχο ΦΕΚ 287/27-1-

2021 που φέρει την υπογραφή του ανα
πληρωτή υπουργού υγείας Βασίλη Κοντο
ζαμάνη, η κατανομή νέων οργανικών θέσε
ων αναφορικά με ειδικευόμενους για
τρούς στις ΜΕΘ, ανά νοσοκομείο έχει ως 
εξής: Αχιλλοπούλειο 1 θέοη, Πανεπιστη
μιακό Νοσοκομείο Λάρισας 5 θέσεις, Γενι
κό Νοσοκομείο Λάριοας 5 θέσεις, Νοσο
κομείο Τρικάλων 4 θέσεις, Νοσοκομείο 
Καρδίτσας 4 θέοεις, Νοσοκομείο Λαμίας 
7 θέοεις και Νοσοκομείο Χαλκίδας 3 θέ
σεις.

Αναφορικά με τους νοσηλευτές, η κατα
νομή νέων οργανικών θέσεων ανά νοσοκο
μείο έχει ως εξής: Νοσοκομείο Βόλου 0, 
Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο 32, Γενικό 
Νοσοκομείο Λάρισας επίαης 32 θέσεις, 
Νοσοκομείο Τρικάλων 16 θέοεις, Νοσοκο
μείο Καρδίτσας 8 θέσεις, ενώ εκτός νέων 
θέσεων όπως ο Βόλος μένουν τα νοσοκο
μεία Λαμίας και Χαλκίδας.

Για λογαριαομό της Ενωσης Νοσοκομει
ακών Γιατρών Ν. Μαγνησίας ο πρόεδρος 
Παύλος Μαλινδρέτος μιλώντας στον ΤΑΧΥ
ΔΡΟΜΟ για το θέμα βάλει ευθέως κατά της 
διοίκησης της 5ης ΥΠΕ αλλά και του υπ. 
Υγείας. «Αυτό δεν είναι ένα απλό φάουλ σε 
βάρος του νοσοκομείου Βόλου, αλλά πέ- 
ναλτι. Δεν είναι δυνατόν να μας αγνοούν με 
τέτοιο καταφανέστατο τρόπο.

Ο κ. Κοντοζαμάνης τον περασμένο Δε
κέμβριο επισκέφτηκε το νοσοκομείο και 
υποοχέθηκε ότι θα ενισχύσει το ίδρυμα με 
γιατρούς και νοσηλευτές.

Αντ' αυτού βλέπουμε σ’ άλλα νοσοκομεία 
να κατανέμονται δεκάδες νέες οργανικές 
θέσεις και στον Βόλο τίποτα. Αυτό είναι 
εξοργιστικό.

Η 5η ΥΠΕ θα πρέπει επίσης να μας εξη
γήσει για ποιο λόγο το Αχιλλοπούλειο βρί
σκεται εκτός από αυτή την κατανομή και με 
ποια κριτήρια.

Εμείς δεν νοσηλεύουμε και μάλιστα πολύ 
περισσότερους από ότι μπορούμε ασθε
νείς κορονοϊού;», αναρωτήθηκεο ίδιος κά
νοντας λόγο για εμπαιγμό.
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1  Κραυγή αγωνίας για την υγεία
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

350.26 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κραυγή αγωνίας για την υγεία
Παράσταση διαμαρτυρίας τριών σωματείων 
πραγματοποιήθηκε χθες έξω από το Κέντρο Υγείας Βόλου

Από τη χθεσινή παράσταση διαμαρτυρίας 
έξω από το Κέντρο Υγείας Βόλου

Φ
ωνή διαμαρτυρίας 
τριών σωματείων ym 
την υγεία η συμβολική 
συγκέντρωση που πραγματο

ποιήθηκε χθες έξω από το Κέν
τρο Υγείας Βόλου, στο πλαίσιο 
των αντίστοιχων κινητοποιήσε
ων που διοργανώθηκαν, παράλ
ληλα, σε πανελλαδική κλίμακα.

Παράσταση διαμαρτυρίας, με 
όλα τα μέτρα προστασίας πραγμα- 
τοποίησανο Δημοκρατικός Σύλλο
γος Γυναικών Μαγνησίας, οι Συ- 
νεργαζόμενεςΣυνταξιουχικές Ορ
γανώσεις Μαγνησίας και το Σωμα
τείο Καθαριστριών - Καθαριστών 
Μαγνησίας, διεκδικώντας την ενί
σχυση του δημόσιου συστήματος 
υγείας με έμφαση στην πρωτο
βάθμια φροντίδα υγείας.

Την ανησυχία τους εξέφρασαν οι 
συμμετέχοντες στη χθεσινή παρά
σταση διαμαρτυρίας, με την πρό
εδρο του Δημοκρατικού Συλλό
γου Γυναικών Ρίτσα Κωτή να υπο
γραμμίζει στον ΤΑΧΥΔΡΟΜΟ: «Εί
ναι μια διαμαρτυρία για το δημό
σιο σύστημα υγείας, με έμφαση, 
όμως, στην πρωτοβάθμια φροντί
δα υγείας, γιατί έχουν μειωθεί κα
τά 600 εκατομμύρια οι δαπάνες 
από τον κρατικό προϋπολογισμό 
για την υγεία, με αποτέλεσμα τα 
κέντρα υγείας να είναι υποβαθμι
σμένα, υποστελεχωμένα και να 
μη λειτουργούν όπως θα έπρεπε, 
στην πρόληψη, τη θεραπεία και 
την αποκατάσταση».

Μεταφέροντας, παράλληλα, τη 
φωνή και τα αιτήματα των συνταξι
ούχων, ο Κώστας Γερογιάννης, 
γραμματέας του Συλλόγου Συντα
ξιούχων ΟΑΕΕ, επεσήμανε από 
την πλευρά του, ότι «εμείς ως συν
ταξιούχοι, έχουμε πληρώσει σε

όλη τη διάρκεια του επαγγελματι
κού μας βίου, για την υγεία. Συνε
χίζουμε να πληρώνουμε 6% για 
την κύρια σύνταξη και 6% για τις 
επικουρικές, αλλά το κράτος δεν 
μας παρέχει δημόσια υγεία. Ζητά
με κι εμείς το αυτονόητο, να ενι- 
σχύσει η κυβέρνηση τη δημόσια 
υγεία και να γίνουν προσλήψεις ια
τρικού και νοσηλευτικού προσω
πικού».

Τα κοινά αιτήματα που πρόταξαν 
οι εκπρόσωποι των τριών σωμα
τείων, είναι: Να υπάρχουν τμήμα
τα όλων των ειδικοτήτων με πλή
ρη εξοπλισμό, μόνιμο ιατρικό και 
νοσηλευτικό προσωπικό, με έμ
φαση στις δωρεάν παροχές υγεί
ας και φαρμακευτικής κάλυψης.

Παράλληλα, η κ. Κωτή αναφέρ
θηκε στις ελλείψεις που παρατη
ρούνται σε ιατρικό προσωπικό, 
ενώ επεσήμανε ότι «το τελευταίο 
διάστημα, τα κέντρα υγείας έχουν 
μετατραπεί και σε εμβολιαστικά 
κέντρα, με αποτέλεσμα να ακυρώ
νονται και όλα τα ραντεβού, για άλ

λες παθήσεις και νόσους».
Παραθέτοντας τα κοινά αιτήμα

τα, είπε ότι πρέπει να υπάρξει «ενί
σχυση με μόνιμο προσωπικό των 
κέντρων υγείας, που να αναλά
βουν τον εμβολιασμό σε κατάλλη
λους χώρους, χωρίς καμιά περι
κοπή της υπόλοιπης λειτουργίας 
των κέντρων υγείας.

Αμεση απεμπλοκή του νοσοκο
μείου από τον εμβολιασμό του γε
νικού πληθυσμού, επίταξη του 
ιδιωτικού τομέα υγείας, των ιδιω
τικών κλινικών και εργαστηρίων 
και ιδιωτών γιατρών ακόμη, στον 
σχεδίασμά του εμβολιασμού.

Εξασφάλιση όλων των ανα
γκαίων μέτρων, για την αναγκαία 
εκπαίδευση προσωπικού, για την 
ασφαλή διενέργεια του εμβολια
σμού».

Κλείνοντας, σημείωσε ότι είναι 
«επιτακτική ανάγκη να ληφθούν 
όλα τα αναγκαία μέτρα για ενίσχυ
ση της δημόσιας υγείας, με έμφα
ση στην πρωτοβάθμια φροντίδα 
υγείας».
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1  TpayiKss ελλείψει στην πρωτοβάθμια Υγεία στην
Σαλαμίνα καταγγέλλει ο ΣΥΡΙΖΑ ft

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

273.06 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

TpayiKss ελλείψει στην πρωτοβάθμια Υγεία στην Σαλαμίνα καταγγέλλει ο ΣΥΡΙΖΑ
ΤΟ 10 ΚΕΝΤΡΟ ΥΓΕΙΑΣ στην Σαλαμί
να, ως Μονάδα Πρωτοβάθμιας Φροντί
δας Υγείας με 24ωρη λειτουργία, σημει
ώνουν είκοσι βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ - 
Προοδευτική Συμμαχία, στην ερώτησή 
τους προς τον υπουργό Υγείας Βασίλη 
Κικίλια, παρουσιάζει τραγικές ελλείψεις 
σε προσωπικό, ιατρικό και παραϊατρι- 
κό εξοπλισμό και χώρους περίθαλψης, 
ενώ το 2ο, πρώην ιατρεία ΙΚΑ, λειτουρ
γεί μόνο πρωινές ώρες με περιορισμέ
νες δυνατότητες ιατρικών υπηρεσιών. 
«Έτσι, παθογένειες και αβελτηρίες καθι
στούν την ιατρική περίθαλψη των κατοί
κων της Σαλαμίνας ένα κακόγουστο 
αστείο», προσθέτουν.

Μάλιστα, υπογραμμίζουν, από το 
Νοέμβριο του 2019, ο κ. υφυπουρ
γός Υγείας, ανέφερε ότι έχουν δοθεί

προς κάλυψη για τα δύο Κ.Υ. Σαλαμίνας 
οκτώ (8) θέσεις ιατρών, μεταξύ άλλων 
Οφθαλμίατρου, Παιδίατρου, Καρδιο
λόγου, κλπ και ότι σύντομα θα λειτουρ
γήσει και η κινητή ιατρική μονάδα. 
Παρά τις κυβερνητικές υποσχέσεις, τονί
ζουν οι βουλευτές, άλλη μια φορά έμει
ναν χωρίς αντίκρισμα.

«Φτάσαμε, μάλιστα, το καλοκαίρι 
του 2020 ένα βήμα πριν την αναστο
λή λειτουργίας του 1ου Κ.Υ., κι έπει
τα από τις έντονες διαμαρτυρίες των 
κατοίκων και των φορέων του νησιού 
απετράπη αυτή η εξέλιξη. Έκτοτε, πάλι 
κυβερνητικοί και άλλοι παράγοντες επι- 
δόθηκαν σε νέες υποσχέσεις, επίσης 
χωρίς αντίκρισμα, θυμίζοντας στους 
κατοίκους του νησιού τον ιδεότυπο του 
‘Μαυρογιαλούρου’», επισημαίνουν.

ft

Παθογένειες 
και αβελτηρίες 
καθιστούν την 
ιατρική περίθαλψη 
των κατοίκων ένα 
κακόγουστο αστείο

Στο νησί της Σαλαμίνας, κατοικούν περί
που 80.000 μόνιμοι κάτοικοι που κατά 
τη θερινή περίοδο ίσως και να ξεπερ
νούν τους 200.000, υπάρχουν δύο (2) 
Κέντρα Υγείας, τα οποία κατά γενική 
ομολογία δεν ανταποκρίνονται στην 
αποστολή τους, τονίζουν στην ερώτησή 
τους οι βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ.

Οι βουλευτές υπογραμμίζουν ότι οι 
μεγάλες ελλείψεις πρόβλεψης σε ιατρι
κό προσωπικό, όπως ιατρούς με ειδι
κότητα αιματολογίας, ακτινοδιαγνωστι
κής, αλλεργιολογίας, αναισθησιολογί- 
ας, βιοπαθολογίας, γαστρεντερολογίας, 
γενικής ιατρικής, γενικής χειρουργι
κής, γυναικολογίας, δερματολογίας, 
ενδοκρινολογίας, ιατρικής της εργα
σίας, καρδιολογίας, κλπ, καθώς επί
σης και σε βοηθητικό ιατρικό, νοση

λευτικό και λοιπό προσωπικό, όπως 
προβλέπονται στο υφιστάμενο θεσμι
κό πλαίσιο και η αδυναμία στελέχω- 
σης κινητής ιατρικής μονάδας, καθι
στούν το Ιο και το 2ο Κ.Υ. Σαλαμίνας 
ουσιαστικά σε μονάδες χωρίς ιατρι
κή φροντίδα και χωρίς περίθαλψη. 
Αποτέλεσμα των παραπάνω, σημειώ
νουν οι βουλευτές, είναι η ελλιπής 
ιατρική και νοσηλευτική περίθαλψη 
των κατοίκων του νησιού, η αδυναμία 
πρόληψης, διάγνωσης και θεραπείας 
σοβαρών νοσημάτων, η αναγκαστική 
μετακίνηση στα κεντρικά Νοσοκομεία με 
όλες τις συνεπαγόμενες επιπτώσεις και 
φυσικά η καταφυγή σε ιδιωτικά κέντρα 
και ιδιώτες ιατρούς σε μία εποχή που 
η ανεργία καλπάζει και η οικονομική 
ύφεση ενσκήπτει ολοταχώς.
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1  Ανέδειξε την επιτακτική ανάγκη πραγματικής
θωράκισης του δημόσιου συστήματος Υγείας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 12-13 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1818.8 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΕΡΑ ΔΡΑΣΗΣ ΓΙΑ ΤΗ ΔΗΜΟΣΙΑ Π

Ανέδειξε την επιτακτική ανάγκη πραγματικής1

Σ
υνέχεια στον αγώνα για 
προστασία του λαού και 
πραγματική θωράκιση 
του δημόσιου συστή
ματος Υγείας, έδωσαν χτες οι 
Ομοσπονδίες και τα σωμα

τεία των υγειονομικών, ερ
γατικά συνδικάτα και μαζι
κοί φορείς, με τις πολύμορφες 
πρωτοβουλίες που οργάνωσαν 
στο πλαίσιο της μέρας δράσης 
για τη δημόσια Πρωτοβάθ
μια Φροντίδα Υγείας (ΠΦΥ).

Απέναντι στην χρόνια αντι
λαϊκή πολιτική που συνεχίζει 
και η σημερινή κυβέρνηση, α
φήνοντας εκτεθειμένο τον λαό 
μπροστά και στο τρίτο κύμα της 
πανδημίας, στο έλεος των τρα
γικών ελλείψεων του ΕΣΥ σε 
προσωπικό και εξοπλισμό, α
πέναντι στην πολιτική που κό
βει άλλα 96 εκατ. ευρώ από την 
κρατική χρηματοδότηση για την 
ΠΦΥ εν μέσω πανδημίας και εμ
βολιασμών, οι υγειονομικοί, 
τα σωματεία και οι φορείς 
πρόβαλαν μεταξύ άλλων τα 
αιτήματα για:
• Μαζικές προσλήψεις μόνι
μου προσωπικού στο δημόσιο 
σύστημα Υγείας, με επείγουσες 
διαδικασίες. Μονιμοποίηση ό
λων των συμβασιούχων. Πλή
ρη και επαρκή κρατική χρημα
τοδότηση.

• Ενίσχυση με μόνιμο προσω
πικό των Κέντρων Υγείας, για 
να αναλάβουν τον εμβολιασμό, 
χωρίς καμία περικοπή της λει
τουργίας τους, σε κατάλληλους 
χώρους. Αμεση απεμπλοκή των 
νοσοκομείων από τον εμβολι
ασμό του γενικού πληθυσμού.

• Επίταξη του ιδιωτικού τομέα 
της Υγείας, ιδιωτικών κλινικών 
και εργαστηρίων που υπάρχουν 
σε κάθε περιοχή, και υποχρεω
τική ένταξη του συνόλου των 
ιδιωτών γιατρών στο σχέδιο 
του εμβολιασμού και στο κρα
τικό σχέδιο για την αντιμετώ
πιση της πανδημίας.

• Εξασφάλιση όλων των ανα
γκαίων μέτρων (προσωπικό, ε
ξοπλισμός, γραμματειακή υπο
στήριξη, χώροι) και της ανα
γκαίας εκπαίδευσης του προ
σωπικού για την ασφαλή διε
νέργεια του εμβολιασμού.

Οι κινητοποιήσεις που έχουν 
αποφασιστεί από την Ομοσπον
δία Νοσοκομειακών Γιατρών και 
την Ομοσπονδία Εργαζομένων 
στα Δημόσια Νοσοκομεία θα 
κλιμακωθούν στις 16 Φλεβά
ρη με 24ωρη πανελλαδική 
απεργία, συγκέντρωση στο 
υπουργείο Υγείας και πορεία 
προς τη Βουλή στην Αθήνα και 
αντίστοιχες απεργιακές συγκε
ντρώσεις και πορείες στις άλ
λες πόλεις.

Πλήθος αγωνιστικών παρεμβάσεων σε Κέντρα Υγείας της Αττικής
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ντας τις επιπτώσεις της 
πανδημίας και της πο
λιτικής της κυβέρνησης στα ΑμεΑ.

Σ
την Αττική, στο πλαίσιο της χτεσι- 
νής μέρας δράσης, πραγματοποιήθη
κε πλήθος αγωνιστικών παρεμβάσε
ων σε Κέντρα Υγείας και άλλες δομές ΠΦΥ, 

σε πολλούς δήμους του Λεκανοπεδίου.

Στο Περιστέρι
Συγκέντρωση έξω από το Κέντρο Υγεί

ας Περιστεριού 2 (πρώην ΙΚΑ) πραγμα
τοποίησαν υγειονομικοί και μαζικοί φορείς 
της πόλης. Στην κινητοποίηση συμμετείχαν 
το Σωματείο Εργαζομένων Νοσοκομείου 
«Αττικόν», το 
Σωματείο Συ
νταξιούχων I- 
ΚΑ, ο Σύλλο
γος Γυναικών 
της ΟΓΕ, η 
Συντονιστική 
Επιτροπή Α
γώνα Αναπή
ρων (ΣΕΑΑΝ) 
και το παράρ
τημα Δυτικών 
του Ενιαίου 
Συλλόγου Γο
νέων και Κη
δεμόνων Α
μεΑ Αττικής.

Την άμεση σχέση της ΠΦΥ με τη διαδικασία των 
εμβολιασμών ανέδειξε ο Γιώργος Σιδέρης, γραμ
ματέας του Σωματείου Εργαζομένων Νοσοκομείου 
«Αττικόν», μέλος του Γενικού Συμβουλίου της ΟΕΝ- 
ΓΕ και δημοτικός σύμβουλος στο δήμο Περιστεριού. 
«Πόλεμοι εταιρειών, πόλεμοι κρατών και στο τέλος ο 
λαός μας που έχει πληρώσει διπλά και τρίδιπλα είναι 
ανεμβολίαστος», σημείωσε σχολιάζοντας τους έντο
νους ανταγωνισμούς γύρω από το ζήτημα. Το «με
γάλο πανανθρώπινο επιστημονικό επίτευγμα» του 
εμβολίου, πρόσθεσε, θα έπρεπε να είναι δημόσιο α
γαθό και όχι να βρίσκεται στη δίνη των παραπάνω 
αντιπαραθέσεων. Οσον αφορά την κατάσταση στα 
λεγάμενα «εμβολιαστικά κέντρα», υπογράμμισε ότι 
η κυβέρνηση «δεν έχει προχωρήσει ούτε καν στις 
απαραίτητες προσλήψεις υγειονομικού προσωπικού, 
απλά μεταφέρει προσωπικό από τη μια δομή Υγείας 
στην άλλη». Ετσι, τα Κέντρα Υγείας και τα νοσοκο
μεία παραμένουν υποστελεχωμένα και υποχρηματο- 
δοτούμενα, ενώ πλέον από δομές Υγείας «μιας νό
σου» μετατρέπονται σε κέντρα εμβολιασμού. Αναφε- 
ρόμενος στις μεγάλες ελλείψεις, σχολίασε χαρακτη
ριστικά ότι το συγκεκριμένο Κέντρο Υγείας δεν έχει 
καν λυμένο το ζήτημα της θέρμανσης! «Να διεκδι- 
κήσουμε ένα δημόσιο σύστημα Υγείας που να μπο
ρεί να αντιμετωπίσει όλη τη νοσηρότητα κι όχι μό
νο μια νόσο και πάνω από όλα να στηριχθεί το βα
σικό κύτταρο της δημόσιας υγείας που είναι η Πρω
τοβάθμια Φροντίδα Υγείας», τόνισε.

«Ο μεγάλος ασθενής του δημόσιου συστήματος 
Υγείας είναι η ΠΦΥ», επισήμανε ο Βασίλης Τοπαλ- 
λιανίδης, μέλος της διοίκησης της Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας Συλλόγων Επιστημονικού και Υγειο
νομικού Προσωπικού ΠΦΥ. Η συστηματική της α
παξίωση από όλες τις κυβερνήσεις εκφράζεται, ό
πως εξήγησε, στις ελλείψεις υλικοτεχνικής υποδο
μής και προσωπικού, στη μεγάλη αναμονή για ρα
ντεβού, ειδικά σε ορισμένες ειδικότητες και εργα
στήρια, στις άσχημες εργασιακές σχέσεις που αντι
μετωπίζουν επικουρικοί και άλλοι ορισμένου χρό
νου εργαζόμενοι. Τώρα, η μετατροπή των περισσό
τερων Κέντρων Υγείας σε εμβολιαστικά κέντρα ο
δηγεί σε παραπέρα επιδείνωση των παραπάνω προ
βλημάτων. Με δεδομένο ότι οι υπηρεσίες της ΠΦΥ 
απευθύνονται στην πλειοψηφία των λαϊκών στρω
μάτων, ξεκαθάρισε πως είναι κοινή υπόθεση των υ
γειονομικών και όλων των εργαζομένων να διεκδι- 
κήσουν δομές και υπηρεσίες «στο ύψος των απαι
τήσεων του 21ου αιώνα».

Χαιρετισμό απηύθυνε επίσης η Ιωάννα Σκαπέ- 
τη, από τη ΣΕΑΑΝ και τον Ενιαίο Σύλλογο, τονίζο-

Στη Νέα Ιωνία
Με συνθήματα όπως «Τέρμα πια στην κοροϊδία, 

δώστε λεφτά για την Υγεία», μαζικοί φορείς της πε
ριοχής πραγματοποίησαν χτες διαμαρτυρία έξω α
πό το Κέντρο Υγείας Νέας Ιωνίας.

Την ανάγκη λήψης όλων των αναγκαίων μέτρων 
(προσωπικό, εξοπλισμός, χώροι, γραμματειακή υ
ποστήριξη) και εκπαίδευσης του προσωπικού για 
την ασφαλή διενέργεια των εμβολιασμών ανέδειξε 
σε χαιρετισμό της η Νίκη Κότσιφα, οδοντίατρος, 
μέλος του ΔΣ Επιστημονικού Υγειονομικού Προσω
πικού ΠΦΥ Αττικής. Αντί για αυτό, σημείωσε, κατα
φεύγουν σε λύσεις «μπαλώματα»: Ετσι, το Τοπικό 
Ιατρείο στο Ν. Ηράκλειο, που βρίσκεται στην ευ
θύνη του ΚΥ Ν. Ιωνίας, μετατράπηκε σε εμβολιαστι- 
κό κέντρο, με αποτέλεσμα ασθενείς να στερούνται 
των υπηρεσιών του και να αναγκάζονται να κατα
φεύγουν στον ιδιωτικό τομέα. Επιπλέον το Κέντρο 
Μάνας και Παιδιού που λειτουργούσε μέχρι τώ
ρα στο ΚΥ Ν. Ιωνίας, μεταφέρθηκε σε χώρους όπου 
παρέχονται και άλλες υπηρεσίες, με συνέπεια παι
διά και έγκυες να εξετάζονται δίπλα στο χώρο που 
πραγματοποιούνται ακόμα και τεστ για Covid-19, ε
νώ συρρικνώθηκε και η λειτουργία του.

«Ο αγώνας για την ενίσχυση της ΠΦΥ είναι αγώ
νας και για την καλύτερη και πιο αποτελεσματική 
λειτουργία των δημόσιων νοσοκομείων», σημείω
σε στο χαιρετισμό της η Βούλα Πάκου, πρόεδρος 
του Σωματείου Εργαζομένων ΚΑΤ, επισημαίνοντας 
ότι η μόνιμη υποστελέχωσή της ήταν πολιτική επι
λογή και πριν την πανδημία.

Η άνιση μάχη μας με τον ιό προκύπτει από το ό
τι «έχουμε απέναντι μας την πολιτική της κυβέρνη
σης που δεν πήρε κανένα ουσιαστικό μέτρο από την 
αρχή της πανδημίας», σημείωσε ο Θοδωρής Αλω- 
νιστιώτης, μέλος του ΓΣ της ΟΕΝΓΕ.

Στην αντίστοιχη έλλειψη ουσιαστικής προστασί
ας και στα σχολεία που ξανάρχισαν τη λειτουργία 
τους, αναφέρθηκε ο Κώστας Κατημερτζόγλου, 
πρόεδρος του Συλλόγου Εκπαιδευτικών ΠΕ «Γ. Σε- 
φέρης» και δημοτικός σύμβουλος Ν. Ιωνίας. Ζήτησε 
την ενίσχυση του Κέντρου Υγείας, για να λειτουργεί 
σε 24ωρη βάση εξυπηρετώντας κοντά 100.000 κα
τοίκους της περιοχής. Ταυτόχρονα, ανέδειξε το πρό
βλημα του ενοικιοστασίου του ΚΥ, το συμβόλαιο του 
οποίου λήγει τον Μάη του 2022, έχοντας ήδη παρα-

ταθεί για τρία χρόνια. Μέχρι τώρα, σημείωσε, οι αρ
μόδιοι φορείς και η δημοτική αρχή δεν έχουν κάνει 
τίποτα για να δοθεί μόνιμη λύση.

Εκ μέρους των απόμαχων της δουλειάς, οι οποί
οι λόγω ηλικίας ανήκουν στις ευπαθείς ομάδες, την 
αλληλεγγύη τους στους αγώνες των υγειονομικών 
εξέφρασε ο Νίκος Αθανασίου, πρόεδρος του Συλ
λόγου Συνταξιούχων Ν. Ιωνίας - Ν. Ηρακλείου.

Στο Κέντρο Υγείας Πατησίων
Ενίσχυση της δημόσιας ΠΦΥ απαίτησαν υγειονο

μικοί και άλλοι φορείς και στην παρέμβαση στο Κέ
ντρο Υγείας Πατησίων.

Στο υποστελεχωμένο ΚΥ, το προσωπικό προσπαθεί 
να επιτελέσει ταυτόχρονα τρεις λειτουργίες: Τακτικά 
ιατρεία, κέντρο ελέγχου Covid και 4 εμβολιαστικά 
κέντρα που λειτουργούν, ενώ τις επόμενες μέρες θα 
ανοίξουν άλλα τέσσερα. Ηδη έχουν αποδυναμωθεί 
υπηρεσίες όπως το Κέντρο Μητέρας και Παιδιού και 
υπάρχουν καθυστερήσεις στις ιατρικές υπηρεσίες.

Εκεί βρέθηκαν χτες και μοίρασαν ανακοινώσεις 
σε επισκέπτες και περαστικούς αντιπροσωπείες του 
Συλλόγου Εργαζομένων 1ης και 2ης Υγειονομικής 
Περιφέρειας, του Σωματείου Εργαζομένων Νοσο
κομείου «Ευαγγελισμός», από το Στέκι Εργαζομέ
νων και Νεολαίας Πατησίων - Κυψέλης «Καίτη Πα
νοπούλου» κ.ά.

Αντί να ενισχυθούν τα εδώ και χρόνια αποδυνα
μωμένα ΚΥ, τόνισε ο Ηλ. Σιώρας, πρόεδρος του 
Σωματείου Εργαζομένων «Ευαγγελισμού» και γραμ
ματέας της ΕΙΝΑΠ, «προσωπικό από ΚΥ πηγαίνει σε 
νοσοκομεία, και τώρα με τους εμβολιασμούς, χωρίς 
να ενισχυθεί το ΚΥ και εδώ στα Πατήσια και αλλού, 
το προσωπικό κάνει μόνο εμβολιασμούς, με συνέ
πεια όλες οι άλλες ειδικότητες να καθυστερούν πά
ρα πολύ. Εκεί που το ραντεβού για καρδιολόγο ή
ταν ένας μήνας, έγινε τέσσερις και πέντε μήνες».

«Μεγάλα ζητήματα δημιουργούνται και με τις ελ
λείψεις προσωπικού που πρέπει να διαχειριστούν ό
λο αυτόν τον κόσμο, που θα πρέπει να είναι στα εμ- 
βολιαστικά κέντρα. Γι' αυτό διεκδικούμε να γίνουν 
μαζικές προσλήψεις μόνιμου προσωπικού», σημεί
ωσε η Εύα Παγούνη, από τη διοίκηση του Συλλό
γου Εργαζομένων 1ης και 2ης ΥΠΕ, υπογραμμίζο
ντας την ανάγκη ενίσχυσης της ΠΦΥ ώστε να φέρει 
σε πέρας και τις νέες ανάγκες που δημιουργούνται
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λόγω πανδημίας και τη λοιπή νοσηρό
τητα που διογκώνεται εξαιτίας της χρό
νιας παραμέλησης.

Υγειονομικοί και φορείς είχαν βρεθεί 
στον ίδιο χώρο πριν χρόνια, διεκδικώ- 
ντας να μην κλείσει το Γενικό Νοσοκο
μείο Πατησίων που λειτουργούσε εκεί 
πριν αλλάξει η χρήση. Σήμερα, επιβε
βαιώνεται ξανά ότι οι μαζικές προσλή
ψεις αποτελούν όρο για τη συνέχιση 
λειτουργίας και των Κέντρων Υγείας, 
αφού λειτουργούν με επικουρικό προ
σωπικό και μεγάλος αριθμός γιατρών 
πλησιάζει σε ηλικία συνταξιοδότησης.

Στην Ελευσίνα
Συγκέντρωση 

πραγματοποιήθηκε 
και στην Ελευσίνα, 
με την καθολική συμ
μετοχή όλων των ερ
γαζομένων του 1ου 
και 2ου Κέντρου Υ
γείας Ελευσίνας. Σε 
αυτήν μίλησαν ο Μα
νώλης Βαρδαβά- 
κης, πρόεδρος του 
Σωματείου Εργαζο
μένων «Θριάσιου» 
Νοσοκομείου, και ο 
Χρήστος Ματαρά- 
γκας, πρόεδρος του 

κλαδικού Σωματείου Εργαζομένων Ενέργειας. Σε μια 
περιοχή που βρίσκεται για τόσο καιρό «στο κόκκι
νο» σε ό,τι αφορά την πανδημία, υπογράμμισαν την 
ανάγκη ενίσχυσης των δημόσιων μονάδων Υγείας 
της περιοχής, την ανάγκη να μη μετατραπούν τα 
ΚΥ αποκλειστικά σε εμβολιαστικά κέντρα, αλλά να 
ενισχυθούν προκειμένου να καλύψουν τις σύγχρο
νες υγειονομικές ανάγκες της περιοχής ολόπλευρα.

Ακολούθησε πορεία στους κεντρικούς δρόμους 
της Ελευσίνας, με συνθήματα όπως «Το ΚΥ να ανα
βαθμιστεί, με μόνιμους γιατρούς να στελεχωθεί», 
με κατάληξη την Αντιπεριφέρεια Δυτικής Αττικής, 
όπου αντιπροσωπεία επέδωσε το πλαίσιο αιτημάτων 
στον αντιπεριφερειάρχη.

Στην κινητοποίηση συμμετείχαν το Σωματείο Ιδι
ωτικών Υπαλλήλων και Εμποροϋπαλλήλων Δυτικής 
Αττικής, το τοπικό Σωματείο Εργαζομένων ΟΤΑ, το 
κλαδικό Σωματείο Εργαζομένων Ενέργειας και το 
Σωματείο Συνταξιούχων ΙΚΑ Ελευσίνας.

Σε άλλους δήμους της Αττικής
Παράσταση διαμαρτυρίας στη Μονάδα Υγείας 

Περάματος πραγματοποίησαν μαζικοί φορείς της 
πόλης. Στη συνάντηση με τον διευθυντή της Μονά
δας ενημερώθηκαν πως ο εμβολιασμός θα πραγμα
τοποιηθεί τέλη Φλεβάρη σε χώρο μέσα στη Μονά
δα, σε δύο βάρδιες, ωστόσο πρόσθεσε πως θα υ
πάρχει μόνο ένας γενικός ιατρός ως επιβλέπων που 
θα παρευρίσκεται στη μία βάρδια, ενώ στην άλλη 
θα επιβλέπει ιατρός άλλης ειδικότητας (π.χ. οφθαλ
μίατρος). Τα ερωτήματα είναι εύλογα: Τι θα γίνει σε 
περίπτωση σοβαρού αλλεργικού περιστατικού α
πουσία γενικού ιατρού; Τι θα γίνει με τη λειτουργία 
των ιατρείων από τη στιγμή που οι γιατροί θα κά
νουν βάρδιες κατά τον εμβολιασμό;

Στον Πειραιά έγινε παρέμβαση στον «Οίκο Ναύ
του» στην Τερψιθέα. Ανάλογες κινητοποιήσεις σε 
Κέντρα Υγείας και δομές ΠΦΥ έγιναν επίσης στο 
Παγκράτι, στη Λεωφόρο Αλεξάνδρας, στα Ε- 
ξάρχεια, στον Κεραμεικό, στο Γαλάτσι, στα Θυ- 
μαράκια, στην Κυψέλη, στη Νέα Φιλαδέλφεια, 
στο Αιγάλεω, στην Ηλιούπολη, στο Μοσχάτο, 
στον Ταύρο, στην Αργυρούπολη, στον Αγ. Δη- 
μήτριο, στον Αλιμο, στο Π. Φάληρο, στον Ωρω- 
πό, σε Αγ. Παρασκευή, Κορωπί, Σπάτα, Ραφή- 
να και Ν. Μάκρη.
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Στη Θεσσαλονίκη και σε άλλες πόλεις
©ΕΡΜΗ

Σ
τη Θεσσαλονίκη πραγ
ματοποιήθηκαν αγωνι
στικές παρεμβάσεις στα 
Κέντρα Υγείας Ευόσμου 

και Θέρμης και στο Τοπικό 
Ιατρείο Βότση - ΕΟΠΥΥ 
στην Καλαμαριά.

Οι υγειονομικοί, σωματεία 
και φορείς ανέδειξαν τις σο
βαρές ελλείψεις στις δομές 
ΠΦΥ και απαίτησαν μαζικούς δι
ορισμούς προσωπικού, ενίσχυση 
με εξοπλισμό και ασθενοφόρα, 
ώστε να ανταποκριθούν και στις 
ανάγκες εμβολιασμού και στις υ
πόλοιπες ανάγκες των ασθενών.

Οι υγειονομικοί μίλησαν με τους 
συναδέλφους τους στις πρωινές 
βάρδιες και τους κάλεσαν να κλι
μακώσουν τον αγώνα, με συμμε
τοχή στην πανυγειονομική α
περγία στις 16 Φλεβάρη και στην απεργι- 
ακή συγκέντρωση που θα γίνει στη Θεσσα
λονίκη στις 10 π.μ. στο υπουργείο Μακεδο
νίας - Θράκης.

Παράσταση διαμαρτυρίας πραγματοποιή
θηκε και στο Κέντρο Υγείας Αιγινίου. Αλ
γεινή εντύπωση προκάλεσετο γεγονός ότι οι 
υπεύθυνοι του Κέντρου Υγείας αρνήθηκαν να 
παραλάβουν υπόμνημα με το πλαίσιο πάλης, 
όπως και η παρουσία αστυνομικής δύναμης.

Στη Λάρισα, κινητοποιήσεις έγιναν στα 
Κέντρα Υγείας Φαρσάλων, Ελασσόνας, 
Αγιός, Τυρνάβου και Γόννων, αλλά και μέ
σα στην πόλη, στα πρώην ιατρεία ΠΕΔΥ, 
όπου στη συγκέντρωση χαιρέτισε ο πρόε
δρος του Εργατικού Κέντρου, Γιάννης Σκόκας.

Στα Τρίκαλα, κινητοποιήσεις έγιναν στο 
Κέντρο Υγείας Καλαμπάκας και μέσα στην 
πόλη, στα πρώην ιατρεία ΠΕΔΥ. Ο πρόε
δρος των νοσοκομειακών γιατρών, ΒάιοςΤά- 
σιος, αφού ανέδειξε τις μεγάλες ελλείψεις, 
με δεδομένο ότι γιατροί και νοσηλευτές με
τακινούνται συνεχώς στο Νοσοκομείο Τρικά
λων για να καλύψουν τις εκεί ανάγκες, ση
μείωσε πως η διαχρονική γύμνια των δημό
σιων δομών Υγείας και ειδικότερα των Κέ
ντρων Υγείας στα χωριά, είναι συνέπεια της 
αντιλαϊκής πολιτικής που υλοποίησαν διαδο
χικά όλες οι κυβερνήσεις.

Στην Καρδίτσα, κινητοποίηση έγινε στο 
Κέντρο Υγείας Παλαμά, όπου ό γραμμα
τέας του ΔΣ της Ενωσης Νοσοκομειακών Για-

ΓΙΑΝΝΕΝΑ

τρών, Εκτορας Γάζος, αφού κατήγγειλε την 
κυβέρνηση για τις μεγάλες ελλείψεις, επι- 
σήμανε πως αυτές μεγάλωσαν όλο το προ
ηγούμενο διάστημα, αφού η κυβέρνηση α
ντί να προχωρήσει άμεσα σε μαζικές προ
σλήψεις μόνιμου προσωπικού, διαχειρίστη
κε την πανδημία με μπαλώματα, με μετακι
νήσεις προσωπικού.

Παράσταση διαμαρτυρίας πραγματοποιή
θηκε και έξω από το Κέντρο Υγείας Βόλου.

Στο Ηράκλειο, σωματεία και φορείς πραγ
ματοποίησαν παρέμβαση στην 7η ΔΥΠΕ. Κα
τήγγειλαν, μεταξύ άλλων, τις ελλείψεις προ
σωπικού στο ΚΥ Ηρακλείου, οι οποίες έχουν 
μεταξύ άλλων ως αποτέλεσμα ένα Κέντρο Υ
γείας που εξυπηρετεί μεγάλο όγκο εργαζο
μένων, ανέργων, συνταξιούχων, εγκύων και 
παιδιών στην πόλη των 200.000 κατοίκων να 
λειτουργεί μόνο μέχρι τις 9 μ.μ.

Αποκαλυπτικές οι καταγγελίες 
υγειονομικών στα Γιάννενα

Στα Γιάννενα, κινητοποίηση στην ΤΟΜΥ 
Ανατολής και στο Κέντρο Υγείας Ιωαν- 
νίνων (πρώην ΙΚΑ) πραγματοποίησε το Ερ
γατικό Κέντρο μαζί με υγειονομικούς. Από 
τη συζήτηση με τους εργαζόμενους αναδεί
χτηκε το αδιέξοδο στο οποίο έχουν περιέλθει 
οι μονάδες της ΠΦΥ απάτην υποστελέχωση 
και τη χρόνια εγκατάλειψη. Στην ΤΟΜΥ Ανα

τολής οι εργαζόμενοι εξέφρασαν την αγωνία 
τους ότι με τη μετακίνηση των ιατρών στα 
νοσοκομεία αδυνατούν να εξυπηρετήσουν 
τους ασθενείς. Αντίστοιχα στο ΚΥ Ιωαννί- 
νων, σύμφωνα με τον διοικητή του, υπάρχει 
μείωση κατά 50% των τακτικών λειτουργιών 
του, λόγω της επιλογής της κυβέρνησης να 
συγκροτήσει εμβολιαστικά κέντρο χωρίς την 
πρόσληψη πρόσθετου υγειονομικού προσω
πικού. Κι όλα αυτά σε μια περιοχή που πριν 
από 2 μήνες βρέθηκε «στο κόκκινο», με α
κόμα πιο συσσωρευμένες ανάγκες σήμερα.

Ενδεικτική των προβλημάτων είναι και η 
καταστροφή χτες ολόκληρης της ημε
ρήσιας παρτίδας εμβολίων, λόγω πτώσης 
της τάσης του ρεύματος στα ψυγεία συντή
ρησής τους, με αποτέλεσμα να ακυρωθούν 
όλα τα ραντεβού... Την ίδια ώρα, οι υγειονο
μικοί κατήγγειλαν ότι η αύξηση της συχνό
τητας των ραντεβού για εμβολιασμό ανά 7 
λεπτά από 10 που ήταν αρχικά, δημιουργεί 
τεράστια πίεση στο ελάχιστο προσωπικό που 
καλείται να αντιμετωπίσει υπερήλικες πολλές 
φόρες με κινητικά προβλήματα, ενώ ο χρό
νος παρακολούθησης των πολιτών μετά τον 
εμβολιασμό έχει μειωθεί στα 15 λεπτά από 
τα 30' σύμφωνα με τις οδηγίες του ΕΟΔΥ.

Τέλος, επισημάνθηκε ότι οι κακές καιρικές 
συνθήκες του τελευταίου μήνα στην Ηπειρο 
εμποδίζουν την προσέλευση υπερήλικων 
κατοίκων των απομακρυσμένων χωριών 
που καλούνται να μετακινηθούν δεκά
δες χιλιόμετρα, με αποτέλεσμα την ακύρω
ση των ραντεβού για εμβολιασμό.

ΕΡΓΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ ΑΘΗΝΑΣ - ΣΥΝΔΙΚΑΤΑ ΑΤΤΙΚΗΣ

Παράσταση διαμαρτυρίας στο υπουργείο Υγείας

Π
αράσταση διαμαρτυρίας στο υ
πουργείο Υγείας πραγματοποίη
σαν χτες το Εργατικό Κέντρο Α
θήνας και Συνδικάτα της Αττικής, α

παιτώντας να ληφθούν μέτρα προστα
σίας της υγείας των εργαζομένων. Στη 
συγκέντρωση συμμετείχαν συνδικάτα α
πό το Μέταλλο, τα Τρόφιμα, το Φάρμα
κο, τους Οικοδόμους, τις Τηλεπικοινω
νίες, τον Επισιτισμό - Τουρισμό, τη Χη
μική Βιομηχανία, τον Τύπο - Χαρτί, τις 
Ιδιωτικές Κλινικές κ.ά.

Προκλητική εξαρχής ήταν η στάση του 
επικεφαλής των αστυνομικών δυνάμε
ων, που ήταν περισσότερες από τους συγκε
ντρωμένους. Ο επικεφαλής αστυνομικός απαί
τησε από τα συνδικάτα να μη σταθούν... ούτε 
στην άκρη του δρόμου, ούτε στο πεζοδρόμιο

γιατί αυτή την εντολή είχε πάρει! Ως τον μόνο 
χώρο υπέδειξε το απέναντι από το υπουργείο 
πεζοδρόμιο, που ήταν κλεισμένο από αυτοκί
νητα και λόγω στενότητας θα δημιουργούσε

συνθήκες συνωστισμού. Τα συνδικάτα α- 
ντέδρασαν και τελικά άνοιξαν τα πανό τους 
μπροστά από την είσοδο του υπουργείου. 
Εξίσου προκλητική ήταν η στάση της πο
λιτικής ηγεσίας του υπουργείου, που αρ- 
νήθηκε για άλλη μια φορά να δει τα συν
δικάτα και να δώσει απαντήσεις στα αιτή- 
ματά τους.

Ο Νίκος Μαυροκέφαλος, μέλος της δι
οίκησης του Εργατικού Κέντρου, κατήγγει
λε την άρνηση της κυβέρνησης να δει τα 
συνδικάτα, όπως και την παρουσία της α
στυνομίας, που, όπως είπε, στόχο έχει να 
τρομοκρατεί όσους αγωνίζονται. Κάλεσε 

σε ενίσχυση του αγώνα, για να δοθεί απεργι- 
ακή απάντηση στη νέα επίθεση που ετοιμάζε
ται να εξαπολύσει η κυβέρνηση στα δικαιώμα
τα των εργαζομένων.
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1  ΣΥΜΒΑΙΙΟΥΧΟΙ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ
«ΣΩΤΗΡΙΑ»

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

320.65 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΜΒΑΙΙΟΥΧΟΙ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ «ΣΩΤΗΡΙΑ»

Πετυχημένη ιδρυτική συνέλευση για την Επιτροπή Αγώνα

Σ
τον απόηχο της... «ανα
βάθμισης του ΕΣΥ», ό
πως προκλητικά ειπώθη
κε μια μέρα πριν από τον υ

πουργό Υγείας Β. Κικίλια κα
τά την επίσκεψή του στο νο
σοκομείο, οι συμβασιούχοι 
εργαζόμενοι στο Νοσοκο
μείο «Σωτηρία» πραγματο
ποίησαν χτες μαζική ιδρυτι
κή συνέλευση της Επιτρο
πής Αγώνα Συμβασιούχων.

Η συζήτηση ήταν γόνι
μη, με κοινή συνισταμένη 
την κατανόηση πως η πάλη 
για μονιμοποίηση όλων των 
συμβασιούχων χωρίς όρους 
και προϋποθέσεις είναι μο
νόδρομος. Καταλήχθηκε το 
πρώτο σχετικό κείμενο των 
εργαζομένων, ορίστηκε συντονιστική επιτροπή και στη συνέχεια μα
ζικά κινήθηκαν στο κτίριο της διοίκησης του Νοσοκομείου, όπου ο δι
οικητής αρνήθηκε να συναντηθεί μαζί τους, επικαλούμενος... «ανει
λημμένες υποχρεώσεις».

Υπενθυμίζεται ότι οι ελαστικά εργαζόμενοι και στο συγκεκριμένο 
νοσοκομείο αγγίζουν το 50% του προσωπικού.

Σήμερα Πέμπτη η Επιτροπή Αγώνα Συμβασιούχων προχωρά σε πα
ράσταση διαμαρτυρίας στη διοίκηση, για να καταθέσει τα αιτήματά 
τους: «Να μας απαντήσουν τώρα: Τι θα γίνει με τις συμβάσεις που λή
γουν τον Μάρτιο;».

«Ολοι μας έχουμε κληθεί να καλύψουμε πάγιες και διαρκείς ανά
γκες, ανεξαρτήτως εργασιακής σχέσης. Στους οχτώ μήνες της πανδη
μίας, αλλά και πριν από αυτήν, έχουμε συγκεντρώσει σημαντική πείρα.

Δεν τσιμπάμε σε όσους 
μας λένε να κάνουμε υ
πομονή, σε όσους υπό
σχονται γενικώς και αο- 
ρίστως μοριοδότηση για 
κάποιες μόνιμες προσλή
ψεις που ίσως γίνουν στο 
μέλλον», σημειώνουν οι 
συμβασιούχοι στην από
φασή τους. «Πολλοί α
πό εμάς συμπληρώνουμε 
χρόνια αδιάλειπτης εργα
σίας στο ΕΣΥ χωρίς καμία 
μέρα διακοπής. Εχουμε 
εμπειρία και εξειδίκευ- 
ση. Υγειονομικοί και δι
οικητικοί ενωμένοι, κρί
κοι της ίδιας αλυσίδας, 
δίνουμε καθημερινά τη 
μάχη για να παραμείνει 

όρθιο το δημόσιο σύστημα Υγείας για όλους. Είναι αδιανόητο να βρε
θεί έστω κι ένας συνάδελφος εκτός εργασιακού στίβου στη λήξη της 
σύμβασής του».

Και προσθέτουν: «Οι θέσεις ευθύνης που κατέχουμε επιβάλλεται να 
μετατραπούν σε μόνιμες θέσεις εργασίας. Δεν αποτελούμε "κληροδό
τημα" προηγούμενων ετών, "νούμερα" αριθμητικής κάλυψης των έμψυ
χων ελλείψεων στην Υγεία σε δημόσιο έγγραφο, "κόστος" στον προϋ
πολογισμό. Αποτελούμε θεμέλιο και αναπόσπαστο κομμάτι στο μέλλον 
των νοσοκομείων».

Οι συμβασιούχοι του νοσοκομείου καλούν σε συμμετοχή στην πανελ
λαδική απεργία των υγειονομικών στις 16/2, ενώ διεκδικούν επίσης άμε
ση εγγραφή όλων στα μητρώα του σωματείου εργαζομένων και ίσο δικαί
ωμα εκλέγειν και εκλέγεσθαι με τους μόνιμους εργαζόμενους.
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1  Απειλές για να φιμώσουν τον λαό και τους
υγειονομικούς αντί για μέτρα προστασίας της υγείας!

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

892.49 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΝΩ Η ΠΑΝΔΗΜΙΑ ΑΝΑΖΩΠΥΡΩΝΕΤΑΙ ΕΠΙΚΙΝΔΥΝΑ...

Απειλές για να φιμώσουν τον λαό 
και τους υγειονομικούς αντί για μέτρα 
προστασίας της υγείας!

ν' Καλούν σε «προκαταρκτική εξέταση» την πρόεδρο της ΟΕΝΓΕ για κινητοποίηση των υγειονομικών 
στις 24/9 έξω από το υπουργείο Υγείας!

V ΚΚΕ: Τα υποκριτικά κυβερνητικά χειροκροτήματα στο πρώτο κύμα της πανδημίας γρήγορα μετατράπηκαν 
σε αυταρχισμό. Ενόψει του τρίτου κύματος εξελίσσονται σε ανοιχτή καταστολή απέναντι στους αγωνιζόμενους υγειονομικούς

• Αντί να υλοποιήσει τα δίκαια αιτήματα των υγειονομικών, 
η κυβέρνηση επιχειρεί να ποινικοποιήσει τους αγώνες για 
την προστασία της ζωής και της υγείας του λαού, με τον 
κατάπτυστο νόμο για τις διαδηλώσεις. Η τρομοκρατία 
και η καταστολή δεν θα περάσουν!
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1  Απειλές για να φιμώσουν τον λαό και τους υγειονομικούς αντί για
μέτρα προστασίας της υγείας!

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ A9j. ^ cn -c£>'Z'-rt~^ Ί. \

Αυταρχισμός και απειλές αντί 
για μέτρα προστασίας της υγείας

_ , 1 ϊννιύοοιιαι από tov αρμόδια 1
XtynnntmmwTMaviMVCto | Avowwurt Υπάλληλο 1 ΥΠΟΛΕΙΓΜΑ : Α-Μ
Υ.κώϊ ιγμα ; « ΚλιΥση για αροκαταρκπκή cittoun »

©

ΚΛΗΣΗ Π* nrOKATAPmm.BH^a.KAT\APa!»JMi!<^J-)UIA,

«Κλήση για προκαταρκτική εξέταση» με βάση τον νόμο περιορισμού 
των διαδηλώσεων στην Αφροδίτη Ρέτζιου, πρόεδρο της ΟΕΝΓΕ

Μ
ε απειλές, ένταση του 
κρατικού αυταρχισμού 
και της προσπάθειας φί
μωσης των δίκαιων διεκ
δικήσεων του λαού απαντάει 
η κυβέρνηση στην ανάγκη για 

μέτρα προστασίας της υγείας. 
Και πλέον, μην τηρώντας ούτε 
τα προσχήματα στοχοποιεί ευ
θέως πρωτοπόρους συνδικα
λιστές, μαχόμενους υγειονο
μικούς, που βρίσκονται στην 
πρώτη γραμμή, για να ενισχυ- 
θεί το δημόσιο σύστημα Υγεί
ας, για να σωθούν ζωές από 
την επέλαση της πανδημίας.

Σε μια ακόμα απόδειξη ότι 
ο κατάπτυστος νόμος για τον 
περιορισμό των διαδηλώσεων 
ήρθε από την κυβέρνηση για 
να μπει «γύψος» στις δίκαιες

ΚΟΜΜΟΥΝΙΣΤΙΚΟ ΚΟΜΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ

Η κυβέρνηση αντί να υλοποιήσει τα δίκαια αιτήματα 
των υγειονομικών εντείνει τον αυταρχισμό

Σε σχόλιό του, το Γραφείο Τύπου της ΚΕ του 
ΚΚΕ τονίζει για την κλήση της προέδρου της Ο
ΕΝΓΕ σε προκαταρκτική εξέταση με βάση τον νό
μο για τον περιορισμό των διαδηλώσεων:

«Τα υποκριτικά κυβερνητικά χειροκροτήματα 
στο πρώτο κύμα πανδημίας, γρήγορα μετατράπη
καν σε αυταρχισμό, κι ενόψει του τρίτου κύματος 
της πανδημίας εξελίσσονται σε ανοιχτή καταστο
λή απέναντι στους αγωνιζόμενους υγειονομικούς.

Η κυβέρνηση της ΝΔ, αντί να υλοποιήσει τα δί
καια αιτήματα των υγειονομικών, νοιάζεται μόνο 
να εντείνει τον αυταρχισμό. Τελευταίο κρούσμα, 
η κλήση της προέδρου της Ομοσπονδίας Ενώ

σεων Νοσοκομειακών Γιατρών Ελλάδας, Αφρο
δίτης Ρέτζιου, από την αστυνομία για "να παρά
σχει ανωμοτί εξηγήσεις στα πλαίσια διενεργού- 
μενης προκαταρκτικής εξέτασης", με βάση τον 
απαράδεκτο νόμο περιορισμού των διαδηλώσε
ων. Η εξέταση αφορά την απεργιακή διαδήλωση 
της 24ης Σεπτέμβρη 2020, που είχε εξαγγείλει με 
δελτίο Τύπου η ΟΕΝΓΕ και άλλα σωματεία εργα
ζομένων από τα δημόσια νοσοκομεία και τον κλά
δο της Υγείας με διεκδικήσεις για την προστασία 
της ζωής και της υγείας του λαού.

Η τρομοκρατία και η καταστολή δεν θα πε
ράσουν!»

εργατικές - λαϊκές κινητοποι
ήσεις, στο Αστυνομικό Τμήμα
Ομόνοιας καλείται να δώσει «ανωμοτί εξηγήσεις» η πρόεδρος της 
ΟΕΝΓΕ Αφροδίτη Ρέτζιου, για κινητοποίηση που πραγματοποιήθηκε 
στις 24 Σεπτέμβρη. Πιο συγκεκριμένα, πρόκειται για τη συγκέντρωση 
στο υπουργείο Υγείας που είχε πραγματοποιηθεί στο πλαίσιο 24ωρης 
απεργίας που είχε προκηρύξει η Ομοσπονδία, και όσοι διαδήλωναν ή
ταν γιατροί, νοσηλευτές κι άλλο προσωπικό των νοσοκομείων. Η προ
σπάθεια αυτή να στηθεί δίωξη ενάντια σε μια δίκαιη κινητοποίηση ε
πιβεβαιώνει πως βασικός στόχος της κυβέρνησης με την εφαρμογή 
του νόμου για τις διαδηλώσεις είναι η ενίσχυση του πλέγματος κατα
στολής, ενώ κατεδαφίζεται κάθε επιχείρημα που χρησιμοποιούσε για 
να ψηφίσει τον νόμο, περί «αντιμετώπισης των κουκουλοφόρων» κ,ο.κ.

Με βάση αυτόν τον νόμο, λοιπόν, η πρόεδρος της ΟΕΝΓΕ έλαβε 
«κλήση για προκαταρκτική εξέταση», για να παρουσιαστεί στο αστυ
νομικό τμήμα Ομόνοιας και «προκειμένου να παράσχει ανωμοτί εξη
γήσεις» για παράβαση των άρθρων για «απείθεια» και «παρακώλυση 
συγκοινωνιών» σε συνδυασμό με τον νόμο για τις «Δημόσιες Υπαίθρι

ες Συναθροίσεις».
Είναι προφανές πως η κυβέρνηση επιχειρεί να καλλιεργήσει κλίμα 

διώξεων, απειλεί να τυλίξει «σε μια κόλλα χαρτί» πρωτοπόρους αγωνι
στές, με στόχο συνολικά τον λαό, αφού ξέρει καλά ότι οι αγώνες δεν 
πρόκειται να σταματήσουν με νομοθετήματα και διώξεις.

Η ειρωνεία της υπόθεσης είναι ότι η κλήση στο Αστυνομικό Τμήμα 
δόθηκε στην πρόεδρο της ΟΕΝΓΕ, τη στιγμή που η κυβέρνηση ξε
στόμιζε και χτες υποκριτικά «ευχαριστώ στους υγειονομικούς» από 
τα έδρανα της Βουλής.

Δεν μας εκφοβίζουν, 
δεν μας τρομοκρατούν!

Σε δήλωσή της, η Αφροδίτη Ρέτζιου αναφέρει σχετικά με την 
κλήση της από την Αστυνομία:

\PlQi .Μ!.11!;ΐ:

Εμείς ο Υ/Β' 4ΗΗΗΗΜΜΜ)του Α.Τ. Ομσνοίας ως Ανακριτικώς Υπάλληλος και ο 

Υ'Β' ^ΗΗΗΗΗΜΗΜΗΒ της ιδίας Υπηρεσίας ως Β* Α να κριτικός Υπάλληλος, 

δυνάμει του άρθρου 244 παρ.1 του Κ.ΓΙΔ., καλούμε την κ, ΡΕΤΖΙΟΥ Αφροδίτη του 

Χρήστου, πρόεδρο της εκτελεστικής γραμματείας Ο.Ε.Ν.Γ.Ε η οποία εδρεύει επί της 

οδού Λαμίας αρ. 02 περιοχή Αμπελόκηποι Αττικής . όπως την 11 του μήνα 

Φεβρουάριου του έτους 2021, ημέρα Πέμπτη και ώρα 09:00 π.μ„ εμφανιστεί ενώπιον 

τον Υ/Β' 4ΗΗΗΗΗΜΡ. στο ενταύθα και επί της οδού Βερανζέρου αρ. 24 

κατάστημα του Α.Τ. Ομονοίας, (5* όροφος 210-5202298) προκειμένου να παράσχει 

ανωμοτί εξηγήσεις, στα πλαίσια διενεργούμενης προκαταρκτικής εξέτασης με Α.Β.Μ 

ΔΘ2020/13163 από 26/10/2020 για παράβαση των άρθρων 26α\27παρ. 1,94,169 

«Απείθεια», 292παρ.1 ΠΚ «Παρακώλυση συγκοινωνιών» σε συνδ. με αρ.2παρ.10,8, 4* 

N.4703/202Q «Δημόσιες Υπαίθριες συναθροίσεις)) πράξης που έλαβαν χώρα την 

24/09/202Ο έξωθεν του Υπουργείου Υγείας στην Αθήνα.

Η κλήση για εξηγήσεις που επιδόθηκε από την Αστυνομία 
στην πρόεδρο της ΟΕΝΓΕ

«Ο αγώνας που δίνουμε οι νοσοκομειακοί γιατροί, όλοι οι υ
γειονομικοί είναι αγώνας για την προστασία της υγείας και της 
ζωής του λαού μας, αγώνας για την υπεράσπιση των δικαιωμά
των μας και της αξιοπρέπειας μας.

Οσους νόμους και αν ψηφίσουν, όσους κατασταλτικούς μη
χανισμούς και αν επιστρατεύσουν δεν μας εκφοβίζουν, δεν μας 
τρομοκρατούν.

Θα συνεχίσουμε να κάνουμε το καθήκον μας, αυτό που υπα
γορεύει η συνείδησή μας.

Αν νομίζουν ότι θα κάτσουμε με σταυρωμένα τα χέρια να πα
ρακολουθούμε, να μη μιλάμε, να σιωπούμε απέναντι στο συνε
χιζόμενο έγκλημα σε βάρος της υγείας και της ζωής των ασθε
νών μας είναι βαθιά γελασμένοι».

Σημειώνουμε ότι δεν πρόκειται για μεμονωμένο περιστατικό, 
καθώς λίγες ώρες νωρίτερα η Ομοσπονδία κατήγγειλε την ποινι
κή δίωξη του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ στο πλαίσιο του ίδιου κατά
πτυστου νόμου για την απαγόρευση των διαδηλώσεων, επισημαί- 
νοντας ότι «η βάρβαρη πολιτική τους είναι αυτή που γεννάει τις 
δίκαιες διεκδικήσεις μας και επιδιώκουν να μας φιμώσουν, να μας 
τρομοκρατήσουν». Επίσης καλεί τη διοίκηση του νοσοκομείου Ρε- 
θύμνου να παύσει άμεσα την διενέργεια προκαταρκτικής διερεύ- 
νησης με σκοπό την άδικη παραπομπή γιατρού.
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1  «Στα τυφλό» η διαχείριση της πανδημίας οπό τον
ΕΟΔΥ

Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 10-11 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2070.65
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

antonogiannaki@neakriti.gr

Ρεπορτάζ
Μαρία Αντωνογιαννάκη

0 ΕΟΔΥ δείχνει να έχει... ηαραδώσει πλή
ρως τα όπλα, λειτουργώντας πλέον εντε
λώς στην τύχη και τροφοδοτώντας την Επι
τροπή των ειδικών και την κυβέρνηση - που 
εισηγούνται και λαμβάνουντις αποφάσεις 
για την αντιμετώπιση της πανδημίας, αντί
στοιχα - με δεδομένα τα οποία έχουν μικρή 
έως ελάχιστη επιστημονική αξία.

λα αυτά γίνονται ολοφάνερα από το ότι οι υ- 
■ ■ πηρεσίεςτουΕΟΔΥφαίνεταιναλειτουργούν

I λίγο-πολύ... στην τύχη, έχοντας προ πολλού
εγκαταλείψει τόσο την επιστημονική και 

στατιστικά ορθή διαδικασία δειγματοληψιών, όσο 
και την ιχνηλάτηση των θετικών κρουσμάτων, ακό
μη και στις περιοχές όπου υπάρχουν σοβαρά προ
βλήματα αύξησης των κρουσμάτων. 
Χαρακτηριστική της αντιμετώπισης αυτής είναι η 

κατάσταση στον Άγιο Νικόλαο, όπου η ιχνηλάτηση 
των θετικών κρουσμάτων σταμάτησε μόλις "άνοιξε 
η βεντάλια" από τον βρεφονηπιακό σταθμό όπου ε
ντοπίστηκε η σωρεία των κρουσμάτων. Την ίδια ώ- 
ραο ΕΟΔΥ, αντί να μεταβεί στηΣητεία καιτην Ιεράπε- 
τρα για να εξετάσει τα κρούσματα και να κάνει την ι- 
χνηλάτηση, κάλεσε τους υποψήφιους να... έρθουν 
στον Άγιο Ν ικόλαο για να ελεγχθο ύ ν!

Η πρωτοφανής αντιμετώπιση της κατάστασης α
πό τον ΕΟΔΥ δε σταμάτησε εκεί, βεβαίως. Στον νομό 
Ρεθύμνου βοούσε ο κόσμος ότι στο Πέραμα υπήρ
χαν αυξημένα κρούσματα και τα συνεργεία του ΕΟ- 
ΔΥπήγαν... στοΣπήλι γιαελέγχους! Και βεβαίως ιχνη- 
λάτηση μηδέν κι εδώ!

Και δεν είναι μόνο αυτά τα γενικά, υπάρχουν και τα 
"ειδικά". Λόγου χάρη η περίπτωση για την οποία μας 
ενημέρωσε αναγνώστρια, η οποία, αφού βρέθηκε 
θετική - έχοντας κάνει ιδιωτικά το τεστ - και έχοντας 
τα τρία της παιδιά με συμ πτώ ματα, κάλεσε τον ΕΟΔΥ 
για να κάνειτεστ. Και η απάντηση ήταν... να βρει συγ
γενή που δεν έχει βγει θετικός, για να μεταφέρει τα 
παιδιά στο νοσοκομείο να κάνουν το τεστ! Με άλλα 
λόγια, ο ΕΟΔΥ έχει εγκαταλείψει πλήρωςτοτρίπτυχο 
της ορθής αντιμετώπισης της πανδημίας:

- Σωστή και πλήρης ιχνηλάτηση των θετικών κρου
σμάτων,
-Ορθή επιδημιολογική επιτήρηση,
- Διεξαγωγή στοχευμένων(καιόχι... στα τυφλά) μα

ζικών ελέγχων.

Προβληματισμός
Στο μεταξύ, προβληματισμός επικρατεί στην κυ

βέρνηση για την επιδεινούμενη επιδημιολογική κα
τάσταση στη χώρα, και ειδικά στην Αττική. Στο τρα
πέζι βρίσκεται η αυστηροποίηση των μέτρων σε πε
ρίπτωση που συνεχιστούν ή και αυξηθούν τα κρού
σματα. Συναγερμός έχει ήδη σημάνει και τα στοιχεί- 
ατωνεπόμενων48ωρώνθακαθορίσουντιςτελικές 
αποφάσεις. Κανείς δεν είναι αισιόδοξος ότι ο ρυθ
μός αύξησης θα συγκροτηθεί, και το ζητούμενο εί
ναι σε τι επίπεδα θα "σκαρφαλώσουν" τα κρούσμα
τα. Κυβέρνηση και μέλη της Επιτροπήςτων εμπειρο
γνωμόνων είναι σε ετοιμότητα προκειμένου να αξι- 
ολογήσουντην κατάσταση και να κάνουν εισηγήσεις 
για την αντιμετώπισή της. Πλέον όλα είναι στο τρα
πέζι προκειμένου να συγκρατηθεί ένα τρίτο κύμα 
της πανδημίας στη χώρα. ΕΙ αύξηση των εισαγωγών 
στα νοσοκομεία είναι το πιο ηχηρό "καμπανάκι" αυ
τή τη στιγμή και είναι πιθανό τις επόμενες ημέρες να 
σημάνει και αύξηση σε νοσηλείες στις ΜΕΘ. Ήδη έ
χει ανοίξει η συζήτηση για πιθανή επέκταση της απα
γόρευσης κυκλοφορίας, ενώ δεν αποκλείεται να τε
θεί στο τραπέζι της συζήτησης και το θέμα των σχο
λείων.
Ταστοιχεία στην Αττική δεν αφήνουν άλλο περιθώ

ριο απάτην επιβολή πολύ πιο αυστηρών μέτρων, τα 
οποία αυτή τη στιγμή είναι κοντά ακόμη και σε γενι- 
κευμένο iockdown μερικών εβδομάδων, ούτως ώ
στε να μπορέσουν να μειωθούν οι "σκληροί" δεί
κτες. Κυβέρνηση και ειδικοί την ίδια ώρα, με βάση 
τα κρούσματα, εισηγούνται για τον Άγιο Ν ικόλαο να

Όλα στην τύχη!

«Στα τυφλό» η διαχείριση 
της πανδημίας από τον ΕΟΔΥ

■ Είχαν κρούσματα στο Πέραμα και έκαναν τεστ στο Σπήλι-Σοβαρές καταγγελίες 
για εγκατάλειψη της ορθής αντιμετώπισηςτης COVID-1 9 από τον Οργανισμό

Οι υπηρεσίες του ΕΟΛΥ φαίνεται να λειτουργούν λίγο-πολύ... στην τύχη, έχοντας ηρο ηολλού εγκαταλείψει τόσο την επιστημονική και στατιστικά ορθή 
διαδικασία δειγματοληψιών, όσο και την ιχνηλάτηση των θετικών κρουσμάτων.

ΤΕΤΡΑΨΗΦΙΑ ΚΑΙ ΧΘΕΣ

«Σκαρφάλωσαν» και πάλι τα κρούσματα
Χθες ανακοινώθηκαν από τον ΕΟΔΥ 

συνολικά 1.151 νέα κρούσματα της 
λοίμωξηςτου κορωνόίού (CO VID-19), 
έκτων οποίων 8 εντοπίστηκαν κατό
πιν ελέγχων στις πύλες εισόδου της 
χώρας. Από αυτά, 42 νέα κρούσματα 
εντοπίζονται στην Κρήτη. Ειδικότε
ρα, χθες στην περιφερειακή ενότητα 
Ηρακλείου εντοπίστηκανδ κρούσμα
τα, στην περιφερειακή ενότητα Λασι- 
θίου 14, στην περιφερειακή ενότητα 
Ρεθύμνου 20, ενώ στην περιφερεια
κή ενότητα Χανιών δεν εντοπίστηκε 
κανένα νέο κρούσμα.

Συνολικά το τελευταίο 24ωρο ελέγ
χθηκαν 38.696 διαγνωστικά τεστ και

rapid tests. 0 συνολικός αριθμόςτων 
κρουσμάτων ανέρχεται στα 159.866, 
εκ των οποίων 52% αφορά άνδρες. 
Κατά την ιχνηλάτηση βρέθηκε ότι 
5.999 (3,8%) θεωρούνται σχετιζόμε- 
να με ταξίδι από το εξωτερικό και 
50.438 (64,1%) είναι σχετιζόμενα με 
ήδη γνωστό κρούσμα. Την ίδια ώρα, 
246 είναι οι ασθενείς που νοσηλεύο
νται διασωληνωμένοι. Η διάμεση ηλι
κία τους είναι τα 70 έτη, ενώ 177 (72%) 
εκτωνδιασωληνωμένωνείναιάνδρες. 
με το 86,6% εξ αυτών να έχει υποκεί
μενο νόσημα ή να είναι ηλικιωμένοι 
70 ετών και άνω. Από τπν αρχή της 
πανδημίας από τις ΜΕΘ έχουν εξέλ-

θει 1.138 ασθενείς, ενώ τέλος χθες 
ανακοινώθηκαν 27 ακόμη θάνατοι 
από τη νόσο C0VID-19, φτάνοντας 
τους 5.878 θανάτους συνολικά στη 
χώρα, εκ των οποίων 3.457 (58,8%) 
άνδρες. Η διάμεση ηλικία των θανό- 
ντων συμπολιτών μας ήταν τα 79 έτη 
και το 95,5% είχε κάποιο υποκείμενο 
νόσημα ή/και ηλικία 70 ετών και άνω.

Χθες, ωστόσο, δεν πραγματοποιή- 
θηκεενημέρωσητωνδιαπιοτευμένων 
συντακτών από τον υπουργό Υγείας 
Βασίλη Κικίλια, λόγω της προγραμ
ματισμένης συνεδρίασηςτης Επιτρο
πής θεσμώνκαιΔιαφάνειαςτης Βου
λής των Ελλήνων.

μπει στο "κόκκινο", με το υπόλοιπο Λασίθι να παρα
μένει στο "κίτρινο". Σήμερα Πέμπτη πάντως αναμέ
νεται η εισήγηση των ειδικών.
Στο τραπέζι εξακολουθεί να βρίσκεται το σενάριο 

για καθολικό iockdown τύπου Μαρτίου, ακόμα κι αν 
ληφθεί προληπτικά, προκειμένου να αποφευχθούν 
τα χειρότερα. Σύμφωνα με πληροφορίες, πριν φτά
σουμε στο γενικευμένο iockdown, φαίνεται πως υ
πάρχει και plan Β, που είναι η απαγόρευση κυκλοφο
ρίας στην Αττική απότις 6το απόγευμα (ή απότις 7) έ- 
ως τις 5 το πρωί, ένα ενδεχόμενο που εξετάζουν σο
βαρά οι λοιμωξιολόγοι για να περιοριστεί η διασπο- 
ρά του ιού στην πρωτεύουσα. Υπενθυμίζεται, πά
ντως, πως το συγκεκριμένο μέτρο είχε τεθεί επί τά- 
πητος και την περασμένη εβδομάδα, ωστόσο δεν ε
φαρμόστηκε λόγω της ιδιαιτερότητας του Λεκανο
πεδίου στο οποίο ζει ο μισός πληθυσμός της χώρας. 
Σε περίπτωση όμως που κριθεί αναγκαίο, οι αρμόδι
ες Αρχές διαμηνύουν πως το σενάριο είναι πολύ πι
θανό, όπως και η λήψη ειδικών μέτρων για την Αττι
κή, διαφορετικών μάλιστααπό αυτά που προβλέπο- 
νται στον υγειονομικό χάρτη της χώρας.
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Στον "χορό" και η δευτεροβάθμια
Αυξάνονται συνεχώς τα κρούσματα κορωνοϊού σε 

σχολικά τμήματα της Κρήτης, ενώ χθες ανιχνεύτηκαν 
και τα πρώτα θετικά κρούσματα στη δευτεροβάθ
μια εκπαίδευση, μόλις στην τρίτη ημέρα λειτουργί
ας τους. Συγκεκριμένα, στον νομό Ηρακλείου εντο
πίστηκε θετικό κρούσμα κορωνοϊού σε μαθήτρια της 
Γ' γυμνασίου στο 2ο Γυμνάσιο Ηρακλείου. Σύμφωνα 
με πληροφορίες, σε εξέλιξη βρίσκεται η διαδικασία ι- 
χνηλάτησης σε μαθητές και εκπαιδευτικούς και στο 
τμήμα θα πραγματοποιηθεί απολύμανση.Ήδη οι γο
νείς και οι μαθητές έχουν ενημερωθεί πως αύριο το 
τμήμα θα τελεί σε αναστολή. Υπό αναστολή τελεί επί
σης το τμήμα Γ2 του Δημοτικού Σχολείου Χερσονή
σου, καθώς, σύμφωνα με πληροφορίες, ένας μαθη
τής βρέθηκε θετικός στον ιό. Στο τμήμα πραγματο
ποιήθηκε απολύμανση, ενώ εκπαιδευτικοί και μαθη
τές βρίσκονται σε προληπτική καραντίνα. Σύμφωνα 
με πληροφορίες, σε εξέλιξη βρίσκεται η διαδικασία 
της ιχνηλάτησης και το τμήμα θα βρίσκεται σε ανα
στολή ωςτις 12 Φεβρουάριου.
Στον νομό Ρεθύμνου, ένας μαθητήςτουΛυκείουΠα- 

νόρμου βρέθηκε θετικός στον ιό. Τοτμήμαστο οποίο 
φοιτά τελεί πλέον σε αναστολή και θα πραγματοποι
ηθεί απολύμανση, ενώ οι μαθητές και οι εκπαιδευτι
κοί θα μπουν σε προληπτική καραντίνα. Σε εξέλιξη 
βρίσκεται η διαδικασία ιχνηλάτησης στο τμήμα, αλ
λά και στο σχολικό λεωφορείο. Θετική, όμως, βρέθη
κε και μια εκπαιδευτικός στο Δημοτικό Σισών Μυλο- 
ποτάμου, όμως καθώς διδάσκει ελάχιστες ώρες την 
εβδομάδα δε θα ανασταλεί κάποιο τμήμα και η ίδια 
θα τεθεί σε κατ' οίκον περιορισμό.
Στον νομό Λασιθίου και δεύτερο σχολείο στον Άγιο 

Νικόλαο βάζει "λουκέτο" λόγω κορωνοϊού, μέσα σε 
λίγες ώρες, μετάτηνεπιβεβαίωση και4ου κρούσμα
τος εντός της εκπαιδευτικής κοινότητας. Πλέον τα ε
πιβεβαιωμένα κρούσματα στο Ιο Δημοτικό Σχολεί
ο αφορούν σε δύο δασκάλους και δύο μαθητές. Το 
σχολείο, στο οποίο ήδη είχαν αναστείλειτιςτελευταί- 
ες μέρες τη λειτουργία τους το Γ1, το Γ2, το Ε2 και το 
Στ2, θα παραμείνει κλειστό για 14 μέρες και θατηρη- 
θούν απαρέγκλιτα όλα όσα προβλέπει σε αυτές τις 
περιπτώσειςτο υγειονομικό πρωτόκολλο. Δάσκαλοι 
και μαθητές θα παραμείνουν σε καραντίνα στο σπίτι 
για 14 ημέρες.
Αναφορικά με τους μοριακούς ελέγχους που διε- 

νεργήθηκαν σε 158 άτομα (60 εκπαιδευτικοί και 98 
μαθητές) σε σχολεία της πρωτοβάθμιας εκπαίδευ
σης, όπου έχουν εντοπιστεί κρούσματα ή αποτελούν 
στενές επαφές επιβεβαιωμένων κρουσμάτων στον 
Άγιο Νικόλαο, σύμφωνα μετά αποτελέσματα εντοπί
στηκε ένα θετικό κρούσμα που αφορά στον δάσκα
λο του 1 ου Δημοτικού Σχολείου, και ο οποίος αποτε
λεί το 4ο επιβεβαιωμένο κρούσμα στη συγκεκριμέ
νη σχολική κοινότητα. Υπενθυμίζεται ότι έκλεισε έως 
και τις 14 Φεβρουάριου το πρώτο σχολείο σε επίπε
δο Κρήτης, το 7ο διθέσιο Νηπιαγωγείο του Αγίου Νι
κολάου.
Ακολουθεί αναλυτικά η λίστα με τα σχολεία και τα 

σχολικά τμήματα που είναι κλειστά στην Κρήτη σύμ
φωνα με τα στοιχεία του υπουργείου Παιδείας:
* Ηράκλειο: Δημοτικό Σχολείο Χερσονήσου (Γ2) έ

ως 12/2,13ο Νηπιαγωγείο Ηρακλείου (2ο πρωινό/ 
προνήπια-νήπια) έως 9/2, 70ό Νηπιαγωγείο Ηρα-

Αναγνώοιρια, 
η οποία αφού βρέθηκε 

^ θετική έχοντας κάνει ιδιωτικά 
το τεστ, και έχοντας τα τρία της παιδιά 
με συμπτώματα, κάλεσε τον ΕΟΔΜ 
για να κάνει τεατ και πήρε 
την απάντηαη... να βρει συγγενή 
που δεν έχει βγει θετικός 
για να μεταφέρει τα παιδιά ^ 
στο νοσοκομείο 
να κάνουν το τεοτ!

κλείου (προαιρετικό ολοήμερο 1, υποχρεωτικό πρω
ινό) έως 12/2 και 76ο Νηπιαγωγείο Ηρακλείου (προ
αιρετικό ολοήμερο τμήμα παράρτημα, υποχρεωτικό 
προαιρετικό) έως 14/2.
* Λασίθι: 1 ο Δημοτικό Σχολείο Αγίου Νικολάου για 

14 μέρες, 7ο διθέσιο Νηπιαγωγείο Αγίου Νικολάου έ
ως 14/2, Ιο Νηπιαγωγείο Αγίου Νικολάου (2οτμήμα 
προαιρετικού ολοήμερου προγράμματος, 3ο τμήμα 
υποχρεωτικού πρωινού τμήματος) έως 9/2, 3ο Δη
μοτικό Σχολείο Αγίου Ν ικολάου (Δ2 και Στ2) έως 14/2 
και Ε2 έως 11/2, και Ιο Νηπιαγωγείο Ιεράπετρας 
(προαιρετικόΑ, υποχρεωτικό πρωινό Α) έως 10/2.
* Ρέθυμνο: 2ο ολοήμεροΔημοτικόΣχολείο Περάμα

τος (Β' τάξη) έωςσήμερα Πέμπτη 4/2.
Κλειστός έμεινε χθες και ο Βρεφονηπιακός Σταθμός 

Αρμένων για προληπτικούς λόγους. Αφορμή για την 
αναστολή λειτουργίας του έδωσε η υποψία κρού
σματος κορωνοϊού σε γονέα παιδιού που φιλοξενεί
ται στον σταθμό. Όπως ανακοινώθηκε, «εφαρμόζο
ντας με συνέπεια και αίσθημα ευθύνης τα ενδεδειγ- 
μένα προληπτικά μέτρα αντιμετώπισης εξάπλωσης 
της πανδημίας και με σεβασμό στη δημόσια υγεία», 
αποφασίστηκε να παραμείνει κλειστός ο σταθμός 
μέχρι την έκδοση των αποτελεσμάτων του τεστ ανί
χνευσης. Παρότι το τεστ βγήκε θετικό για τον γονέα, 
αλλά αρνητικό για τα παιδιά της οικογένειας, εφαρ
μόστηκε ο περιορισμός τους κατ' οίκον και ο Βρεφο
νηπιακός Σταθμός απολυμάνθηκε, ώστε όταν επανα- 
λειτουργήσει σήμερα οι χώροι του να είναι υγειονο
μικά ασφαλείς και να μην υφίσταται κανένας κίνδυ
νος για τους μικρούς φιλοξενούμενούς του και το εκ
παιδευτικό του προσωπικό.

Ο Ν. Ηγουμενίδης
Τα εμβολιαστικά κέντρα στα δύο νοσοκομεία της 

Κρήτης, ΠΑΓΝΗ και Βενιζέλειο, καθώς και το Κέντρο 
Υγείας Ηρακλείου, επισκέφτηκε ο βουλευτής Ηρα
κλείου του ΣΥΡΙΖΑ Νίκος Ηγουμενίδης, με στόχο να 
ενημερωθεί για την πορεία του εμβολιασμού στον 
πληθυσμό.
Στο ΠΑΓΝΗ ο κ. Ηγουμενίδης ενημερώθηκε για την 

πορεία του εμβολιασμού από τον διοικητή του νοσο
κομείου Γεώργιο Χαλκιαδάκη και τον αναπληρωτή 
διοικητή Στυλιανό Κτενιαδάκη.
Στο Βενιζέλειο η αναλυτική ενημέρωση για την εύ

ρυθμη πορεία του εμβολιασμού στο νοσηλευτικό ί

δρυμα έγινε από τον διοικητή του νοσοκομείου Κων
σταντίνο Τερζάκη, την αναπληρώτρια διοικήτρια Ε
λευθερία Κωστάκη και τον διευθυντή Α Παθολογι
κής Κλινικής και υπεύθυνο Κλινικής COVID Νικόλαο 
Παπανικολάου.
Στο Κέντρο Υγείας Ηρακλείου ο Νίκος Ηγουμενίδης 

συνάντησε τον διευθυντή του Κέντρου Δημήτριο 
Κλάδο, ο οποίος ενημέρωσε αναλυτικά τον βουλευ
τή σχετικά με την οργάνωση καιτη λειτουργία του νέ
ου εμβολιαστικού κέντρου.

Εργαζόμενοι ΠΑΓΝΗ
Ανακοίνωση για τη διαδικασία δειγματοληψίας σε 

περίπτωση εμφάνισης κρουσμάτων στο Πανεπιστη
μιακό Νοσοκομείο εξέδωσε το Σωματείο Εργαζομέ
νων ΠΑΓΝΗ, αναφέροντας πως το γεγονός ότι «τα ί
δια τα τμήματα αναλαμβάνουν τη δειγματοληψία σε 
περίπτωση εμφάνισης κρούσματος είναι μια έμμεση 
παραδοχή της υποστελέχωσης των συγκεκριμένων 
υπηρεσιών, με αποτέλεσμα να αδυνατούν πλέον να 
αντεπεξέλθουν στις ολοένα αυξανόμενες ανάγκες». 
Μπροστά στο πρόβλημα αυτό, οι εργαζόμενοι του 
νοσοκομείου απαιτούν άμεσα «α) μαζικές προσλή
ψεις μόνιμου προσωπικού ώστε να στελεχωθεί ε- 
παρκώς η επιτροπή λοιμώξεων καιτοτμήμα Κλινικής 
ΙατρικήςτηςΕργασίας, β) επαρκή μέσαατομικήςπρο- 
στασίας, γ) άμεση ενίσχυση εμβολιαστικών κέντρων 
με προσωπικό και εξοπλισμό, δ) ένταξη στα ΒΑΕ ό- 
λωντων υγειονομικών και ε) τακτικά επαναλαμβανό
μενα τεστ του υγειονομικού προσωπικού».

Στο φυτώριο
Αξίζει να σημειωθεί πωςολοκληρώθηκε η διενέργει

α ελέγχου ανίχνευσης αντιγόνου του ιού SARS-CoV-2, 
ο οποίος πραγματοποιήθηκε χθες από την Κινητή Μο
νάδα Υγείας Ηρακλείου του ΕΟΔΥ στους εργαζομέ
νους των υπηρεσιώντης Αποκεντρωμένης Διοίκησης 
Κρήτης που υπηρετούν στις εγκαταστάσεις του Δασι
κού Φυτωρίου της Φοινικιάς. Συνολικά πραγματοποι
ήθηκαν 40 τεστ ταχείας ανίχνευσης, τα οποία έδωσαν 
αρνητικό αποτέλεσμα στο σύνολό τους.

Η θαψιγαργίνη
Την ίδια ώρα, ένα υπάρχον φάρμακο, η θαψιγαργί- 

νη, διαθέτει ισχυρές αντιικές ιδιότητες που θα μπο
ρούσαν - πιθανώς - να την καταστήσουν χρήσιμη 
στον αγώνα κατά της C0VID-19 και μελλοντικών ιο- 
γενών επιδημιών, όπως αποκάλυψαν ερευνητές στη 
Βρετανία.
Οι έως τώρα εργαστηριακές μελέτες σε κύτταρα 

και ζώα - οι οποίες θα συνεχιστούν - δείχνουν ότι η 
θαψιγαργίνη (thapsigargin) είναι ένα πολλά υποσχό
μενο αντιικό φάρμακο ευρέος φάσματος, που φαί
νεται αποτελεσματικό τόσο εναντίοντου νέου κορω- 
νοϊού SARS-CoV-2 όσο και άλλων αναπνευστικών ι
ών, όπως του κοινού κρυολογήματος, της γρίπης Α 
kcutouRSV.
Ωστόσο, «μολονότι χρειάζονται - σαφώς - περισσό

τερες δοκιμές, τα τρέχοντα ευρήματα δείχνουν ξεκά
θαρα ότι η θαψιγαργίνη και τα παράγωγά της είναι υ
ποσχόμενες αντιικές θεραπείες κατά της C0VID-19 
και του ιού της γρίπης, έχοντας τη δυνατότητα να μας 
προστατεύσουν, επίσης, από την επόμενη πανδημι- 
κή νόσο X», δήλωσε ο καθηγητής Κιν-Τσάου Τσανγκ 
του Πανεπιστημίου του Νότιγχαμ.

Εμβολιασμοί
Υπό διερεύνηση, σε συνεργασία με τους επιστήμο

νες, είναι η χρήση του εμβολίου της AstraZeneca, κα
θώς αμφισβητείται η αποτελεσματικότητά του σε η
λικίες άνω των 65 ετών. Αυτό αναμένεται να οδηγή
σει σε αλλαγή του εμβολιαστικού πλάνου όσον αφο
ρά στο συγκεκριμένο εμβόλιο, από το οποίο αναμέ
νεται να λάβουμε μέχρι και τον Μάρτιο περισσότε
ρες από 200 χιλιάδες δόσεις. Εξετάζεται η χορήγη
σή του σε όσους είναι κάτω από τα 65 έτη και ο προ
γραμματισμός για το συγκεκριμένο εμβόλιο να έχει 
γεωγραφικά και επαγγελματικά κριτήρια. Θα μπο
ρούσε, σύμφωνα με τις μέχρι τώρα συζητήσεις, να 
χρησιμοποιηθεί για τους εμβολιασμούς στα νησιά ό
που πραγματοποιούνται οριζόντια, ή να ενταχθούν 
στο εμβολιαστικά πλάνο όσοι υπηρετούν σε Σώματα 
Ασφαλείας ή εργαζόμενοι σε επαγγέλματα πρώτης 
γραμμής, οι οποίοι έρχονται σε επαφή με μεγάλες ο
μάδες πληθυσμού.

Τιλένβοιοιδικοί

Στο τραπέζι 
καθολικό 
lockdown 
τύπου Μαρτίου

«Στο τραπέζι της Επιτροπής είναι το καθολικό 
lockdown», ανέφερε μεταξύ άλλων στον SKAI 
ο καθηγητής Μικροβιολογίας στο Πανεπιστή
μιο Δυτικής Αττικής Αλκής Βατόπουλος. Υπο
γράμμισε πως το θέμα είναι το κόστος απένα
ντι στο όφελος, μια απόφαση που θα την πά
ρει η Πολιτεία, ενώ τόνισε πως το υγειονομι
κά σωστό είναι η απαγόρευση και ο γρήγορος 
εμβολιασμός. Παράλληλα, ανέφερε πως είναι 
λογικό εφόσον άνοιξε η κοινωνία να αυξηθούν 
και τα κρούσματα.
Ανοιχτό το ενδεχόμενο να ληφθούν νέα μέ

τρα άφησε μέσω του SKAI και ο καθηγητής 
Κλινικής Ιολογίας στο Πανεπιστήμιο της Κρή
της Γιώργος Σουρβίνος. «Πρέπει να αποφύ
γουμε το σενάριο της Θεσσαλονίκης», επισή- 
μανε, δηλαδή την "εκτίναξη" των κρουσμάτων.
«Υπάρχει καθημερινά αυξητική τάση στα 

κρούσματα σε περιοχές που είναι στην "κόκ
κινη" ζώνη, είτε έχουν δυναμική από "πορτο
καλί" να μπουν σε "κόκκινη". Αύξηση κρουσμά
των θα οδηγήσει σε αυξημένες νοσηλείες και 
εισαγωγές σε ΜΕΘ», σημείωσε.

«Δεν έχουμε φτάσει ακόμα στο τρίτο κύμα, 
είμαοτε σε προσπάθειες σταθεροποίησης του 
δεύτερου κύματος», διευκρίνισε ο κ. Σουρβίνος.

Μιλώνταςστηνεκπομπή"ΚοινωνίαΏραΜθ93", 
ο θάνος Δημόπουλος, πρύτανης ΕΚΠΑ, σημεί
ωσε ότι γίνεται ένας «αγώνας δρόμου» κατάτης 
πανδημίας, με τα εμβόλια και τις μεταλλάξεις 
να βρίσκονται στο προσκήνιο.
Αναφορικά με την επιβολή σκληρότερου 

lockdown, ο κ. Δημόπουλος είπε: «Είναι κάτι 
που θα αποφασιστεί από την αρμόδια Επιτρο
πή, αφού συνυπολογιστούν πολλοί παράγο
ντες». Όπως επισήμανε ο ίδιος, αντίδοτο στην 
καραντίνα αποτελούν οι εμβολιασμοί, η αύξη
ση των διαγνωστικών τεστ και φυσικά η τήρη
ση των μέτρων προστασίας, όπως οι αποστά
σεις και η χρήση μασκών.

Ο ιδρυτής και ερευνητής του Εργαστηρίου Βι- 
OTOxvoAoYiapMenidimedica στην Αιτωλοακαρ
νανία, Δημήτρης Πόντικας, μιλώντας στο Ράδιο 
98,4, αρχικά τόνισε ότιτο μοριακό τεστ που έχει 
δημιουργήσει, παρότικαλύπτεικαιτιςμεταλλά- 
ξεις και κινείται σε διαφορετική λογική από τα 
περιθώρια του ψευδώς θετικού των PCR, δέκα 
μήνες τώρα στην Ελλάδα είναι στα αζήτητα, 
όταν την ίδια ώρα 60 χώρες ανά τον κόσμο το 
έχουν προμηθευτεί. Συνεχίζοντας τόνισε πως 
η νέα μετάλλαξη που πραγματοποιήθηκε οτο 
αγγλικό στέλεχος του ιού φέρνει νέα δεδομέ
να στο προσκήνιο σχετικά με την αποτελεσμα
τικότατα των εμβολίων και καθιστά επιτακτι
κή την ανάγκη αλλαγής πλεύσης της εθνικής 
και παγκόσμιας στρατηγικής απέναντι στον ιό.

Ωστόσο ο ίδιος επισήμανε πως αποτελεί πλέ
ον μονόδρομο η εξεύρεση νέων στρατηγικών 
προσέγγισης, όπως τα τροποποιημένα νανο
σωματίδια και τα μονοκλωνικά αντισώματα 
που μέχρι τώρα βρίσκονται στο παρασκήνιο.
Σκληρό lockdown, όπωςεκείνοτου περασμέ

νου Μαρτίου, προκειμένου να αντιμετωπιστεί 
η εξάπλωση του κορωνοϊού στη χώρα και να 
μην έρθει το «τρίτο κύμα», θεωρεί ως την κα
ταλληλότερη λύση ο καθηγητής Δημοσθένης 
Σαρηγιάννης. Όμως ακόμη δεν το προτείνει. 
Όσον αφορά στα σχολεία, ο Δημοσθένης Σα- 
ρηγιάννης έκρινε ότι είναι λάθος να κλείσουν 
τελευταία αν αυξάνονται τα κρούσματα, αφού 
είναι «ανησυχητικό ότι δρουν ως πολλαπλασι
αστής» των κρουσμάτων.

Τέλος, υπογράμμισε σχετικά με το θέμα της 
μετάλλαξης ότι «πρέπει η κυβέρνηση να έχει 
καλύτερη εικόνα σε όλη τη χώρα», αναφέρο
ντας πως υπάρχουν εργαστήρια στη Θεσσαλο
νίκη και την Κρήτη τα οποία πρέπει να ενεργο
ποιηθούν για την ανάλυση δειγμάτων.
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1  Mαs κοροϊδεύουν (και) με τα τεστ
Πηγή: FINANCE MARKETS

VOICE
Σελ.: 1-2 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

737.29 cm² Κυκλοφορία: 1650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ςρηπmi□□□mmm
Η ΑΠΑΤΗ 
ΜΕ ΤΑ ΤΕΣι
και τα κρούσ
Tns μόδαε έγινε, ξαφνικά, η κακοποίηση. 
Ορθώε άνοιξε η συζήτηση, δεν αντιλέγει 
κανείε. Κακοποίηση, όμωε, δεν είναι μόνο 
όταν σου πιάνουν τον ποπό. Κακοποίηση 
αποτελεί να σου κλείνει το μαγαζί 
ο Γεωργιάδηε και μετά να σε βγάζει και 
άχρηστο. Κακοποίηση είναι να τραμπουκίζει 
ο «μπασκίναε» τον πολίτη, επειδή φοράει 
στραβά τη μάσκα. Κακοποίηση συνιστά 
το να «θάβουν» τα μοριακά τεστ τον 
Δεκέμβρη και να τα ξαναθυμούνται τον 
Φλεβάρη, για να «μαϊμουδιάσουν» τα 
κρούσματα. Κακοποίηση είναι το χοντρό 
παραμύθι που μαε πούλησαν με τα εμβόλια.

ΕΙΗκ '
III οελ 2
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1  Mαs κοροϊδεύουν (και) με τα τεστ
Πηγή: FINANCE MARKETS

VOICE
Σελ.: 1-2 Ημερομηνία

έκδοσης:
04-02-2021

3 Mas κοροϊδεύουν (και) με τα τεστ
Από την αρχή ins πανδημίαβ, οι υπουργοί 
ins κυβέρνησης Μηισοιάκη, αλλά και ο i'6ios ο 
πρωθυπουργό5 ομνύουν, με κάθε ευκαιρία, axis 
συστάσεΐΞ των «ειδικών» και pas πουλάνε ίο 
παραμύθι ότι, όλες οι αποφάσειε υπαγορεύονται 
από ious υγειονομικούς δείκτεΞ. Είναι, opens, έτσι; 
Τελικά, οι αριθμοί καθοδηγούν ns αποφάσεις ή 
μήπως οι προειλημμένε3 αποφάσεΐ3 καθοδηγούν 
ious αριθμούς που pas ανακοινώνουν;

Ο κρίσιμοβ παράγονταε από τον οποίο 
εξαρτάται η ορθή αποτύπωση ins επιδπμιολογικήΞ 
siKOvas ήταν, είναι και θα είναι τα τεστ. Δεν 
χρειάζεται να είναι κανείς ούτε διδάκτωρ 
επιδημιολογίαε ούτε ειδικόΞ ins στατιστικής 
sniejmpns, για να καταλάβει ότι από τα τεστ 
ανίχνευσπε εξαρτάται, cos επί το πλείστον, το 
αν έχουμε σωστή αντίληψη του μεγέθουε του 
προβλήματο5, αν είμαστε ένα βήμα μπροστά ή δύο 
βήματα πίσω από τον κορονοίο και, βεβαίως, αν τα 
μέτρα που λαμβάνουμε για να τον αναχαιτίσουμε 
είναι σωστά, υπερβολικά ή ολότελα ανεπαρκή.

Ζητήματα σχετικά με τον τρόπο που η 
Ελλάδα έχει αξιοποιήσει το εργαλείο των τεστ 
ανίχνευσης του ιού έχουν τεθεί πολλά και, 
μάλιστα, από τπν αρχή ins υγειονομία Kpions.
Στο πρώτο διάστημα ins πανδημίας, τα τεστ που 
διεξάγονταν στην Ελλάδα ήταν εξαιρετικά λίγα σε 
σχέση με άλλεε χώρεε, αφήνοντας ορθάνοιχτο 
το ενδεχόμενο να γίνεται υποκαταγραφή των 
πραγματικών κρουσμάτων.
Στπ συνέχεια, όταν επιτέλους τα τεστ αυξήθηκαν, 
κανείς δεν μπορούσε να είναι βέβαιοΞ για την 
αντιπροσωπευτικότατα του δείγματοΞ συμπολιτών 
pas που υποβάλλονταν σε τεστ, κάτι που onions 
δημιουργεί πλασματική εικόνα για τπν έκταση ms 
προσβολής ms κοινότητας από τον ιό.

Tous τελευταίοι^ μήνες προέκυψε ένα άλλο, 
ακόμη πιο σοβαρό ζήτημα. Ξαφνικά, η αναλογία 
μεταξύ PCR και rapid τεστ άλλαξε ραγδαία, με tous 
ταχείς ελέγχου5 να είναι αρκετά περισσότεροι από 
tous μοριακούς. Όμως, η επιστημονική κοινότητα 
έχει αποφανθεί ότι τα rapid τε(π υστερούν 
σημαντικά των μοριακών σε αξιοπιστία, κάτι που 
σημαίνει ότι, παρά τη διεξαγωγή χιλιάδων ελέγχων 
καθημερινά, είναι πολύ πιθανό τα κρούσματα που 
εντοπίζονται να είναι μόνο ένα μικρό μέρος των

πραγματικών.
Σε αυτή τπν αναλογία, λιγότερα μοριακά και 
περισσότερα rapid τεστ, βασίστηκε η εικόνα 
των κρουσμάτων που είχαμε αμέσως πριν και 
αμέσως μετά tis γιορτέΞ και με βάση αυτή την 
εικόνα πάρθηκαν οι αποφάσεΐ5 για το μερικό 
άνοιγμα ms αγοράς και την επανέναρξη αρκετών 
δραστηριοτήτων.

Μετά από τον όποιο εφησυχασμό και την
ψευδαίσθηση ότι, το δεύτερο κύμα υποχώρησε 
και τα μέτρα τείνουν npos τη σταδιακή άρση ious 
(περαιτέρω άνοιγμα λιανικής, άνοιγμα σχολείων 
κ.λπ.), επίσης ξαφνικά, η αναλογία των τεστ 
έγειρε και πάλι υπέρ των μοριακών ελέγχων και 
μέσα σε δύο μόλις ημέρες, τα κρούσματα που 
ανακοινώνονται έγιναν και πάλι από περίπου 500, 
περισσότερα από 1.000. Και, φυσικά, άρχισε 
πάλι η συζήτηση για κίνδυνο τρίτου κύματος, 
εκτεταμένο lockdown και παράταση των μέτρων 
μέχρι το Πάσχα.

Συνομωσιολόγοι δεν είμαστε, αλλά 
είναι εντελώς τυχαίο το πώς διαμορφώνεται 
σε κάθε χρονική στιγμή το «μείγμα» των τεστ; 
Μήπως έχουμε βρει έναν δήθεν επιστημονικά 
τεκμηριωμένο τρόπο να ανεβοκατεβάζουμε τον 
αριθμό των κρουσμάτων, ανάλογα με το πώς 
σκοπεύουμε να προχωρήσουμε σε επίπεδο 
περιορισμών και μέτρων, tis επόμενες εβδομάδες; 
Μήπωε, τελικά, οι «ειδικοί» αντί να καθοδηγούν tis 
αποφάσεις ms κυβέρνησης με τα δεδομένα tous, 
«εφευρίσκουν» δεδομένα για να στηρίξουν tis 
κυβερνητικές επιλογές;

Το φ'γουρο είναι ένα. Η αγορά έχει γίνει 
ακορντεόν, η οικονομία λάστιχο και τα νεύρα pas... 
κρόσια. Ακόμη κι αν ο κορονοϊός δεν pas έχει 
στείλει στον τάφο ή δεν pas έχει ρίξει στο κρεβάτι, 
έχουμε χάσει tis ζωές pas εδώ και σχεδόν έναν 
χρόνο και θέλουμε να tis πάρουμε πίσω. K0noios 
λοιπόν, επιτέλους, πρέπει να κάνει tis σωστές 
ερωτήσεις και, το κυριότερο, κάποιοι να δώσουν 
πειστικές απαντήσει για όσα πρωτοφανή ζούμε, 
με άγνωστη ημερομηνία λήξηΞ. Απαντήσεις 
σοβαρές και τεκμηριωμένες και όχι σαν τη χτεσινή 
«ενημέρωση» στη Βουλή.

ΓΙΩΡΓΟΣ ΣΚΟΡΔΙΛΗΣ
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1  Μικρότερο του αναμενομένου αλλά με προοπτικές
αύξησης το ποσοστό εμβολιασμού υγειονομικών στο
Ρέθ ...

Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 1-2 Ημερομηνία
έκδοσης:

04-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

163.26 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μικρότερο του αναμενομένου αλλά 
με προοπτικές αύξησης το ποσοστό 
εμβολιασμού υγειονομικών στο Ρέθυμνο

ΣΕΛΙΔΑ 2

Μικρότερο του αναμενομένου 
αλλά με προοπτικές αύξησης 
το ποσοστό εμβολιασμού 
υγειονομικών στο Ρέθυμνο
Μικρότερο από εκείνο που αρχικά είχε εκτιμηθεί είναι 
το ποοοστό των υγειονομικών που έχουν εμβολιαστεί 
μέχρι σήμερα στην Κρήτη. Παρ’ όλα αυτά, δεν είναι απο- 
γοητευτικό, όπως μαθαίνει η στήλη, δεδομένου ότι κα
θημερινά στη λίστα των υπό εμβολιασμό υγειονομικών 
προστίθενται επιπλέον ενδιαφερόμενοι, που μπορεί αρ
χικά να είχαν εκφράσει διάφορες ενστάσεις, αλλά στην 
πορεία αλλάζουν γνώμη.
Η ίδια είναι η εικόνα και στο Ρέθυμνο, όπου, κατά πλη
ροφορίες, έχει εμβολιαστεί περίπου το 60% των υγειο
νομικών, με τους γιατρούς φυσικά να είναι πολύ 
περισσότεροι. Πολλοί είναι ήδη εκείνοι που έχουν κάνει 
και τη δεύτερη δόση του εμβολίου.
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